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Show-biznes na prowin la najlepszy ch
Przynajmniej raz w roku ludzie kultury i sportu 

mogą poczuć się naprawdę docenieni przez 

włodarzy Kędzierzyna-Koźla. Okazją do 

tego jest przyznanie nagród prezyden- y 

ta miasta za wybitne osiągnię- .. 
cia w obu tych dziedzinach. 'WM
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Stanisław F. rano sprzątał plac z sąsiadami. Po połu
dniu spłonął we własnym łóżku. Prawdopodobnie sam 
zaprószył ogień, który strawił mieszkanie i o mały włos 
nie zabił sąsiadów. - Gdyby nie st. sierżant Piotr Ja
siński, zostałabym z dzieckiem w mieszkaniu - opo
wiada Edyta Garbas, matka trzyletniego Danielka. Ona 
i jej dziecko żyją dzięki odwadze dzielnicowego z Paw
łowiczek.

Zdrowych, pogodnych 
Świąt Wielkiej Nocy, 

^pełnych wiary, nadziei i mitófci. 
adósńego? wiosennego nastroju, 

■serdecznych spotkań w gronie 
ugi rodziny i wfród przyjaciół
■ oraz wesołego .Alleluja”
F życzy
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Pożyczki Gotówkowe 
już dostępne!
Kędzierzyn Koźle, 
ul. Wojska Polskiego 7, 
tel. (077) 406 00 77

KOMANDOR OPOLE S.A
Salon Firmowy Kędzierzyn-Koźle

.... ał. Jana Pawła Ił 36 F, tol/fax 077 481 82 20

Profesjonalne studio nagrań w Koźlu? To nie 

żart. Grupa muzyczna Karawana 

IT s< utworzyła je w wyremontowa- 

■ nych przez siebie pomieszcze-

niach zdewastowanego bu- 

dynku komunalnego.
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ul.Czerwińskiego 3 
“Dawny LOK" 
tel. 482 44 66

ul.Wojska Polskiego 13 
“Trzynastka”
tel. 77/48 100 10

Prokuratura oskarżyła policjanta z Kędzierzyna- 

Koźla o nadużywanie uprawnień i psychiczne 

znęcanie się nad przebywającymi w policyjnej 

izbie zatrzymań kobietami. Mało tego, od jednej 

z nich funkcjonariusz zażądał obnażenia się 

oraz dotykał jej intymnych części ciała.

Czytaj str. 3

NOWY ODDZIAŁ!

RATY O %
bez zaświadczenia o zarobkach

doświadczenie
przyjdź, przekonaj się...

tu są naprawdę niskie ceny .... sprawdź

znajdziesz niższą cene obok nas
zwracamy różnice...o

(*)- szczegóły u sprzedawcy

telefony

komorkowe

GOTÓWKA 

do wzię!!!*! 
od 500 do 60 000 zt w 1 dzień

Fo
to

: A
rtu

r Ś
ci

ań
sk

i

-* 1
V

http://www.citifinancial.pl


0^ z-Gazeta

12 kwietnia 2006 15 (353) */okal 1

KREDYTY
BEZ OPŁAT WSTĘPNYCH I PORĘCZYCIELI
MINIMUM FORMALNOŚCI, SZYBKA REALIZACJA, DŁUGI OKRES KREDYTOWANIA Bolesław BEZEG 

redaktor naczelny

Powstaje stowarzyszenie dla założenia hospicjum

Podajmy rękę odchodzącym

HIPOTECZNE
na budowę, remont, zakup nieruchomości

GOTÓWKOWE
wysokie kwoty bez zabezpieczeń bez zgody współmałżonka 
przy liczeniu zdolności kredytowej nie bierzemy
pod uwagę ilość członków rodziny

^CHROBRY

Twoje finansowe wsparcie

KONSOLIDACYJNE
na spłatę innych zadłużeń masz kilka kredytów: 
połącz je, płać jedną niższą ratę i dobierz 
dodatkową gotówkę

OBSŁUGUJEMY KLIENTÓW 
PROGRAMU NON STOP

K-Koźle, ul. Jana Pawła II 4, lp., lokal 124, tel. 483 42 81
Opole, ul. Reymonta 14, lp., lokal 1, tel. 44 17 950 do 951

Paliwa * olej opałowy i napędowy
Hurt olei mineralnych

Dobry Kredyt
OTWARTE CENTRUM KREDYTOWE

• gotówkowy • konsolidacyjny • karta kredytowa

|l| A WAŁ ; Aleja Jana Pawła II22; 47-220 Kędzierzyn-Koźle

tel. 077 481 1416 kom. 0660 893 139

KĘDZIERZYN, ul. Głowackiego 24, tel./fax: 077 483 54 53 
KOŹLE, ul. 24 Kwietnia 9, tel.: 077482 41; 41 0601 43 41 84 
TEL. Domowy - 077 483 41 84, 482 14 32, 0601 73 41 84

„Spieszmy się 
kochać ludzi, tak 
szybko odchodzą” 

- te znane nam wszystkim słowa z wier
sza zmarłego niedawno księdza Jana 
Twardowskiego widniejąjako motto na 
pierwszej stronie statutu będącego wła
śnie w trakcie rejestracji stowarzyszenia 
„Spóźnieni...?” Wydawałoby się, że wi
dzieliśmy ten cytat już tyle razy w tak 
różnych miejscach, a jednak trudno 
prościej w innych słowach wyrazić tę 
treść.

Tworzone stowarzyszenie jako jeden 
z głównych celów stawia sobie utworze
nie oraz prowadzenie hospicjum. Cóż 
to jest hospicjum? Najprościej mówiąc, 
jest to miejsce, w którym chorzy bez 
nadziei na wyleczenie oczekują na 
śmierć. Tam, w odróżnieniu od szpita
la, już się nie leczy, a co najwyżej 
uśmierza ból. Trafiają tam osoby, dla 
których wyposażeni we współczesną 
wiedzę medyczną lekarze nie potrafią

już nic więcej zrobić ponad trzymanie 
za rękę w chwili śmierci. To tylko trzy
manie za rękę i aż trzymanie za rękę. 
Wie o tym każdy, kto choć raz w 
życiu towarzyszył w ten sposób osobie 
odchodzącej z tego świata.

Trudno opisać te dhigie minuty, skła
dające się w godziny, przeplatającej się 
nadziei i beznadziei, wiary i zwątpienia, 
uniesienie wyjątkowości chwili i smutek 
jej nieodwracalności. Wyczulenie na 
najmniejsze drgnięcia palców i przera
żająca bezradność, gdy dłoń zaciska się 
w trwodze przed nieznanym i w fizycz
nym bólu. A potem tylko wiotkość i 
pustka... W takiej chwili nawet mocno 
spracowane dłonie stają się delikatne 
niczym rączki dziecka. Jak przerażają
ce musi być umieranie w poczuciu osa
motnienia. Chociaż koniec końców i 
tak w obliczu śmierci każdy staje sa
motnie, jednak czas, jaki pozostał cze
kającym na śmierć, nie musi być aż tak 
przytłaczająco smutny, jak to często

bywa.
Wokół nas co dzień ktoś umiera. To 

przecież normalny stan rzeczyMjjzczę- 
śliwi ci, którzy umierają w otoczbniu 
kochającej rodziny, ale przecież nie 
każdemu jest to dane. Ludzie umierają 
w samotności swoich zapomnianych 
przez bliskich mieszkań, umierają na 
szpitalnych oddziałach, gdzie już nikt 
nie może nic na to poradzić, często też 
umierają w domach, widząc przerażoną 
i nie potrafiącą im pomóc rodzinę.

To dla nich wszystkich powinniśmy ‘ 
pokonać wszelkie trudności i doprowa
dzić do powstania w naszym mieście 
hospicjum, gdzie lekarze i przeszkole
ni wolontariusze pomogą umierającym 
przekroczyć tę najtrudniejszą granicę 
ziemskiej wędrówki.

Spieszmy się, bo ludzie co dzień od
chodzą. Dla ilu z nich jeszcze ciągle bę
dziemy w tej miłości spóźnieni? Spiesz
my się, bo nie wiemy, kiedy i na nas 
przyjdzie czas.

Kamil NOWAK

Ngczęsławice w gminie Pawłowiczki

rzed wieprze
Władza wybrana 

w demokratycz
nych wyborach po

winna służyć swoim obywatelom jak 
najlepiej. W kraju, w którym ludzie ma
sowo wyjeżdżająna Zachód w poszuki
waniu pracy, urzędnicy powinni mieć
jeden cel: stanąć na głowie i korzysta
jąc ze wszystkich dostępnych możliwo
ści, mnożyć miejsca pracy, opierając się 
na występujących wartościach na tere
nie ich gmin, które można by spożyt
kować dla dobra ogółu. Czasami najlep
szymi takimi wartościami na miarę 
pereł, któat trzeba wyłuskać, są ludzie 
i ich pomysły. Szczególnie w kraju, 
gdzie większość społeczeństwa woli sie
dzieć w domu i się nie wychylać.

Niestety, zazwyczaj jest inaczej. 
Tego rodzaju przykład ma aktualnie 
miejsce we wsi Naczęsławice, położo
nej na skraju gminy Pawłowiczki. Od 
kilku lat dwoje mieszkańców z wła-

Jakub

snej inicjatywy zbiera materiały doty
czące ich wsi i stara się ratować, co
się tylko uda. To dzięki ich zabiegom 
wojewódzki konserwator zabytków 
zainteresował się wczesnośrednio
wiecznym grodziskiem, które miesz
kańcy zamieniają w wysypisko śmie-
ci. To dzięki ich staraniom na pobli
skich mokradłach leżących w dolinie 
Straduni odkryto wiele rzadkich przy
rodniczo gatunków. To dzięki ich pra
cy i środkom zorganizowano wystawę 
na temat ekologiczny w pobliskiej 
szkole i dzieci co kilka miesięcy mają 
możliwość bezpośredniego kontaktu z 
przyrodą.

W końcu to dzięki ich staraniom i 
zebranym dokumentom mieszkańcy 
wsi dowiedzieli się, że kiedyś siedzi
ba gminy była właśnie w Naczęsławi- 
cach i pośrodku niej istnieją zabyt
kowe piwnice pochodzące z XVI 
wieku. Co więcej, mają oni pomysł

na III1""!!! 1 uiit inj
przyrody, aby młodzi ludzie nie mu-
sieli szukać pracy za granicą, tylko 
mogli się realizować w miejscowości 
swych narodzin.

Niestety, natrafiają na mur niechę
ci i niezrozumienia. Zastanawiające, że
od władzy pochodzącej z szeregów 
Mniejszości Niemieckiej, której naj
bardziej powinno zależeć na przypo
mnieniu mieszkańcom, że ich miejsce 
jest nie na obczyźnie, ale tu, na 
Opolszczyźnie. Grażynę i Marka Ko- 
subków zniechęca się różnymi sposo
bami, utrudniając i nie pozwalając, by 
aktywne osoby miały wpływ na przy
szłość gminy. Wygląda na to, że jaka
kolwiek aktywność postrzegana jest w 
Pawłowiczkach jako niebezpieczeń
stwo. Trzymajmy za Kosubków kciu
ki, aby nie sprawdziło się powiedzenie 
o rzucaniu pereł przed wieprze.

zJADliwości

Do trzech razy sztuka
Platforma Oby-

DŻWILEWSKI watelska jest par
tią, która w ostat

nich wyborach parlamentarnych 
otrzymała w naszym mieście najwięk
szy odsetek głosów. Zamiast jednak 
dyskutować o programie, możliwych 
koalicjach powyborczych, partia ta 
żyje najbardziej banalnymi sprawami. 
Sprawami proceduralnymi.

Dwukrotnie już miejscowa Platfor
ma nie była w stanie wybrać swoich 
władz statutowych. Najpierw w 
trzech głosowaniach był remis, tydzień 
później okazało się, że niektóre osoby 
niezgodnie z regulaminem pozbawiono 
praw wyborczych. Trzecie podejście 
w poświąteczny wtorek.

To bodaj ostatnia szansa na przeła
manie pata w PO. To także szansa na 
wyrwanie się partii z politycznego 
niebytu. Pomimo dużej liczebności, 
świetnego szyldu przeciętny miesz
kaniec nie potrafiłby wskazać na
zwisk członków Platformy w na
szym mieście. O jakichkolwiek inicja
tywach, a tym bardziej programie dla 
miasta nie ma mowy.

O Platformie było głośno, kiedy nie 
przyjęła w swoje szeregi Mirosława 
Borzyma (ten ostatni, zamiast zajmo
wać się polityką w szeregach PO, 
wybrał funkcję dyrektora opolskiego 
oddziału Agencji Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa) oraz kiedy 
kilku działaczy zbuntowało się prze

ciwko dotychczasowej przewodni
czącej.

Chaos w PO tłumaczyłby przedziwną 
decyzję o zamknięciu zjazdu dla prasy. 
Decyzja ta, niezgodna z ustawą o par
tiach politycznych, a wręcz z konsty
tucją legła u podstaw błędu, jaki wkradł 
się w notatkę, którą opublikowaliśmy 
tydzień temu. Zamiast Roberta Węgrzy
na jako kandydata na przewodniczącego 
PO wpisałem Romualda Fedyszyna. Na
zwisko to usłyszałem od dwóch człon
ków Platformy wychodzących bezpo
średnio ze zjazdu. Czytelników i zainte
resowanych przepraszam, znając jedno
cześnie nadzieję, że delegaci swoje decy
zje wyborcze podejmują nieco bardziej 
świadomie, nii udzielają informacji prasie.
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Być człowiekiem...

Ludzka bestia
W piątek rano w lesie obok 
drogi prowadzącej ze Sła- 
więcic do Niezdrowic znale
ziono martwego psa. Ślady 
na głowie wskazują, że 
zginął od uderzenia ostrym 
przedmiotem.

Trudno powiedzieć, jak to się sta
ło, że zwłoki psa znalazły się w głę
bi lasu. Wiadomo jednak, że jego 
śmierć nie była naturalna. Wskazuje 
na to odrąbane prawe ucho z frag
mentem głowy. Spora odległość od 
drogi i brak śladów krwi wskazują, że 
pies nie został potrącony przez samo
chód. Zginął w innym miejscu. Tylko 
jeżeli byłby to wypadek, to dlaczego 
pies został porzucony w lesie, a nie 
zakopany przez swojego właściciela?

Dla wszystkich, z którymi rozma
wialiśmy, jest jasne, że ktoś go zabił, 
i to najprawdopodobniej za pomocą 
siekiery lub łopaty.

- Jak to nazwać? - zapytał nas 
Andrzej Pyrzyński, właściciel przed
siębiorstwa Dama, zajmującego się 

-"irni crmiin lj J_l _ I1 ' Utiió* 
powiatowych. - Jeżeli pies był 
chory lub stary, można było we

zwać weteryna
rzy, żeby go 
uśpili. Przecież 
nie może tak 
być.

Trudno ocenić, 
co zrobić z taką 
sprawą. Problem 
z pozbywaniem 
się psów jest sta
ry jak świat. Zo
stawia się je w le
sie, porzuca przy 
drodze, wywozi 
do innych miast 
lub, tak jak w tej 
sytuacji, po pro
stu zabija. Naj
prościej byłoby 
go oddać do 
schroniska, aby 
znalazł nowego właściciela. Jednak 
jest z tym problem. Jak nas poinfor
mowano w kędzierzyńskim schroni
sku, dla nowych psów nie ma już 
miejsca.

- Nie mamy ani jednego wolne
go koica - poinformowała

-sa. Rosiak, piacownik schroniska dla 
bezdomnych zwierząt w Kędzierzy
nie-Koźlu. - Na dodatek w pozosta

Jak nazwać osobę, która to zrobiła?

łych jest bardzo ciasno.
Na dzień dzisiejszy w schronisku 

w jednym kojcu mieści się po kilka 
psów, dlatego nie ma szans na to, aby 
ktoś mógł przyjść z psem i go po 
prostu oddać. Na dodatek, jak nas 
poinformowano w schronisku, ostat
nio zmniejszyła się również liczba 
chętnych do wzięcia psa do domu.

Tekst i foto: Kamil NOWAK

Kazał się obnażyć i obmacywał

Policjant nadużył władzy
W ubiegłym tygodniu został za

trzymany policjant Komendy Powia
towej Policji w Kędzierzynie-Koźlu. 
Prokuratura oskarżyła go o naduży
wanie uprawnień i psychiczne znęca
nie się nad zatrzymanymi dwiema 
kobietami. Ponadto mężczyzna zmu
sił jedną z kobiet do „innych czynno
ści seksualnych”.

W obu przypadkach ofiarami poli
cjanta były kobiety zatrzymane w 
policyjnej izbie zatrzymań.

Pierwsza z pokrzywdzonych ko
biet o swojej sytuacji opowiedziała w

Komendant z konkursu
Młodszy inspektor Lesław Miszkiewicz, który był 
komendantem powiatowym policji przez ostat
nich siedem lat, został przeniesiony na analo
giczne stanowisko w Krapkowicach.

Zgodnie ze zmianami w policji w całym kraju wszy
scy komendanci powiatowi na Opolszczyźnie zmienili 
miejsce swojego urzędowania. Komendant z Kędzie- 
rzyna-Koźla trafił do Krapkowic. Jego poprzednik 
został odwołany ze stanowiska.

- To służba - komentuje krótko całą sprawę mł. 
insp. Miszkiewicz.

W Kędzierzynie-Koźlu nowy komendant zostanie 
wyłoniony w konkursie, który ogłoszono 4 kwietnia. 
Jego rozstrzygnięcie ma nastąpić za tydzień.

Tekst i foto: JAD

Lesław Miszkiewicz po 
siedmiu latach pełnie
nia służby w Kędzierzy
nie-Koźlu został prze
niesiony do Krapkowic. 
Jego następca zostanie 
wyłoniony w konkursie.

Ludzka głupota

Płoną trawy
Przedwiośnie to okres 
wzmożonej aktywności pod
palaczy. W ciągu ostatniego 
weekendu strażacy wiele 
razy wyjeżdżali do płonących 
traw.

W ostatnią niedzielę spłonęło 17 ha 
traw porastających zbocza tzw. bla- 
chowniańskich hałd. Jak się okazuje, to 
nic nadzwyczajnego - co roku w okresie 
przedwiośnia straż pożarna gasi płoną
ce trawy. Przez cały weekend strażacy 
wjeżdżali do 12 takich pożarów.

- Nienowe to zjawisko. Rocznie 
takich wyjazdów notuje się od 100 
do 150 - poinformował nas Leszek 
Morkis, rzecznik prasowy Państwo
wej Straży Pożarnej w Kędzierzynie- 
Koźlu.

W Święto Zmartwychwstania Chrystusa jednoczymy się dobrą myślą
i serdecznymi uczuciami w naszych
rodzinach, z przyjaciółmi, bliskimi
współpracownikami

W tym świątecznym nastroju prze
syłam serdeczne życzenia wszystkim 
Czytełnikom „Gazety Lokałnej” po
godnych, pełnych wiary, nadziei i 
miłości Świąt Wielkanocnych.

Wesołego Alleluja! 
Premier

Kazimierz Marcinkiewicz 
Kwiecień, 2006 r.

f

trakcie składania zeznań w prokuratu
rze w innej sprawie. Drugi przypa
dek nadużywania władzy policjanta 
został zgłoszony przez komendanta 
powiatowego policji. Policjant po 
przyjściu na poranną zmianę miał do
puścić się nie tylko znęcania psy
chicznego nad zatrzymaną, ale także 
zażądał obnażenia się oraz dotykał 
intymnych części ciała kobiety.

Mężczyzna pracuje w policji od 
kilkunastu lat. Obecnie jest tymcza
sowo aresztowany na trzy miesiące.

JAD

Samozapłon suchych traw zdarza 
się w jednym przypadku na dziesięć, 
przede wszystkim latem, gdy jest 
bardzo sucho. Dlatego strażacy uwa
żają, że i tym razem doszło do pod
palenia.

- Nie można uważać, że to był 
zbieg okoliczności - wyjaśnił nam 
rzecznik. - To ewidentne podpale
nie.

Zgodnie z prawem podpalenia 
traw, jak i ich wypalanie to przestęp
stwo, w dodatku tego typu pożary 
szkodzą środowisku i przez szybkie 
rozprzestrzenianie się mogą stanowić 
zagrożenie dla otoczenia. W tym 
przypadku płonące trawy dzieliło 
kilkanaście metrów od lasu i znajdu
jącego się nieopodal użytku ekolo
gicznego.

KAN
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Utrudnione wejście
W związku ze zmianą serwera w najbliższych dniach mogą pojawić się pro
blemy z wejściem na stronę internetową „Gazety Lokalnej”. Wszystkich 
Czytelników przepraszamy za utrudnienia.

Redakcja

Paliły się surowce wtórne

Pożar w Porcie

Sprawna akcja jednostek gaśniczych z Kłodnicy i Koźla nie pozwoliła 
na rozprzestrzenienie się ognia

Zrobili sobie studio nagrań

Show-biznes na prowincji

Dzięki szybkiej akcji stra
żaków z Kłodnicy i Koźla 
udało się stłumić pożar su
rowców wtórnych w firmie 
Eko Emar z ulicy Chełmoń
skiego w Koźlu Porcie. Pa
liła się słoma, sznury ze 
snopowiązałki, styropian, 
butelki.

- Okoliczności pożaru jedno
znacznie wskazują na podpale
nie - powiedział nam Herbert Kle
mens, dowódca jednostki Ratowni

czo-Gaśniczej nr 2 w Kędzierzy
nie-Koźlu.

Ogień podłożono w dwóch miej
scach. Podpalono słomę znajdującą 
się bezpośrednio przy budynkach 
i ogrodzony teren, w którym skła
dowano duże ilości głównie granu
latu styropianowego i butelek. Stra
żakom w szybkim tempie udało się 
opanować ogień, dzięki czemu obe
szło się bez strat. Jak powiedział 
nam jeden z pracowników Eko 
Emaru, na terenie firmy dochodzi
ło już do podpaleń.

Tekst i foto: ART

Profesjonalne studio nagrań 
w Koźlu? To nie żart. Grupa 
muzyczna Karawana utwo
rzyła je w wyremontowanych 
przez siebie pomieszcze
niach zdewastowanego bu
dynku komunalnego. Już te
raz można tam nagrywać 
płyty.

Kilka dni temu Karawana rozpo
częła w nim pierwszą sesję nagra
niową, przygotowując się do wydania 
kolejnego krążka.

Kozielskie studio nagrań rozpoczęło działalność na początku kwietnia. 
Jest malutkie, ale przytulne i ma swój specyficzny klimat.

- Nasze marzenia się spełniły. Je
steśmy bardzo szczęśliwi, że mamy 
wreszcie swoje studyjko, w którym 
będziemy mogli tworzyć i realizować 
nasze plany - nie kryje radości lider 
Karawany Michał Kacperczyk. - Bę
dzie to też świetne miejsce dla in
nych artystów, nie tylko z naszego 
miasta, którzy mogą tu przyjść i sko
rzystać z jego usług.

Muzycy wyposażyli je w wyso
kiej klasy aparaturę, w tym m.in. 
komputer z bardzo drogim oprogra
mowaniem. Jak w każdym dobrym 
studiu, jest tam profesjonalna i do
brze wytłumiona kabina, w której od
bywają się sesje nagraniowe, a także 
realizatorka z nowoczesnym stołem 
obsługiwanym przez “dźwiękowca”.

Członkowie zespołu wyszli z zało
żenia, że zamiast tracić niemałe pie
niądze za korzystanie ze studia w in
nym mieście, lepiej zainwestować je 
w budowę własnego.

- Włożyliśmy w to mnóstwo pra
cy - nie ukrywa Sławomir Żydek,

członek zespołu. - W zasadzie re
mont tych pomieszczeń przepro
wadziliśmy sami, korzystając jedy
nie z pomocy pana Tadeusza Sta- 
łęgi z kozielskiego domu kultury, 
któremu serdecznie dziękujemy. 
Prace remontowe trwały sześć ty
godni, praktycznie od rana do wie
czora.

Pomieszczenia, w których obecnie 

działa studio, znajdowały się w opła
kanym stanie. Teraz jest już znacznie 
lepiej, choć część z nich wciąż wyma
ga sporych nakładów inwestycyj
nych. Jest już gotowy pokój, w któ
rym artyści będą się mogli zrelakso
wać, odpocząć i spożyć jakiś posiłek 
podczas wielogodzinnych sesji nagra
niowych. Trzeba jeszcze dokończyć

Godzinna sesja nagraniowa w profesjo

nalnym studiu kosztuje średnio 65 zł. 

Gdy znajduje się ono w dużym mieście, 

trzeba do tego doliczyć koszty dojazdu 

oraz noclegów. Kozielskie studio za 

godzinę pobierać będzie 20 zl (a gdy 

sesja nagraniowa trwa ponad 20 godzin, 

cena spada do 15 zl za 60 minut). W 

grę wchodzi też nocleg na miejscu, któ

ry - jeśli jakaś grupa przyjedzie do K-K 

na kilka dni - będzie bezpłatny.

remont łazienki, biura oraz pomiesz
czenia, w którym przyjezdni będą 
nocować.

- Wszystkim, którzy skorzystają 
z tego studia, chcemy zapewnić 
godne warunki. Żeby czuli się tu 
dobrze. Wierzę, że z czaśull - 
cze bardziej się ono rozwinie, a 
powstające w nim produkcje będą 
coraz lepsze - dodaje Michał Kac
perczyk.

Jego twórcy są przekonani, że bę
dzie ono stanowić konkurencję dla 
podobnych studiów w innych mia
stach. Oferuje bowiem zbliżoną ja
kość usług za znacznie niższą cenę.

- Także komfort pracy i nasza 
życzliwość będzie jego wizytówką 
- zapewnia Sławek Żydek, przypomi
nając, że grupa założyła też agencję 
koncertową Stones, zajmującą się or
ganizacją występów artystycznych, 
biesiad, festynów itp. Agencja współ
pracuje z kilkudziesięcioma solistami 
oraz zespołami z całego kraju.

Tekst i foto: Andrzej KOPACKI

Policja ujęła wandali

Zniszczyli samochody i
KONKURS: Park wodny czeka

Policja ujęła dwóch mężczyzn, którzy 
przed paroma dniami w godzinach noc
nych zniszczyli trzy samochody zapar
kowane przy ulicy Przechodniej w Kę
dzierzynie-Koźlu i przystanek autobuso
wy.

Osiemnasto- i dwudziestolatek, używając kosza 
na śmieci, zdemolowali samochód marki fiat i przy
stanek. Dwa inne samochody: renault kangoo oraz 
mercedesa vito skopali. Jeden z wandali był pod 
wpływem alkoholu. Za swoje wybryki odpowiedzą 
przed sądem. Grozi im od 3 miesięcy do 5 lat po
zbawienia wolności.

Tekst i foto: ART
Na mercedesie vito Grzegorza Kopanieckiego widnieją 
jeszcze ślady butów wandali

W Y C H
fhu STANGUM 

(dawny OPON CAR) 
ul. Ounikowshiego 24 

47-200 KĘdzierzyn-Koźle
ciężarowy i osobowy
Tel./fax 077/ 482 96 08

W OFERCIE: FELGI, AKUMULATORY, KOŁPAKI
SEZONOWE PRZECHOWYWANIE OPON HESKIE CEHY OUZYWYBOR 

Na uczestników zabawy czeka siedem podwójnych zaproszeń do 
parku wodnego w Tarnowskich Górach.

Pierwszych siedem osób, które 14.04.2006^^poniedziałek) o godzinie 12.00 
wyślą SMS-a na numer 7160 (całkowity koszt SMS-a 1,22 zł) o treści lokal

na.konkurs, a następnie wpiszą imię i nazwisko, otrzyma bezpłatne po
dwójne zaproszenia do parku wodnego w Tarnowskich Górach. Zwycięz
ców o wygranych poinformujemy tego samego dnia telefonicznie. Zapra 

szamy do zabawy.

Tiul
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Niebezpiecznie koło placu zabaw

Matki boją się o dzieci
Spływ 2006

Euroregion dołoży na pływadła
Rodzice z Koźla Portu boją 
się puszczać swe pociechy 
na plac zabaw znajdujący 
się przy boisku. W jego po
bliżu znajduje się ruina hali. 
Nieogrodzona, w każdej 
chwili może runąć. Co gor
sza, maluchy chętnie tam 
zaglądają.

Plac zabaw jest tuż za ruinq hali. Wioletta Krauz, matka sześcioletnie
go Adriana, chciała, by obiekt wyburzono lub chociaż ogrodzono.

Obiekt straszy od powodzi w 1997 
r. Przez lata rozkradali go złomiarze, 
ale i oni przestali już tam chodzić. 
Wynieśli już to, co się dało. Obecnie 
została metalowa konstrukcja z walą
cym się stropem oraz kilkoma ściana
mi bocznymi. Teren nie jest ogrodzo
ny, dlatego dzieci, które przychodzą 
na oddalony o kilkadziesiąt metrów 
dalej plac zabaw, bez problemu mogą 
tam wejść.

- Nie sposób upilnować dzieci, a 
często tam zaglądają - powiedziała 
nam Wioletta Krauz, matka sze
ścioletniego Adriana, która często 
widzi przez okno swojego miesz
kania bawiące się w ruinach malu
chy.

Rodzice chcą by halę wyburzyć 
albo chociaż ogrodzić. Boją się, że 
kiedyś dojdzie do tragedii. Pani Wio
letta w ubiegłym roku informowała o 
sprawie straż miejską. Jej działania 
nie przyniosły jednak żądanego efek
tu. Sprawą ponownie obiecał zająć się 
Mirosław Dąbrowski, komendant 
Straży Miejskiej w

Kędzierzynie-Koźlu.

- Wyślę patrol, który rozpozna, w 
jakim stanie jest obiekt, i na nowo zaj- 
miemy się tym - usłyszeliśmy od 
komendanta Dąbrowskiego.

Sprawą hali zainteresowaliśmy też 
radę osiedla w Kłodnicy.

- Nie mamy możliwości admini- 
stracyjno-prawnych, ale osobiście 
znam właścicieli. Skontaktuję się 
z nimi i porozmawiam - powiedział 
nam Wiesław Ksiąski, przewodniczą
cy RO Kłodnica w Kędzierzynie- 
Koźlu.

Z właścicielami obiektu nie udało 
nam się skontaktować. Aktualnie 
przebywają za granicą. Mają przyje
chać pod koniec przyszłego tygodnia.

Tekst i foto: ART

Po kilku latach starań 
wreszcie udało się uzyskać 
dofinansowanie na coroczny 
spływ śmiesznych dziwolą
gów z Raciborza do Kędzie- 
rzyna-Koźla. Starostwo Po
wiatowe w Kędzierzynie-Koź
lu zdobyło grant na tę impre
zę z programu INTERREG 
IIIA, pilotowanego przez Eu
roregion „Pradziad”.

- Uzyskaliśmy dofinansowanie w 
wysokości 30 tys. zł. Cały projekt 
ma kosztować 40 tys. zł. Za te pie
niądze zostanie m.in. wydany fol
der imprezy - mówi Krzysztof Wa
las, koordynator projektu.

Siódma edycja spływu pływadeł ma 
doprowadzić do zacieśnienia kontaktów 
polsko-czeskich. Odbędzie się zatem 
pod hasłem „Pod żaglami dobrego woja
ka Szwejka”. W stylowych strojach z 
epoki Franza Josefa mająrzekąspłynąć 
członkowie przemyskiego klubu miło
śników Haszkowskiego bohatera.

10 lat istnienia Zespołu Szkół nr 4

Wiedza, praca, sukces
Niedawno Zespół Szkół nr 4 w Kę

dzierzynie-Koźlu obchodził dziesię
ciolecie istnienia. W 1996 r. połączo
no Zespół Szkół Technicznych ZCH 
„Blachownia” i Zespół Szkół Zawo
dowych ZA „Kędzierzyn”, tworząc 
Zespół Szkół Technicznych nr 4. Z 
tej okazji w szkole odbyła się upa
miętniająca to wydarzenie impreza 
pod hasłem „Wiedza, praca, sukces”. 
Zaproszono przedstawicieli staro
stwa powiatowego, rady powiatu, 
urzędu miastą a także dyrekcje szkół 
sprzed połączenia i absolwentów, 
którzy opowiedzieli, jak potoczyły 
się ich drogi zawodowe. Placówka

Ernest Emrich, burmistrz Kuźni 
Raciborskiej, zobowiązał się do zaan
gażowania w imprezę autentycznych 
Czechów z partnerskiej gminy Odry, 
w której znajdują się źródła rzeki. Na 
organizowanych festynach wystąpią 
także zespoły polskie i czeskie. Pa
tronat nad imprezą oczywiście, objęli 
dwaj konsulowie: czeski w Katowi
cach i polski w Ostrawie.

Tym razem spływ będzie trzy
dniowy (16-18 czerwca), gdyż zosta
ła wydłużona jego trasa.

- Start imprezy odbędzie się 16 
czerwca z czeskiego Bohumina, 
skąd delegacje polskich i czeskich 
gmin nadodrzańskich spłyną kaja
kami do Raciborza - mówi Broni
sław Pirog, przewodniczący komisji 
promocji i rolnictwa Rady Powiatu 
Kędzierzyńsko-Kozielskiego. Jak się 
okazało, w celu przekroczenia grani
cy na Odrze wystarczy uzyskać zgo
dę komendanta głównego Straży Gra
nicznej, o co wystąpi kędzierzyńskie 
starostwo.

W sobotę, 17 czerwca, rozpocznie 
się zwyczajowa parada dziwnych 

otrzymała list gratulacyjny opolskie
go kuratora oraz życzenia wojewody.

Podczas uroczystości odbył się 
konkurs wiedzy o szkole, -w którym 
udział wzięli uczniowie, i minikoncert 
rapowy, oczywiście o tematyce szkol
nej. Uczniowie przygotowali także 
wystawę pod tytułem „Żyj z pasją”, 
zaprezentowali swoje zdolności i za
interesowania. Można było obejrzeć 
stare kroniki szkolne, zdjęcia oraz 
wpisać się do księgi pamiątkowej.

Obchody dziesięciolecia połączono 
z dniami otwartymi dla gimnazjali
stów.

Tekst i foto: DAG 

obiektów pływających, która w nie
dzielę dotrze do Koźla. Tradycyjnie 
na trasie spływu odbędą się festyny 
w Turzu, Dziergowicach i Przewozie, 
organizowane przez poszczególne 
gminy. W Koźlu odbędzie się wielki 
finał, w trakcie którego załogi najład
niejszych pływadeł otrzymają nagro
dy pieniężne ufundowane przez sa
morządy i sponsorów. Na festynie 
wystąpią tu m.in. Universe, Gang 
Marcela, Dixiland Zus Krnov, Ringa- 
bulina, Blues jak Kobra i Ryczące 
Dwudziestki, a także odbędzie się 
biesiada polsko-czeska.

Zgłoszenia pływadeł można nadsy
łać na adres: Bronisław Pirog, ul. 
Zamkowa 4,47-260 Polska Cerekiew, 
tel. 077 4875-183. Powinno ono za
wierać nazwę jednostki, jej historię, 
wymiary, liczbę załogi, imię i nazwi
sko pełnoletniego kapitana, adres lub 
telefon kontaktowy.

Spływ organizują nadodrzańskie 
samorządy z powiatów Kędzierzyn- 
Koźle i Racibórz oraz stowarzysze
nie „Rzeki dzielą Odra łączy”.

JJ

Zastępca dyrektora szkoły Maria 
Stawiś podczas uroczystości

DACHOWE DOM-POL*

E2ZM0 w&cena
Roben

BOGzEn

rt z rozładunkiem gratis
• Wykonujemy pomiary wraz z kosztorysem.
• Gwarantujemy szybką obsługę oraz profesjonalne 

doradztwo. Możliwość zakupu na raty.

©Esfiiis

DOWOLNY KSZTAŁT
I KOLOR

PONADTO 
OFERUJEMY 
•BLACHĘ TRAPEZOWĄ 
•DACHÓWKĘ

CERAMICZNĄ 
•DACHÓWKĘ

CEMENTOWĄ J
♦OKNA

DACHOWE 
•RYNNY 
•GONTY

Kędzierzyn-Koźle, ul. Piastowska 40
(były PZGS) tel./fax (077)482 96 87
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INFORMATOR GOSPODARCZY Jeszcze rok temu Skarb Państwa wyceniał akcje ZAK na 100 zł!
lEmumi

18.04 Termin złożenia deklaracji rozliczeniowych i zapiały 

składki iw ubezpieczenie społeczne, zdrowołne i Wuiz Pracy 

przedsiębiorców załrudmajgcych pracowników za m-r 

03/2006

ROK PODAIKOWy 2006

Koszły uzyskania przychodu 102,25 zł 

Podwyższone o 25% 127,82 zł

Kwoła zmniejszenia podatku 530,08 zł 

Minimalne wynagrodzenie brutto 899,10 zł

Podstawa obliczania podałku w 

złotych
Podatak wyroi

Ponad Do

37.024,00

19%podstawy 

obliczenia minus kwota 

530,08zl

37.024,00 74.048,00

6504,48 + 30% 

nadwyżki ponad 

37.024,0011

74.048,00

17.611,68+40% 

nadwyżki ponad 

74.048,00 zl

Ubezpieczenie zdrowołne osób prowadzących działalność 

gospodarczą oraz osób współpracujących Matzet - Moj 2006

Minimalne wynagrodzenie uczniów w miesiącach Marzec 2005 

-Moj 2006

I klasa 2 klasa 3 klasa

101,14 zł 126,43 d 151,72 d

Podstawy składek na ubezpieczenie społeczne osób 

prowadzących dzid. gosp. oraz osób z nimi współpracujących 

Marzec - Maj 2006

Ubezpieczenia społeczne 1517,17 zł

Ubezpieczenie zdrowołne 2.002,91 d

oiEiy i lytmiy

Dieto Nocleg Dojazd

22,00 d 33,00 d 4,40 d 

Zakłady Azotowe Kędzierzyn 
zostaną sprzedane za 100 
milionów złotych. Kolejne 
360 milionów zostanie zain
westowane w firmę. Pracow
nicy oprócz premii tzw. pry- s 
watyzacyjnej otrzymali gwa
rancję zatrudnienia przez
najbliższe pięć lat.

Sprawa wyceny firmy wzbudza 
wiele emocji, które starąjąsię łagodzić 
przedstawiciele Nafty Polskiej.

- Cena jest określona na podsta
wie ofert, jakie do nas wpłynęły. 
Oferta Petro Carbo Chem była 
najlepsza - wyjaśniał Wiesław 
Skwarko zajmujący się prywatyzacją 
Wielkiej Syntezy Chemicznej.

80 proc, akcji ZAK nabędzie nie
miecki koncern, który za 365 min 
kupi także Zakłady Azotowe w Tar
nowie.

Cena owych akcji jest o wiele 
mniejsza niż cena majątku firmy.

- To w dużej mierze majątek, 
który nie pracuje na wynik finan
sowy - wyjaśnia Katarzyna Dawid- 
czyk, dyrektor Biura Nadzoru Wła
ścicielskiego w Nafcie Polskiej. - Fir
ma warta jest tyle, ile ktoś chce za 
nią zapłacić.

- Cena zaproponowana przez 
PCC jest zbliżona do górnej grani
cy wycen, jakie zostały wykonane 
- wyjaśnia Wiesław Skwarko. - 
Jeszcze rok temu, kiedy Skarb

We wtorek odbyła się konferencja prasowa przedstawicieli Nafty Pol
skiej z lokalnymi mediami

Państwa wnosił akcje ZAK do Naf
ty Polskiej, wycenił je na 100 zło
tych!

Na ostateczną cenę firmy wpływ 
miało zadłużenie ZAK wobec 
PGNiG, które spłacono w ostatnich 
tygodniach kredytem. Obecnie jednak 
zakłady mają 150 min kredytu do 
spłacenia. Ponadto niezbędna jest bu
dowa instalacji do produkcji kwasu 
azotowego. Ta inwestycja wartości 
ok. 220 min zł nie wytworzy warto
ści dodanej, a jedynie pozwoli utrzy
mać status quo.

Zakłady jeszcze nie zostały sprze
dane. Obecna umowa musi uzyskać 
akceptację Rady Ministrów, Walnego 
Zgromadzenia Akcjonariuszy (w tej 
roli występuje minister Skarbu Pań
stwa). Wcześniej niezbędna jest decy
zja prezesa Urzędu Ochrony Konsu
mentów i Konkurencji, który zdecy
duje, czy nie grozi nam nadmierna 
koncentracja jednego producenta na 
rynku nawozów. Wszystkie te trzy 
kroki potrwać mogą dwa do trzech 
miesięcy. Zdaniem analityków prezes 

UOKiK wyda pozytywną opinię, 
jednak na drodze do sprzedaży może 
stanąć sejmowa debata nad prywaty
zacją Wielkiej Syntezy Chemicznej. 
Sejm formalnie nie uczestniczy w 
procesie prywatyzacji, jednak trudno 
się spodziewać, aby rząd i minister 
Skarbu Państwa podjęli decyzję wcze
śniej.

Jakub DŹWILEWSKI

Azoty opuszczają 
Mostostal

Do naszej redakcji wczoraj po południu 

dodarla wiadomość, że Zakłady Azotowe 

Kędzierzyn rozwiązały umowę o sponso

rowaniu klubu siatkarskiego Mostostal- 

Azoty. Uzasadniono to trudną sytuacją fi

nansową i potrzebą inwestycji.

Umowa opiewała na 400 tys. zl rocz

nie w miesięcznych transzach po 33 

tys. zł.

Do sprawy wrócimy za tydzień.

Elektrownia Blachow
nia do naprawy

F*

zapadła
Dwie elektrownie, w tym kędzie- 
rzyńsko-kozielską Blachownię, 
zamierza w ciągu najbliższych 
sześciu lat zmodernizować Połu
dniowy Koncern Energetyczny 
(PKE).

Druga z nich to Elektrownia Ha
lemba w Rudzie Śląskiej, również 
wchodząca w skład tego koncernu, 
który jest drugim pod względem wiel
kości producentem energii elektrycz
nej w kraju.

Zarząd spółki zaprosił już poten
cjalnych inwestorów do składania 
koncepcji odbudowy i rozwoju mocy 
wytwórczych obu wspomnianych 
elektrowni. Kontrahenci mogą zgła
szać swoje projekty do końca maja. 
Również PKE zaangażuje się finanso
wo w całe przedsięwzięcie.

Jak wyjaśniają przedstawiciele 
TUI III111 u, ubu nierentoVI -
ne i przynoszą w sumie kilkadziesiąt 
milionów złotych strat w skali roku. 
Dlatego też bez kosztownych inwe
stycji i zastosowania nowych techno
logii się nie obejdzie. Niewykluczone, 
że modernizacja i restrukturyzacja 
elektrowni pociągnie za sobą redukcję 
zatrudnienia, ale w chwili obecnej nic 
jeszcze nie zostało przesądzone. 
Wiadomo natomiast, że nawiązaniem 
współpracy z Elektrownią Blachow
nia zainteresowane są zagraniczne fir
my, w tym francuski oraz dwa nie
mieckie koncerny energetyczne.

ANKO

Maksymalna sławka z 1 km przebiegu pojazdów prywatnych 

używanych do celów służbowych

Sam. Osób, do 900 cm3 0,4894 d

Sam. Osób. pow. 900 cm3 O,7846zł

Dlamołocykla 0,2161d

Dla motoroweru O,1297zł

Za prywatyzacją

Maksymalna miesięczna kwoto ryczałtu 

za używanie sam. osob. w gminie i mieście do 100 łys. 

Mieszkańców.

Do 900 cm5 Powyżej 900 cm’

Lrmił 300 km 146,82 zł limit 300 km 235,38 d

ODSłTKI

Ustawowe: od 15.10.2005 wynoszą 11,5% 

Od zaległości podatkowych: od 01.03.2006 wynoszą 11,00%

Stan odsetek oraz pozostałych informacji na dzień 

10.04.2006r.

Większość przedsiębiorców z naszego powiatu uznała, iż prywatyza
cja Zakładów Azotowych Kędzierzyn wywrze korzystny wpływ na lo
kalną gospodarkę. Zaskakiwać może dosyć wysoki odsetek osób, które-. 
nie mają wyrobionego zdania w tej kwestii. Być może dlatego, że słowo 
prywatyzacja nie kojarzy im się najlepiej. Niewątpliwie przewaga opinii 
pozytywnych wynika z tego, że końcem PCC zamierza rozwijać ten naj
większy w regionie kombinat i gwarantuje pewną stabilizację.

ANKO
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BIURO RACHUNKOW£

ul. Bolwiraakal 47-200 K-Koźle 
(koło Banku Śląskiego w Koźlu)

8 482-68-05 Hrhir@pro.oneł.pl
TENDENCJA

BEZROBOCIE

j n

'ŻlROD^TKUlyATj

Lut'

POWIAT K-KOZIELSKI:

6022
osób bezrobotnych

w tym: 
kobiet: 3494 
mężczyzn: 2528

POWIAT KKOZIELSKI:

5871
osób bezrobotnych

w tym:
kobiet: 3425 
mężczyzn:

■
 WPŁYWY

DOCHODOWEGO

(Na podstawie danych 
dostarczonych przez 

Urząd Skarbowy 
w Kędzierzynie-Koźlu)

5.251.859 zł

3.175.390 zł

2.192.842 zł

691.709 zł

i

pro.one%25c5%2582.pl


Popołudnie z tradycję wielkanocnę

Nie tylko pisanki
Elektroniczny nabór gimnazjalistów

Do szkoły on-line
Spotkanie z tradycją oraz wspólne 

wykonywanie ozdób świątecznych 
zorganizował Spółdzielczy Dom 
Kultury RMS „Chemik”. Była to 
druga edycja wspólnego wielkanocne
go tworzenia. W tym roku dzieci wy

Dzieci ze swoimi dziełami - ozdobami wielkanocnymi

konywały różne prace, i 
wszystkirff z wydmuszek. Zorgani- 
zowano pięć stanowisk pracy, przy 
każdym zajmowano się inną ozdobą; 
dzieci mogły spróbować swoich sił 
przy wszystkich.

Impreza nie miała formy konkursu, 
celem było zapoznanie dzieci z tra

W złych warunkach pogodowych powinno się używać świateł przede 
wszystkim dla własnego bezpieczeństwa

Czy dla własnego bezpie
czeństwa powinniśfTTy-jeŁ. 
dzić na włączonych świa
tłach? Policja twierdzi, że 
tak. Jednak jak można zaob
serwować na drogach, nie 
dla każdego kierowcy używa
nie świateł w dzień, nawet 
podczas deszczu, jest takie 
oczywiste.

Z dniem 1 marca przestał obowią
zywać nakaz jazdy samochodem na 
włączonych światłach przez całą 
dobę. Większość kierowców od razu 
skorzystała i wyłączyła zbędne ob
ciążenie akumulatora. Jednak gdyby 
się tak głębiej zastanowić, 1 marca 
pod wieloma względami przypomi
nał dzień poprzedni? Przede wszyst
kim pod względem widoczności na 
drodze.

- Napiszcie coś o tych idiotach, 
którzy jeżdżą w taką pogodę bez 
świateł - kilka dni temu poprosił nas 
o interwencję jeden z czytelników. - 
Czy ludzie naprawdę są tak głupi, 
że nie zdają sobie sprawy, że nie 
widać ich na drodze? Przed chwilą 
o mały włos nie wjechałem w jed
nego barana. 

dycją, a zarazem nauczenie świątecz
nego ozdabiania jajek przy pomocy 
flamastrów, wycinanek, farbek i nie 
tylko. Można było również zobaczyć 
wystawione zeszłoroczne prace. Po
mysłodawcą zajęć była kierowniczka

przede jjjacAwkk-Krystyna Szczygiek Nie
ma konkurencji między dziećmi, 
każde z nich dostało czekoladowe
go króliczka.

Efekty spotkania można oglądać w 
RMS „Chemik”, a także w ODK 
„Komes” na os. Piastów.

Tekst i foto: DAG

Jadąc w deszczu, śniegu czy na 
przykład drogą prowadzącą przez 
T3Sr^dzie teren jest zacieniony, po
winniśmy używaiTŚTrfateł. Często 
ciemny samochód w ciemnym lesie 
zlewa się z tłem i dostrzegamy go o 
wiele później niż gdyby miał włączo
ne światła. Przy dużych prędko
ściach rozwijanych poza terenem za
budowanym ta zwłoka przekłada się 
na ułamki sekund.

- My, jako policja drogowa, 
mamy wielką prośbę do kierowców, 
żeby jeździli przez cały rok na 
włączonych światłach mijania - 
poinformował nas Helmut Musioł, 
szef kędzierzyńsko-kozielskiej dro
gówki. - Byłaby to sytuacja ideal
na. Samochód jest lepiej widoczny 
praktycznie w każdych warun
kach.

Światła zawsze bardziej rzucają się 
kierującemu w oczy. Policja twierdzi 
ponadto, że podyktowane jest to 
bezpieczeństwem. Skoro jesteśmy 
widoczni, to jesteśmy bezpieczniejsi.

Już w tym roku na terenie powia
tu doszło do ponad 200 zdarzeń dro
gowych. I choć nie rozróżnia się ta
kiej przyczyny jak zła widoczność 
pojazdu, jednak pośrednio może ona 
mieć wpływ na wypadki.

Tekst i foto: KAN

Tegoroczny nabór absolwen
tów gimnazjów do szkół 
średnich po raz pierwszy od
będzie się również drogą 
elektroniczną. Obecnie trwa 
wdrażanie systemu Kseon 
Optivum, za pomocą które
go przeprowadzone będzie 
postępowanie kwalifikacyj
ne do szkół ponadgimnazjal- 
nych.

Pierwszym krokiem, jaki powinien 
wykonać gimnazjalista, jest założenie 
indywidualnego konta; do tego nie
zbędny jest PESEL. Na rejestrację 
uczniowie będąmieli czas od 15 maja 
do 16 czerwca. Każdy ma możliwość 
wyboru trzech szkól, przy czym 
trzeba wskazać tę, którą jako 
pierwszą bierze się pod uwagę. Kolej
nym krokiem jest wydrukowanie z 
systemu podania i zaniesienie go do

Ballady, wiersze i bajki Adama Mickiewicza

IV szkolny 
konkurs recytato

Po raz czwarty odbył się szkolny konkurs recytator
ski w PSP nr 9 organizowany co roku przez Renatę Ma- 
tusiak. Tym razem na patrona konkursu wybrano Adama 
Mickiewicza, jego wiersze recytowało dwudziestu 
uczniów klas IV - VI. Dzieci same wybrały utwory, przy
gotowywały się pod opieką polonistów oraz samodziel
nie. Uczniów występujących w zespołach oraz pojedyn
czo oceniało trzyosobowe jury, składające się z nauczy
cieli szkoły. Pierwsze miejsce zajął Michał Górnik, po nim 
kolejno Jakub Stolarek i Adriana Doniec; jury postanowiło 
wyróżnić wszystkich pozostałych uczestników konkur
su.

Tekst i foto: DAG Michał Górnik zajgł pierwsze miejsce

W dzielnicach pojawię się trenerzy osiedlowi

Już od maja
Idea powołania instytucji tre
nera osiedlowego, o której 
pisaliśmy w ubiegłym roku, 
ma szansę doczekać się re
alizacji. Podczas ostatniego 
spotkania komisji zdrowia, 
spraw socjalnych i rodziny 
radni dyskutowali nad wdro
żeniem projektu w życie. 

Trener osiedlowy ma zaproponować młodzieży możliwość aktywnego 
spędzenia czasu

szkoły pierwszego wyboru. Istnieje 
możliwość zmiany danych, wtedy 
należy anulować podanie i złożyć 
nowe.

Po otrzymaniu świadectwa wypeł
nia się w internecie formularz o osią
gnięciach. Następnie należy zanieść 
trzy kopie świadectwa do szkoły, 
którą wskazało się jako pierwszą. 
Kilka dni później na stronie będzie 
można przeczytać informację o zaak
ceptowaniu świadectwa i liczbie 
przyznanych punktów. W niedługim 
okresie pojawi się wynik rekrutacji i 
przydział miejsca w szkole. Ostatni 
krok to zaniesienie oryginału świadec
twa do szkoły, do której się dostało, 
w przeciwnym razie można zostać 
skreślonym z listy. Osoby, które nie 
dostaną się do wskazanych przez sie
bie szkół, będą mogły poszukać na 
stronie internetowej innych placówek 
z wolnymi miejscami.

- Będzie to ułatwienie dla szkół, 
samorządu oraz gimnazjalistów,

Program ma szansę ruszyć już w 
maju. Wszystko zależy od tego, kie
dy zostanie ogłoszony konkurs, a to 
leży w gestii radnych, którzy mają 
zadecydować o przyznaniu środków 
na ten cel. Decyzja ma zapaść pod
czas najbliższej sesji. Nie ma jednak 
obaw. Zarówno kilka miesięcy temu, 
jak i teraz radni popierają pomysł 
stworzenia funkcji trenera osiedlowe

go- 

którzy są najważniejsi - mówi Ire
na Romejko, kierownik Wydziału 
Oświaty, Kultury i Kultury Fizycz
nej Starostwa Powiatowego w K-K. 
- Na stronie zamieszczone będą 
instrukcje. Potrzebne informacje 
uczniowie będą mogli również 
uzyskać w swoich gimnazjach.

System gwarantuje stały i łatwy 
dostęp do informacji o ofercie szkól, 
o wynikach, do statystyk, kalkulatora 
punktowego, ułatwiającego dokonanie 
wyboru; zlikwiduje on zjawisko blo
kowania miejsc w szkołach.

Zastępca dyrektora II LO Zofia 
Wyrozumska nie chce oceniać progra
mu przed sprawdzeniem się go w 
praktyce, jednak przyznaje, że ma 
pewne wątpliwości: - Liczba zgło
szeń do danej szkoły może odstra
szać, ktoś może spanikować i zre
zygnować ze szkoły, do której 
chciał pójść.

DAG

Jak się dowiedzieliśmy, wykonawcą 
postanowień rady miasta ma być stowa
rzyszenie. To ono otrzyma pieniądze na 
przeprowadzenie pilotażowego progra
mu prowadzonego na osiedlu Pogorzelec.

Stowarzyszenie, które podejmie się 
realizacji działania, będzie musiało 
zorganizować czas młodzieży według 
własnego pomysłu.

- Nam jednak będzie zależało na 
tym, aby odbywało się to pięć razy 
w tygodniu w godzinach popołu
dniowych, co najmniej dwie godzi
ny dziennie - poinformowała nas 
Iwona Szweda, kierownik wydziału 
polityki mieszkaniowej, spraw so
cjalnych i zdrowia.

Również to, gdzie będą się odbywa
ły zajęcia z młodzieżą, zależy od sto
warzyszenia, które wygra konkurs. 
Zajęcia ma prowadzić osoba, która po
winna mieć podstawowe przeszkolenie 
do pracy z dziećmi, np. kurs wycho
wawców kolonijnych. W tym przy
padku gmina chce iść na rękę, aby wy
znacznikiem przydatności potencjalne
go kandydata był jego kontakt z mło
dzieżą, a nie wysokie wymagania wo
bec osób sprawujących funkcję trenera.

Tekst i foto: Kamil NOWAK



Nagrody 
prezydenta miasta

Przynajmniej raz w roku ludzie kultury i sportu mogą 
poczuć się naprawdę docenieni przez włodarzy Kę- 
dzierzyna-Koźla. Okazją do tego jest przyznanie na
gród prezydenta miasta za wybitne osiągnięcia w dzie
dzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i 
ochrony kultury oraz wysokie wyniki sportowe.

Kulturalna nobilitacja
Nagrody w dziedzinie kultury otrzy
mało dziewiętnaście osób, zespołów 
oraz instytucji (pełna lista w nume
rze 14). Z nagrody cieszył się mię
dzy innymi Waldemar Lankauf, opie
kun Grupy Teatralnej Lot.
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Podczas uroczystej gali w Domu Kultury “Koźle” wręczono w sumie 19 
nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej

- Przez ten ostatni rok praktycznie co 
miesiąc braliśmy udział w jakiejś imprezie 
- podkreśla Waldemar Lankauf. - Sukcesy 
biorą się m.in. stąd, że na przeróżnych spo
tkaniach oraz warsztatach ci młodzi ludzie 
bardzo szybko się uczą i rozwijają. Talenty 
są wszędzie. Trzeba je tylko umieć odkryć i 
należycie wykorzystać.

Nagroda trafiła też w ręce zespołu muzyczne
go Karawana i jej lidera Michała Kacperczyka. 
Basista Karawany Sławomir Żydek przyznał, że 
nagroda prezydenta K-K jest jak każde tego typu 
wyróżnienie pewną nobilitacją i czymś, co w 
jakiś sposób motywuje do dalszej pracy.

Radości nie krył również inny zespół mu
zyczny - Winorośl Duszy, grający muzykę 
nieco łagodniejszą. Grupę tworzą: Anna Gra
biec, Katarzyna Patrzałek, Marta Prochera, 
Rafał Skiba oraz Damian Surow, który zazna
czył, że cały zespól był w ostatnich miesią
cach bardzo aktywny. - Wszędzie nas pełno.

Jeździmy na 
różne festiwale 
i zdobywamy 
nagrody, ale to 
nie one są dla 
nas najważniej
sze, choć na 
pewno przy
jemne. To, co 
robimy, ma 
sens, skoro 
ktoś nas zauwa
ża i docenia - 
przekonuje Da
mian, który 
zdradził “GL”, 
że zespół koń
czy już nagry
wanie płyty w 
Radiu Plus.

Andrzej 
KOPACKI

Nagrodzonych zostało między innymi kilkunastu trenerów. Stoją od le
wej: Jan Bułkowski, Dorota Kubacka, Piotr Lema, Sławomir Smętek, 
Marek Skrzydlewski i Daria Szydłowska-Smętek.
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Wiesław Fąfara, prezydent miasta: - Cieszę 
; się, że wokół nas jest tak liczna rzesza animato- 

rów kultury i sportu. Oni promują nasze miasto 

/ nie tylko w kraju, ale i za granicą. Być może 

należałoby jeszcze zwiększyć wysokość nagród. 
Trzeba tych ludzi właściwie docenić za to. co robią, choćby po to, żeby 

z roku na rok było ich coraz więcej. Tym razem przyznaliśmy w su- 

mie107 nagród w dziedzinie kultury i sportu. To dużo. Pojawiły się nawet 

głosy, że za dużo. Warto, szczególnie w przypadku sportowców i trene

rów pomyśleć o zróżnicowaniu tej gratyfikacji, której wysokość byłaby 

proporcjonalna do osiągniętych wyników.

Po nagrodach dla ludzi kultury przy
szedł czas na sportowców. Nagrody 
przyznano 62 zawodnikom, 17 tre
nerom i działaczom oraz dziewięciu 
drużynom (pełna lista nagrodzonych 
w 13. numerze “Gazety Lokalnej”). 
Wśród dyscyplin brylowali przedsta
wiciele pływania, lekkiej atletyki, 
siatkówki i modelarstwa. Niestety, 
na sali nie było nawet połowy laure
atów.

- Pora tej 
uroczystości 
(godzina 
16.00) jest 
dość
szczęśliwa. O 
tej porze wie
lu trenuje - 
przyznał je
den z gości.

Mimo takich 
głosów ci, 
którzy otrzy
mali nagrody 
prezydenta, 
nie kryli swo-

jego zadowolenia.
- Zawsze jest miłe, 

gdy ktoś dostrzega i 
nagradza naszą pra
cę. To dowartościo
wuje człowieka i

najlepszych
motywuje go do dalszego działania - 
uważa weteran nagród prezydenta Jan 
Bułkowski, trener lekkoatletów w 
MMKS-ie.

W podobnym tonie wypowiadali się 
młodzi sportowcy.

- Każdy sukces, nie tylko sportowy, 
cieszy. Przecież na każdą nagrodę 
trzeba sobie ciężko zapracować - uwa
ża Damian Brój, badmintonista Brenn- 
tagu UKS “15”. - Dzięki sukcesom po-

szczególnych zawodników rośnie zain
teresowanie daną dyscypliną) Ja się 
cieszę, że coraz więcej dzieci garnie 
się do badmintona i mam nadzieję, że 
za rok będzie nas tu więcej.

Grzegorz ŁABAJ

Głupota bez granic

Szklona
Na drodze pomiędzy 

osiedlem Sławięcice a 
Ujazdem z przejeżdżają
cego pojazdu wypadły 
worki z odpadami. Część 
z nich zawierała słoiki, 
których kawałki rozniosły 
się po całej powierzchni 
ulicy. Na szczęście w 
miarę szybko śmieci zo
stały usunięte z jezdni, 
tak że nie doszło do 
uszkodzenia żadnego po
jazdu.

- Prawdopodobnie mo
gły spaść z niezabezpie
czonej śmieciarki - poin
formował nas Andrzej Py- 
rzyński, właściciel przedsiębiorstwa 
Dama, zajmującego się usuwaniem za
nieczyszczeń z dróg powiatowych. - 
Ktoś mógł wieźć śmieci bez zabez

Szkło na ulicy to zagrożenie

pieczenia, chociaż w przepisach 
jest napisane, że śmieci muszą być 
przykryte przynajmniej siatką.

Tekst i foto: KAN
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Stowarzyszenie Wolontariuszy 

MAGNOLIA w Kędzierzynie-Koźlu

POSZUKUJE
- WOLONTARIUSZY

- FIRM -
które zechcą wspomóc nasze działania finanso

wo, usługowo lub rzeczowo

POMAGAMY

- dzieciom w nauce

- w opiece nad dziećmi w domu i szpitalu

- osobom starszym

- osobom niepełnosprawnym

- w sprawach administracyjno-prawnych

- w zakupie żywności, lekarstw
- organizujemy zbiórki sprzętu AGD, odzieży

SKONTAKTUJ SIĘ Z ZNAMI:

tel. 077 484 93 20,0607 670 013,0507158 930

stowarzyszeniemagnolia@op.pl

„Praca za dopłatą”
Ustosunkowując się do artykułu Pani 

Dagmary Świrskiej pt. „Praca za do
płatą”, Silesia Personal sp. z o.o. w Ra
ciborzu oświadcza, iż działa na rynku 
usług pośrednictwa pracy od roku 
1998. W tym okresie za pośrednic
twem Silesia Personal sp. z o.o. do 
pracy wyjechało ponad 1.100 pracow
ników, przy czym liczba ta dotyczy 
jedynie wyjazdu do Niemiec pracowni
ków posiadających obywatelstwo nie
mieckie, a całkowity zakres działania 
Silesia Personal sp. z o.o. jest o wiele 
szerszy i obejmuje także inne kraje eu
ropejskie.

Pracownicy z obywatelstwem nie
mieckim zamieszkujący w Polsce, a 
podejmujący pracę na terenie Niemiec 
w zakresie stosunku pracy podlegają 
zasadom i warunkom przewidzianym 
przez prawo niemieckie dla obywateli 
Niemiec. W takim też charakterze 
wyjechała do pracy Pani Krystyna Ja- 
siulek.

Przy zatrudnianiu pracowników w 
określonych zawodach pracodawca w 
Niemczech zobowiązany jest do za
chowania postanowień wynikających z 
umów zbiorowych (Tarifvertrage), za
wieranych pomiędzy centralami 
związków zawodowych a organizacja
mi zrzeszającymi pracodawców okre
ślonych branż.

Zgodnie z postanowieniami umów 
zbiorowych pracodawca zobowiązany 
jest do zagwarantowania wynagrodze
nia w wymiarze 35 godzin roboczych 
na tydzień, według stawki godzinowej 
określonej w umowie. Zatem, nawet 
jeżeli ilość godzin przepracowanych 
przez pracownika w tygodniu jest niż
sza niż 35, otrzymuje on gwarantowa
ne wynagrodzenie. Obowiązki te do
tyczą także firmy Pasternak Personal, 
zatrudniającej w Niemczech pracowni
ków, którzy wyjechali do pracy za po
średnictwem Silesia Personal sp. z o.o.

Także w przypadku Pani Krystyny 
Jasiulek firma Pasternak Personal była 
zobligowana do przestrzegania i prze
strzegała wszelkich wymogów prawa 
niemieckiego.

Ustawodawca niemiecki nakłada na 
pracownika podejmującego pracę w 
przemyśle spożywczym obowiązek od
bycia szkolenia sanitarnego (Behle- 
rung). Szkolenia takie organizuje od
płatnie niemiecki urząd zdrowia (Ge- 
sundheitsamt). Otrzymane po takim 
szkoleniu świadectwo pracownik 
przedstawia pracodawcy przed podję

Przedszkola poszerzają ofertę edukacyjną

Wspomaganie rozwoju dzieci
3 marca nauczycielki większości kędzierzyńsko- 

kozielskich przedszkoli wzięły udział w kolejnych 
formach doskonalenia zawodowego. Były to warsz
taty na temat „Wspomagania dzieci w rozwoju zdol
ności do skupiania uwagi, świadomego zapamięty
wania i odtwarzania”, które odbyły się w przed
szkolu nr 6 i nr 23.

Warsztaty prowadziła mgr Ewa Zielińska, współ
pracownica światowego autorytetu w dziedzinie na
uczania matematyki, prof. Edyty Gruszczyk-Kol- 
czyńskiej, która zajęła się także problemem rozwi
jania pamięci u dzieci, gdyż jak twierdzi, nasza 
szkoła w dalszym ciągu jest szkołą pamięci.

Ewa Zielińska przeprowadziła w ramach warsz
tatów zajęcia z dziećmi ze wszystkich grup wieko
wych, pokazując, jak na jednych zajęciach można 
nauczyć dzieci nawet długiego wiersza, utrzymując 
ich aktywność i zainteresowanie na najwyższym

poziomie. Nieocenioną pomocą były pluszowe mi
sie, które jak się okazało, bardzo chciały się wiersza 
nauczyć. Nauczycielami w tym przypadku były 
dzieci, które nie wiadomo jak i kiedy nauczyły się 
wiersza, powtarzając go na jednych zajęciach nawet 
10 razy, bez znudzenia i oporów, gdyż trzeba było 
powiedzieć wiersz najpierw do jednego misiowego 
ucha, potem do drugiego i tak dalej. Wszystkie na
uczycielki były pod wielkim wrażeniem efektów, 
jakie Ewa Zielińska osiągała na zajęciach z prżed- 
szkolakami. Jestem pewna, że nowo poznane me
tody będą systematycznie stosowane w pracy 
przez nauczycielki przedszkoli, oczywiście z po
żytkiem dla naszych wychowanków i ich szkolnych 
sukcesów.

Alina Oriańska, 
doradca metodyk wychowania przedszkolnego

ciem pracy. Forma i zakres szkolenia 
określane są przez ustawodawstwo nie
mieckie. Dla potrzeb tych pracowni
ków, którzy nie są w stanie zrozumieć 
treści przedstawianych obrazowo, w 
postaci m.in. filmu instruktażowego, 
Gesundheitsamt przygotował broszury 
informacyjne w językach obcych. 
Broszury te zawierają ważne informa
cje dla osób kierowanych do pracy z 
żywnością. Pracownicy przyjeżdżający 
z Polski otrzymują komplet takich in
formacji w języku polskim.

Koszt szkolenia pokrywa pracow
nik podejmujący pracę, przy czym fir
ma Pasternak Personal, nie będąc do 
tego zobowiązaną dobrowolnie przej
muje na siebie koszt szkolenia po okre
sie półrocznej pracy pracownika.

Niemieckie przepisy meldunkowe 
nakładają na osoby zamieszkujące na 
terenie Niemiec obowiązek zameldo
wania w odpowiednim urzędzie (Ein- 
wohnemeldeamt). W przypadku oby
wateli niemieckich, którzy nie posia
dają dokumentów niemieckich, wysta
wiany jest, na podstawie dokumentu 
stwierdzającego obywatelstwo, tym
czasowy dowód osobisty (Personalau- 
sweis). Koszt wydania takiego doku
mentu wynosi na dzień dzisiejszy 8 
euro i ponosi go osoba meldująca się.

Podczas wykonywania pracy w wielu 
zawodach odpowiednie przepisy nakła
dają na pracownika zatrudnionego przy 
produkcji żywności obowiązek stoso
wania odzieży ochronnej, w tym tak
że obuwia roboczego. -

Firma Pasternak Personal oferuje 
swoim pracownikom możliwość naby
cia butów po korzystnej cenie 20 
euro, przy czym, pomimo że nie ma 
takiego obowiązku, firma po półrocz
nym okresie pracy pokrywa pracowni
kowi koszt zakupu butów.

Pani Krystyna Jasiulek była zakwa
terowana w jednym z dwóch nowych 
domów, pochodzących z 2004 r., o po
wierzchni mieszkalnej po 220 m kw., 
każdy z domów przeznaczony jest do 
zakwaterowania 22-24 osób.

W domach do dyspozycji pracowni
ków są: kuchnie wyposażone w kilka 
lodówek (jedna lodówka na 3-4 oso
by), piece do gotowania, naczynia, 
sztućce oraz łazienki i pralki. Domy 
ogrzewane są ogrzewaniem podłogo
wym. W pokojach śpi od 4 do 6 osób. 
Oprócz sypialni dodatkowo urządzony 
jest pokój dzienny z telewizorem.

Ze względu na fakt, że praca odby

wa się na dwie zmiany, nasilenie ruchu 
w domach jest odpowiednio rozłożone.

Opiekę na pracownikami zakwate
rowanymi w miejscowości Billigheim 
sprawują dwie osoby zatrudnione w fir
mie Pasternak Personal, które zaj
mują się: przyjmowaniem pracowni
ków przyjeżdżających do pracy (tj. 
odbieraniem samochodem z autobusu, 
przydzielaniem pokoi, zapoznaniem z 
warunkami i regulaminem), załatwia
niem spraw meldunkowych, przekazy
waniem do podpisu umów, załatwia
niem formalności związanych z wej
ściem do zakładu, dowozem na szkole
nie sanitarne, pomocą językową w 
kontaktach z urzędami, lekarzem itp., 
a także sprawami technicznymi, taki
mi jak konserwacja sprzętu, naprawy, 
transport itp.

Pracownicy są dowożeni i odbierani 
z pracy samochodami firmowymi. Na 
miejscu są dwa mikrobusy i dwa samo
chody osobowe.

Dwa razy w tygodniu firma Paster
nak Personal udostępnia firmowe po
jazdy do zrobienia zakupów, a na tere
nie zakładu mięsnego pracownicy 
mają możliwość korzystania ze sto
łówki, w której trzydaniowy obiad 
kosztuje 2-3 euro.

Tydzień, w którym pracę rozpoczęła 
Pani Krystyna Jasiulek, zakończył się 
przepracowaniem 47 godzin robo
czych na pierwszej zmianie i 42 go
dzin roboczych na zmianie drugiej. 
Ilość godzin pracy jest zróżnicowana, 
jednakże miesięcznie pracownicy wy
pracowują od 180 do 200 godzin.

Wynagrodzenie wynosiło i nadal wy
nosi 5,30 euro za godzinę. Kandydaci 
do pracy zgłaszający się w firmie Sile
sia Personal sp. z o.o. z reguły chcą 
wiedzieć, jaka jest całkowita suma, 
którą otrzymają. Zatem kwota, o 
której są informowani, obejmuje kwo
tę ujętą w umowie o pracę, jak również 
wszelkie należne pracownikowi dodat
ki.

Proces produkcyjny w zakładach 
mięsnych wymaga organizacji pracy 
wielu ludzi i maszyn. Nie jest możliwe 
„nastawianie maszyny”, gdyż prowa
dziłoby to do zakłócenia całego proce
su produkcyjnego. Do technicznej ob
sługi urządzeń upoważnieni są wyzna
czeni pracownicy - technicy zatrud
nieni w zakładach, co powoduje, iż nie 
są - bo nie mogą być - prawdziwe in
formacje odnośnie tego, iż Polki pra
cujące na hali nastawiały maszyny na 

tak szybkie obroty, by nowi pracowni
cy nie nadążali.

Nie są również prawdziwe informa
cje, jakoby ludzie skierowani do pracy 
przez Silesia Personal sp. z o.o. nie 
wytrzymywali, a około 15 osób ode
szło, tak jak Pani Krystyna Jasiulek. 
Otóż w czasie, gdy Pani Krystyna Ja
siulek przebywała w miejscowości Bil
ligheim, nie wyjechał żaden z pracow
ników skierowanych przez Silesia Per
sonal sp. o.o.

Z powyższego wynika, iż Silesia 
Personal sp. z o.o. dopełniła wszelkich 
obowiązków wynikających z przepi
sów prawa przy pośredniczeniu w wy- 
jeździe do pracy w Niemczech Pani 
Krystyny Jasiulek, przy czym Pani 
Krystyna Jasiulek, podobnie jak wszy
scy pracownicy kierowani do pracy 
przez Silesia Personal sp. z o.o., posia
dała pełną informację co do kosztów 
oraz koniecznych do spełnienia wymo
gów związanych z zatrudnieniem na 
terenie Niemiec.

W związku z tym artykuł Pani Dag
mary Świrskiej pt. „Praca za dopłatą”, 
opublikowany uprzednio w „Gazecie 
Lokalnej”, zawiera częściowo niepraw
dziwe informacje, a częściowo infor
macje przedstawione w sposób jedno
stronny, bez wskazania argumentów 
Silesia Personal sp. z o.o., dopiero bo
wiem uwzględnienie argumentów Sile
sia Personal sp. z o.o. stawia sprawę w 
zupełnie innym świetle.

Waldemar Pasternak, 
prezes Zarządu 

Silesia Personal sp. z o.o.
* * *

OO REDAKCJI

Gdyby pracownicy Państwa firmy 
wyrazili wolę wyjaśnienia sprawy na 
etapie powstawania wspomnianego 
artykułu, być może nie wydałby się 
on Panu Prezesowi jednostronny. W 
raciborskim biurze spółki nasza 
dziennikarka usłyszała, że nie ma 
możliwości obiektywnego naświetle
nia sprawy Pani Krystyny Jasiulek, 
albowiem do biura napłynęły sprzecz
ne relacje.

Z perspektywy „Gazety” wygląda 
to niestety tak, że pytanie dzienni
karki firma zbagatelizowała, a teraz, 
gdy artykuł okazał się nieprzyjemny, 
za karę wycofuje się reklamę i pisże 
się sążniste wyjaśnienia. Chyba nie 
tędy droga? Proponuję, by Pan Pre
zes, zamiast pisać repliki, sprawił, by 
nikt więcej spośród Państwa klientów 
nie poczuł się tak jak Pani Krystyna 
Jasiulek.

Bolesław BEZEG

Dyżury
...aptek

W Kędzierzynie dyżuruje do piątku „Atarax", ul. 
Arki Bożka 2, w piątkowe popołudnie zastąpi ją ap
teka „Leśna”, pi. Gwardii Ludowej 7, której dyżur 
potrwa do 21 kwietnia.

W Koźlu dyżurują następujące apteki: 
w środę 12.04 „Remedium", ul. Roosevelta 4 
w czwartek 13.04 .Aloes", ul. 24 Kwietnia 2 
w piątek 14.04 „A&S Kocotowie", ul. Piastowska 22 
w sobotę 15.04 „Panaceum", Rynek 1 
w niedzielę 16.04 Jantar", ul. Piastowska 40 
w poniedziałek 17.04 Aronia". ul. Chrobrego 8 
we wtorek 18.04 „Remedium", ul. Roosevelta 4.

...radnych
Jak w każdą środę, na sygnały od 

mieszkańców Kędzierzyna-Kożla czekają 
radni miejscy i powiatowi. Dziś w godz. 
14.00 - 16.00 w gabinecie przewodniczą
cego rady miasta (Urząd Miasta w K-K, ul. 
Piramowicza 32) dyżurować będą Jan 
Neumann (SLD) i Adam Oczoś (SLD).

Oprócz tego w każdą środę w biurze 
rady miasta w godz. 10.00 -13.00 dyżuru

je przewodni- 
czacy rady miej- 
skiej: Ryszard: 

(•ml Pacułt, czy też 

J jego zastępcy 
v ~ Hubert

Majnusz lub 
Grzegorz

: mbMJBHHHI Chudomięt.

B
Dziś dyżurują Jan Neumann (SLD) 

i Adam Oczoś (SLD)

Muzeum
_____________________ Muzeum Towarzy

stwa Ziemi Koziel
skiej "Baszta". Za
praszamy do oglą
dania stałych ekspo
natów kozielskiego 
muzeum. ' Oferta 

zbiorów jest szero
ka: od eksponatów 
archeologicznych 

znalezionych w okolicach Koźla, jak na
rzędzia i naczynia pochodzące sprzed 
tysiąca lat, przez liczące kilkaset lat me
ble, naczynia i obrazy, po pierwsze eg
zemplarze aparatów telefonicznych. 
Niewątpliwie najciekawszymi ekspona
tami są: Szafa Gdańska oraz kopia ob
razu Wilhelma von Kobelła przedstawia
jąca oblężenie Koźla przez oddziały na
poleońskie w 1807 roku. Miłośnicy Zie
mi Kozielskiej działają w czynie społecz
nym. Baszta jest dostępna dla zwiedza
jących w środy w godz. 10.00 - 17.00 
oraz w poniedziałki i w piątki w godz. 
10.00 - 15.00. Za zwiedzanie nie po
biera się opłat, ale mile widziane są 
wolne datki do skarbonki Towarzystwa.

Zaopiekuj się psem!

Hamer to niespełna roczny kundelek. 
Do schroniska trafił z interwencji. Piesek 
jest spokojny, ułożonyi towarzyski. Jest 
niewielkich rozmiarów, więc nadaje się 
do trzymania w mieszkaniu.

Apel o pomoc
Pracownicy schroniska apelują o pomoc 

w zbiórce żywności dla czworonogów. 
Najbardziej potrzebna jest: kasza, maka
ron, sucha karma, ryż. Każda, nawet naj
mniejsza pomoc pozwoli ratować psy.

Schronisko przy ul. Gliwickiej 20 czyn
ne jest od poniedziałku do piątku w godz, 
8.00-17.00, w dni wolne od pracy w godz. 
11.00-13.00. Telefon 483 85 28.

Osoby lub firmy, ohcące przekazać pie
niądze na rzecz schroniska, mogą doko
nywać wpłat na konto: BOŚ S.A. Warsza

wa Oddział Operacyjny Kędzierzyn-Koźle 
11 154012292946469016620003.

, Tekst i foto: Ł
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STR. 1 0
Miasto musi zaciqgnqć kolejny kredyt

Z pustego i Sabmon
Modernizacja boiska przy Pu
blicznej Szkole Podstawowej nr 
1 w Kędzierzynie-Koźlu będzie w 
tym roku kontynuowana. Zapro
ponowana przez prezydenta mia
sta zmiana w budżecie gminy na 
2006 r., zakładająca obcięcie 
450 tys. zł na to zadanie, została 
odrzucona przez radnych zdecy
dowaną większością głosów.

Jeszcze przed podjęciem uchwały 
w sprawie zmian w budżecie miasta 
głos zabrało kilku rajców, w tym m.in. 
Dariusz Jorg, Andrzej Magiera i Piotr 
Pietrzyk. Opowiedzieli się oni za po
zostawieniem wspomnianych 450 
tys. zł na modernizację boiska przy 
“jedynce”. Prezydent Wiesław Fąfa- 
ra poinformował radnych, że naj
prawdopodobniej jeszcze w tym

miesiącu znajdą się pieniądze na to 
zadanie, ale z podjęciem decyzji fi
nansowej w tej sprawie musi się 
wstrzymać do końca kwietnia. Po
twierdził też, że szkoła otrzyma 190 
tys. zł na remont kuchni i stołówki. 
Zadanie to ujęto bowiem w planach 
inwestycyjnych ze względu na zale
cenie sanepidu. Jednak radni miejscy 
nie zmienili zdania co do boiska i nie 
chcieli odwlekać tego tematu o cały 
miesiąc.

- Ta inwestycja cieszy się dużym
poparciem społecznym. Musimy 
rozwijać kulturę fizyczną na przy
szkolnych boiskach sportowych, a 
to obecne przy PSP nr 1 nadaje się 
już tylko do remontu. Nie można 
z tym dłużej czekać - przekonywał 
radny Magiera.

Radny Pietrzyk cieszył się, że mia
sto wygospodarowało pieniądze na

AKTUALNOŚCI

remont szkolnej kuchni i stołówki, ale 
jego zdaniem skoro temat boiska uj
rzał światło dzienne już dwa lata 
temu, to również należy go kontynu
ować. Wprawdzie za 450 tys. zł nie 
uda się jeszcze wykonać wszystkich 
prac, gdyż w sumie mają one pochło
nąć 1,2 min zł, ale tegoroczna transza 
przynajmniej przybliży ich zakoń
czenie.

Na posiedzenie rady miasta przy
była też kilkuosobowa delegacja z 
PSP nr 1. Przewodnicząca tamtejszej 
rady rodziców zaapelowała do samo
rządowców, aby nie obcinali pienię
dzy na boisko, którego stan technicz
ny jest z roku na rok coraz gorszy.

Najwyraźniej apel ten odniósł jakiś 
skutek, ponieważ nieoczekiwanie aż 
16 radnych przychyliło się do tej 
prośby. Delegacja z PSP nr 1 opusz
czała salę obrad z uśmiechem na

Uczniowie i nauczyciele z PSP nr 1 mieli powody do radości. Najpierw 
dość niespodziewanie “jedynka” otrzymała 190 tys. zł na remont kuchni 
i stołówki, a w zeszłym tygodniu wydarła jeszcze 450 tys. zł na moder
nizację boiska.

ustach, a od dyrektor “jedynki” Au
relii Stępień radni usłyszeli słowo 
“dziękujemy”.

- Zgodnie z decyzją rady moder
nizacja boiska przy PSP nr 1 nie 
została ściągnięta z budżetu mia
sta. Autopoprawką zadanie to wpro
wadzono ponownie, ale będzie ono 

finansowane z kredytu - wyjaśnia 
skarbnik miasta Alina Janik. - Nie 
Zachwieje to wprawdzie naszym 
budżetem, niemniej jednak jest to 
kolejny kredyt, który będziemy 
musieli zaciągnąć w najbliższym 
.czasie.

Tekst i foto: ANKO

Zwiqzki zawodowe postawiły na swoim Siatkarze w magistracie

Z zakładu w jednostkę Złoty herb za srebrny medal
Prawie jednomyślnie, bo przy 
18 głosach za i dwóch 
wstrzymujących się, radni 
miejscy podjęli uchwałę w 
sprawie przekształcenia 
Miejskiego Zarządu Budyn
ków Komunalnych w Kędzie
rzynie-Koźlu z zakładu bu
dżetowego w jednostkę bu
dżetową.

Dyrektor Bohdan Cieślik uważa, iż nowa ustawa 
w znacznym stopniu ubezwłasnowolniła MZBK, 
który został przekształcony w jednostkę budże- 
towq

Na wniosek Związku Zawodowe
go Pracowników Gospodarki Komu
nalnej i Mieszkaniowej w K-K oraz 
za zgodą prezydenta miasta Wiesła
wa Fąfary projekt uchwały uzupeł
niono o zapis, że “w nowej jednost
ce budżetowej nie ulegną pogorszeniu 
warunki pracy i płacy”.

Jak wyjaśnił “GL” dyrektor 
MZBK w K-K Bohdan Cieślik, zasa
dy działania zakładu budżetowego i 

KREDYTY
KREDYTY HIPOTECZNE 

na dowolny cel, także dla osób 

z nieterminową spłatą.
Procedura uproszczona na oświadczenie.

Kredyt gotówkowy do 60.000 zł 
już przy dochodach od 500 zł

Kredyt konsolidacyjny
Spłacimy twoje inne kredyty 

+ dodatkowa gotówka

jednostki budżetowej są diametralnie 
różne. Przede wszystkim w zakresie 
przepływu pieniędzy.

- Wszystkie dochody z czynszów, 
które dotychczas przejmował 
MZBK, będący zakładem budżeto
wym, były wydatkowane na utrzy
manie substancji mieszkaniowej - 
tłumaczy dyrektor Cieślik. - Oczy
wiście, jeśli tych pieniędzy brako
wało, to gmina wspomagała nas w 
formie dotacji do remontów. Ostat

nio weszła w życie 
ustawa, która wymu
sza przekształcenie 
zakładów w jednost
ki budżetowe. Róż
nica polega na tym, 
że pieniądze z czyn
szów musimy teraz 
przekazywać do tej 
właśnie jednostki, 
która w imieniu 
gminy będzie nimi 
zarządzać.

Dotychczas urzęd
nicy z MZBK mieli 
dużo swobody w za

gospodarowywaniu tych pieniędzy. 
Dysponując środkami własnymi, po
chodzącymi z czynszów, opłat za 
wynajem itp., decydowali choćby o 
tym, który dach bądź którą elewację 
w pierwszej kolejności należy wyre
montować. Obecnie o tym, w jaki 
sposób i na co mają zostać wydane te 
pieniądze, decydować będzie gmina.

Tekst i foto: ANKO
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AGENCJA 
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077 481 03 05
KĘDZIERZYN-KOŹLE

ul. Damrota 12
(róg Damrota i Matejki) 

Srebrni juniorzy MMKS-u Kę
dzierzyn-Koźle, którzy podbi
li serca wielu siatkarskich 
kibiców w naszym grodzie, 
zostali przyjęci przez prezy
denta Wiesława Fąfarę.

Pamiptkowe zdjęcie wykonane tuż po spotkaniu z prezydentem

Spotkanie w sali obrad rady mia-- 
sta, nie ograniczyło się tylko i wyłącz
nie do złożenia gratulacji zawodni
kom, trenerom oraz działaczom klu
bowym. Srebrna drużyna otrzymała 
z rąk prezydenta pamiątkowe grawe- 
ry, pięknie wydane albumy poświę
cone naszemu miastu oraz powleka
ne 24-karatowym złotem malutkie 
herby K-K, które na ogół zdobią ma
rynarki tutejszych VIP-ów.

Trener siatkarzy Roland Dem- 
bończyk podziękował prezesowi 
Mostostalu Azotów, Kazimierzo
wi Pietrzykowi oraz prezydento
wi Fąfarze za zorganizowanie tur
nieju finałowego juniorów w na
szym mieście, co okazało się 

strzałem w dziesiątkę. Świadczy
ły o tym m.in. tłumy kibiców w 
hali sportowej przy al. Jana Paw
ła II.

Z kolei radny miejski i zarazem 
działacz sportowy, Piotr Pietrzyk 
zauważył, że wielu z tych mło
dych zawodników także w przy
szłym roku będzie mogło walczyć 
o medal w kategorii juniorów.

Jednakże pięciu z nich jeszcze w 

tym roku odejdzie z zespołu. 
Czterech po ukończeniu szkoły i 
zdaniu matury, zamierza kontynu
ować naukę na AWF-ie. Na razie 
nie wiążą swojej przyszłości z ja
kimś konkretnym klubem. Jeden 
chce uprawiać siatkówkę amator

sko. Tak przynajmniej deklarował 
podczas godzinnego spotkania.

- Ich mecze były wspaniałe. 
Szczególnie spotkanie z Czę
stochową, to był istny horror - 
mówił Piotr Pietrzyk, przekonu
jąc, że tak emocjonującego meczu 
stara hala przy al. Jana Pawła II 
chyba nie pamięta.

- Bez przesady - ripostował 
żartobliwie prezes Mostostalu, 
Kazimierz Pietrzyk, który powtó
rzył po raz kolejny, że chciałby 
każdego roku wprowadzać do 
drużyny seniorów po dwóch- 
trzech uzdolnionych juniorów, 
którzy odmłodzą zespół: - Uwa
żam, że warto bazować na wła
snych wychowankach, którzy 
stanowią dla nas pewne zaple
cze. Dobrze, gdyby ci młodzi 
chłopcy weszli do serii B i tam 
również podnosili swoje umie
jętności - argumentował prezes 
Pietrzyk.

Tekst i foto: ANKO



Jak pies do jeża Ciekawostka socjologiczna

Prześwietlili nas studenci
Radni miejscy wstrzymali się z podjęciem 
decyzji w sprawie przejęcia od powiatu 
dwóch przychodni zdrowia, położonych 
przy ul. Leszka Białego i pl. Gwardii Ludo
wej w Kędzierzynie-Koźlu.

Ich stan techniczny pozostawia wiele do życze
nia, dlatego też rajcy chcą, aby przed oddaniem 
tych obiektów w ręce gminy powiat przeprowadził 
inwentaryzację i oszacował koszty niezbędnych 
remontów. Zresztą obecny na sesji dyrektor ZOZ- 
u Anatol Majcher potwierdził, że budynki te wy
magają sporych nakładów inwestycyjnych. Radni 
zgadzająsię co do tego, że dla dobra pacjentów obie 
przychodnie powinny działać na tych osiedlach. 
Ale problem leży po stronie kędzierzyńskiego 
ZOZ-u i powiatu.

- Jeśli część pieniędzy, jakie dostajemy z 
NFZ-u, przelewamy do kieszeni ZOZ-u, któ
ry wynajmuje nam pomieszczenia, ale nie 
dba o budynki i nie wykonuje remontów, to 
o czym mamy rozmawiać - pyta oburzona le
karka z przychodzi na pl. Gwardii Ludowej, Ga
briela Krajuszek-Schatt. - Gdy sami proponuje
my wykonanie tych prac, sugerując, aby wło
żone w remont sumy odpisano nam od pła
conego czynszu, to spotykamy się z odmową. 
Listy między nami a dyrekcją ZOZ-u krążą 
w tej sprawie od wielu lat.

Oba budynki należą do starostwa, ale admini
struje nimi ZOZ, który każdego miesiąca pobiera 
czynsz: 12 zł za m kw. Pracujący tam lekarze 
twierdzą, że za te pieniądze już dawno można było 
przeprowadzić modernizację obiektów i zapewnić 
ich rozwój.

Dla dobra pacjentów
Inny obecny na sesji lekarz z przychodni na pl. 

Gwardii Ludowej mówił o cieknącym dachu i ryn
nach zalewających pomieszczenia, a wszelkie proś
by kierowane do ZOZ-u kończyły się jedynie na 
doraźnym usuwaniu usterek. Tymczasem ośrodek 
ten obsługuje 9 tys. mieszkańców i jest ludziom 
potrzebny. Ubolewał, że wszystkie pieniądze szły 
zawsze na szpital, a obie przychodnie były trak
towane po macoszemu.

- Jeśli ten problem nie zostanie rozwiąza
ny teraz, to za kilka miesięcy bądź lat bę
dzie o wiele poważniejszy - dodaje doktor Kra
juszek-Schatt.

Radny Jerzy Drzewiecki mówił, że stan techniczny 
przychodni na pl. Gwardii Ludowej nie jest wcale taki 
zły, o czym przekonał się ostatnio na własne oczy. O 
wiele gorzej wygląda przychodnia na os. Piastów.

Radni Grzegorz Chudomięt oraz Dariusz Jorg 
zastanawiali się, dlaczego przez tyle lat w obiek
tach tych nie przeprowadzono żadnych prac re
montowych, pomimo że najemcy płacili czynsz.

- Obawiam się, że jak miasto przejmie te 
przychodnie, to w przyszłości będzie musia- 
ło do nich dopłacać, i to sporo. Choćby dla
tego, że do 2010 r. trzeba je będzie dostoso
wać do określonych standardów, a to kosztu
je - argumentował radny Jorg.

Radna Irena Polak uważa, iż sprawą przychod
ni powinien się zająć powiat, a przede wszystkim 
ZOZ, który pobiera czynsze. Dopiero na końcu 
jest to problem miasta.

Najpierw koszty
Pomimo tych wszystkich wątpliwości przewod

niczący rady miasta Ryszard Pacułt zaapelował o 
jak najszybsze przejęcie tych obiektów. Jednakże 
apel ten poparło tylko 10 radnych, a 12 głosowa
ło za rozpatrzeniem tej sprawy dopiero za miesiąc, 
po przeprowadzeniu stosownej inwentaryzacji i 
oszacowaniu kosztów remontu.

Niestety, obaj zastępcy dyrektora kędzierzyń
skiego ZOZ-u (Małgorzata Kalisz oraz Jerzy Ba
ran) nie chcieli z nami rozmawiać na temat 
wspomnianych przychodni. Odesłali nas do dy
rektora Majchera, z którym pomimo licznych 
prób nie udało nam się skontaktować. Pani dy
rektor Małgorzata Kalisz odparła jedynie, że 
mimo licznych insynuacji ZOZ wcale nie zapo
mniał o tych obiektach, co może nieco dziwić w 
obliczu przedstawionych powyżej faktów.

Warto dodać, że radni miejscy, kierując się podobną 
argumentacją jak w przypadku obu prźychodni, 
wstrzymali się również z decyzjąo przejęciu od powiatu 
kolejnego budynku. Chodzi o obiekt przy ul. Gajowej, 
który można by zaadaptować na cztery mieszkania o 
pow. 60 m kw. albo na nową siedzibę Miejskiego Za
kładu Cmentarnego. Jednak na remont potrzeba co 
najmniej 350 tys. zł. Radny Janusz Klimek stwierdził 
krótko: - Na całym świecie takie rudery się wy
burza, gdyż nie opłaca się ich remontować. 
Niech powiat przeprowadzi rozbiórkę budynku 
i ewentualnie odda nam pustą działkę.

ANKO

Wyniki badań socjologicznych prze
prowadzonych w Kędzierzynie-Koźlu 
zaprezentował na ostatnim posie
dzeniu rady miasta dr Edward Nycz 
z Uniwersytetu Opolskiego. Badania 
te w lipcu ub. roku przeprowadzili 
na grupie 607 osób studenci Pań
stwowej Wyższej Szkoły Zawodowej 
w Raciborzu.

Ich wyniki są momentami zaskakujące. Moż
na się w nich doszukać wielu optymistycznych 
akcentów. Dowodzą one bowiem, że młode po
kolenie zupełnie inaczej patrzy na pewne spra
wy w mieście, na jego priorytety oraz wizje. W 
przeciwieństwie do wielu 
starszych osób, młodzi
odcinają się nieco od hi
storii naszej aglomeracji i 
spoglądają w przyszłość.

Zdaniem doktora Ny
cza te badania to w pew
nym sensie także wyzwa
nie dla władz, które po
winny dokonać pewnego 
przewartościowania i 
przebudowy strategii na 
rzecz szeroko rozumianej 
kultury. Gdyż to właśnie 
ten element może dać nam 
przewagę nad miastami 
ościennymi.

- Choćby dlatego, że 
najprawdopodobniej nie
będziemy już mieli wyższej szkoły w na
szym mieście. Pod tym względem nie prze-

Edward Nycz: - Niepokoją mnie też 
deklaracje wyjazdu z K-K szczegól

nie młodych ludzi do dużych pol

skich miast oraz na Zachód. Jed

nakże ta tendencja nie jest charak

terystyczna wyłącznie dla K-K, ale

także dla pobliskiego Raciborza, a nawet Opola.

gdzie mieszkańców z roku na rok jest coraz mniej.

Natomiast w K-K ubywa średnio po 150 osób na 

pół roku. To jest bardzo dużo. 

bijemy więc już lokalnych ośrodków akade
mickich, które nas otaczają - przekonuje dr 
Nycz. - Uważam więc, że powinniśmy posta
wić na kulturę ponadlokalną, a nawet regio
nalną.

Wyniki ubiegłorocznych badań pokazały, że 
mieszkańców K-K bez względu na wiek i płeć 
najbardziej niepokoi brak pracy oraz perspek
tyw na przyszłość. W opinii Edwarda Nycza 
takie są właśnie wyznaczniki współczesności.

Cieszy natomiast to, że po 30 latach istnie
nia Kędzierzyna-Koźla, zdecydowana więk
szość mieszkańców jest zadowolona z jego po
wstania. Porównując badania dr Janusza Woź- 
niackiego z 1977 r. z obecnymi, można dojść do 
wniosku, że ludzie bardziej niż kiedyś utożsa- 

Deklarowany poziom życia badanych mieszkańców

Wśród przedstawionych na sesji wyników badań znalazł się 
m.in. deklarowany poziom życia mieszkańców

miąją się z tym miastem i raczej nie chcą się z 
nim rozstawać. Choć nadal mamy około 25 
proc, osób, które chciałyby stąd wyjechać.

Pozytywne w tych badaniach jesj_lakże to, 
że zdaniem ankietowanych w naszym mieście 
nie zanikły całkowicie autorytety. Istotną rolę 
w życiu mieszkańców odgrywają organizacje, 
które na dobre wtopiły się w krajobraz miasta 
i robią coś pozytywnego dla tej wspólnoty.

Nie bez znaczenia są też lokalne media, któ
re skutecznie promują miasto i budują tożsa
mość mieszkańców. Co więcej, wyniki badań 
pokazały, że ludzie ufająmiejscowym mediom.

Tekst i foto: ANKO

Gmina reguluje czystość

Rewolucyjne zmII
Podczas kolejnej sesji rada mia
sta ma uchwalić regulamin utrzy
mania czystości i porządku w 
gminie. Zapowiadają się rewolu
cyjne zmiany.

Na terenie gminy obowiązuje do
tychczas regulamin z 1997 roku. Jed
nak z nowej ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach wy
nika, że należy opracować nowy re
gulamin i dostosować do nowych 
przepisów. Warunek był taki, że nie 
można było w nim powielać istnieją
cych aktów prawnych. To wprowa
dzało ograniczenie, bo jak wytłuma
czył nam kierownik wydziału ochro
ny środowiska i infrastruktury, ludzie 
nie bardzo wiedzą, że czegoś nie wol
no robić. Przykładowo w regulaminie 
nie znajdą się informacje o zakazie 
wypalania traw, ponieważ taki prze
pis już istnieje.

Nowe zapisy
Jeżeli regulamin zostanie uchwalo

ny, nie będzie możliwości, by osoby 

prywatne same wywoziły odpady 
na składowisko. Gmina będzie pro
wadzić ewidencję umów, które wła
ściciele zawarli z przewoźnikami. 
Nowy zapis ma być batem na osoby, 
które twierdzą, że nie mają odpa
dów.

- Jeżeli ktoś nie podpisze takiej 
umowy, zrobi to za niego prezy
dent i obciąży dodatkowymi kosz
tami - wytłumaczyła nam Gabriela 
Helbin-Golasz z wydziału ochrony 
środowiska i infrastruktury.

Nowe są również częstotliwości 
odbioru odpadów komunalnych, 
m.in. co dwa tygodnie od osób fi
zycznych, raz na miesiąc od samot
nie zamieszkujących dom jednoro
dzinny i raz na tydzień od osoby 
prowadzącej działalność gastrono
miczną, podobnie jak w blokach.

- Pojawiły się pytania, czy to nie 
za często. Przecież nie zawsze po
jemnik będzie pełny - powiedział 
nam o pojawiających się wątpliwo
ściach Jan Kwiczak, kierownik wy
działu ochrony środowiska i infra

struktury. - Jeżeli tak jest w istocie, 
to skąd się biorą dzikie wysypiska? 
Przecież widzimy, co się dzieje na 
obrzeżach miasta. Nikt n«m tych 
śmieci do lasów nie przywozi z ze
wnątrz. Głównie to nasi miesz
kańcy robią.

Nowy regulamin wprowadza szereg 
obostrzeń dla przedsiębiorców zaj
mujących się wywozem odpadów. W 
myśl projektu regulaminu będą oni 
zobowiązani do zbierania wszelkich 
odpadów, również tych selektyw
nych i podlegających biodegradacji. 
Na razie jednak będzie to zapis funk
cjonujący na papierze. Zagospodaro
wywanie bioodpadów ma rozpocząć 
się w 2010 roku.

Bat na śmieciarzy i 
gołębiarzy
Batem na przewoźników ma być 

nowy zapis, który będzie wymuszał 
wywożenie śmieci na miejskie skła
dowisko odpadów. Odpady komu
nalne mająbyć przekazywane najbli
żej. Do tej pory większość z nich tra
fiała na wysypiska poza teren woje
wództwa opolskiego. To powodowa
ło, że gmina zmuszona była dopłacać 
do działalności MSO, które spokojnie 
mogłoby się samo utrzymywać.

Na terenach wyłą
czonych z produkcji 
rolnej nie będzie 
można utrzymywać- 
zwierząt gospodar
skich. Chyba że 
mieszkamy w dziel
nicach ościennych o 
półrolnym charakte
rze, np. w Miejscu 
Kłodnickim, Sławię- 
cicach, Koźlu Ro
gach czy Kłodnicy. 
Na ich terenie będzie 
można trzymać do 
10 sztuk drobiu. Na 
prywatnych pose
sjach nie będzie 
można również ho
dować gołębi, z wy
jątkiem ogródków 
działkowych, ale 
tylko tych, które są 
określone w gmin
nym planie zagospo
darowanie przestrzennego i których 
regulaminy na to pozwalają.

W związku z rozbudową kanaliza
cji zmieniają się również przepisy 
dotyczące właścicieli szamb, którzy 
będą musieli się podłączać do nowej 
kanalizacji.

- Niektóre rzeczy są pierwszy

Z terenu miasta z prywatnych posesji będq musia- 
ły zniknąć gołębniki

raz wprowadzane i w realizacji się 
okaże, czy się sprawdzą - powie
dział nam Jan Kwiczak. - To jest 
broń dla straży, dla nas, dla prezy
denta i wydaje mi się, że gdyby 
przestrzegano te zapisy, w mieście 
byłoby czysto i pięknie.

Tekst i foto: KAN
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„Bóg jest większy od nas, ludzi, większy niż nasza zawodność, jest 
ratunkiem nawet w największej klęsce, życie jest silniejsze niż śmierć"

Jan Paweł II

Światło wielkanocnego poranka 

niech rozświetla drogi naszego życia.

*/ \

Wójt Gminy 

Henryk Chromik

’ ZDROWYCH, 
SPOKOJNYCH,

" ŚWIĄT WIELKANOCNYCH 
WSZYSTKIM 
MIESZKAŃCOM iIK y T
KĘDZIERZYNA-KOŹLA f8*'

J ŻYCZĄ PRACOWNICY
" MIEJSKIEGO ZARZĄDU 1 

BUDYNKÓW KOMUNALNYM
1W KĘDZIERZYNIE-KOŹLU

Miejski Zarząd
Budynków Komunalnych
ul. Grunwaldzka 4-6, 
Kędzierzyn - Koźle ~ \
tel. 077/483498U4835564, 4834610

Zdrowych, Pogodnych Świąt Wielkanoc

nych, pełnych wiary, nadziei i miłości. Ra

dosnego, wiosennego nastroju, serdecznych 

spotkań w gronie rodziny i wśród przyjaciół 

oraz wesołego„ Alleluja”

Życzy mieszkańcom i sympatykom Gminy 

Bierawa

Przewodniczący Rady Gminy 
Zbigniew Żmuda

Alleluja!

Z najlepszymi życzeniami mieszkańcom

powiatu kędzierzyńsko-kozielskiego.— -------—— ——

Starosta Przewodniczący 
Rady Powiatu 

Józef Gisman
Teodor Bek

Z okazji Świąt Wielkanocnych 

życzenia 

pogody ducha, miłych spotkań rodzinnych i 

przyjacielskich, 

radości płynącej ze Zmartwychwstania Pańskiego 

oraz wszelkiej pomyślności 

przesyłają :

Jerzy Groeger Paweł Ryborz

Pełniący Funkcję Przewodniczący

Wójta Gminy Cisek Rady Gminy
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BIERAWA, CISEK, REŃSKA WIEŚ: Szacowanie strat po podtopieniach

Miliony popłynęły z wodą
Stany wód na kolejnych odrzań
skich wodowskazach powoli 
opadają poniżej stanów ostrze
gawczych. Znikają ogromne za
lewiska na polach, obniża się 
poziom wód gruntowych. Opada
jąca woda odsłania ogrom strat 
poniesionych po tzw. podtopie
niach czy raczej powodzi.

W gminie Bierawa odbyło się już 
szacowanie strat. Same straty samorzą
du spowodowane przez rzeki Odrę i 
Bierawkę wynoszą ponad 760 tys. zł.

- Na drogach transportu rolnego 
woda spowodowała straty w wyso
kości co najmniej 580 tys. zł. Prak
tycznie wymyło nam sześć kilome
trów dróg, z czego w Lubieszowie 
trzy - wylicza Michał Klimek z Urzę
du Gminy w Bierawie.

Zniszczone lub uszkodzone zostały 
też urządzenia melioracyjne. Ich napra
wa będzie kosztować 180 tys. zł.

Trzeba znowu siać
Ucierpieli także rolnicy. Jak oszaco

wała specjalna komisja, złożona z soł
tysów i pracowników urzędu gminy, 
woda zalała około 640 hektarów, z cze
go 370 hektarów było już obsianych. 
Na połowie tego areału trzeba będzie 
ponowić siewy, gdyż uprawy zostały 
całkowicie zniszczone.

- Najstarsi rolnicy nie pamię
tają, żeby woda naniosła tyle mułu

PAWŁOWICZKI: Krzyż za dzielność dla policjanta

Uratował matkę z dzieckiem
Stanisław F. jeszcze rano sprzą
tał plac z sąsiadami. Po południu 
spłonął we własnym łóżku. Praw
dopodobnie sam zaprószył ogień, 
który strawił mieszkanie i o mały 
włos nie zabił sąsiadów. - Gdyby 
nie Piotr Jasiński, zostałabym z 
dzieckiem w mieszkaniu - opo
wiada Edyta Garbas, matka trzy
letniego Danielka. Ona i jej dziec
ko żyją dzięki odwadze dzielnico
wego z Pawłowiczek.

Pan Stanisław był łubiany przez 
lokatorów. Nadużywał alkoholu, ale 
nikomu nie przeszkadzał. Sąsiedzi 
pamiętają go jako spokojnego i dobre
go lokatora.

- Nie kłócił się z sąsiadami, po
magał wszystkim - opowiada Anna 
Putiatyńska, która w ubiegłym roku 
zapobiegła podobnej tragedii. Wtedy 
przez okno mieszkania Stanisława F. 
wyrzuciła palącą się kołdrę. Tym ra
zem nikt nie zauważył zagrożenia. 
Sąsiedzi nie byli świadomi, że za ścia
nami ich mieszkań wybuchł pożar.

Dym wydobywający się z ękna 
mieszkania pana Stanisława zobaczył 
trzynastoletni Marcin Krzyszowski. 
Młodzieniec zachował się przytomnie 
i pobiegł powiedzieć o tym rodzi
com. Ci zaalarmowali sąsiadów 
mieszkających w kamienicy, a tamci z 
kolei zadzwonili po straż i policję. 
Na miejscu jako pierwszy pojawił się 
sierżant Piotr Jasiński, dzielnicowy z 
Pawłowiczek.

Na wejście do mieszkania, w któ
rym był Stanisław F., nie było szans. 
W środku wszystko płonęło. Piotr 

i śmieci - zauważa Michał Klimek.
W gminie Reńska Wieś pod wodą 

znalazło się 700 hektarów, w połowie 
lasu, w połowie pól uprawnych. - Woda 
zeszła już z powrotem do rzeki - 
cieszy się Stanisław Semacki z Urzędu 
Gminy w Reńskiej Wsi.

Zniszczonych zostało kilkaset me
trów dróg na terenie sołectw Mechnica 
i Poborszów. W wyrwę spowodowaną 
przez Odrę w drodze dojazdowej do 
śluzy „Januszkowice” trzeba było wsy
pać kilkanaście ton tłucznia.

Odra całkowicie zalała też boisko 
LKS Poborszów. - Derbowy mecz z 
Victorią Cisek musiełiśmy roze
grać w Koźlu - mówi Jan Domek, wi- 
cewójt gminy i członek zarządu klubu.

Największe .jezioro” powstało na te
renie gminy Cisek. Woda zalała tu 900 
hektarów. Zachowywała się też inaczej 
niż mieszkańcy przywykli w ciągu dzie
sięcioleci.

- Zwykle Odra kolejno topiła 
wioski od granicy z województwem 
śląskim - mówi Jerzy Groeger, tym
czasowy wójt Ciska. - Tym razem 
najpierw wylała nam w Roszowic- 
kim I.esic, na ulicę Dzierżonia, 
praktycznie w środku gminy!

Odmienne zachowanie rzeki zainte
resowani tłumaczą sobie wybudowaniem 
wałów w województwie śląskim i czę
ściowym obwałowaniem lewobrzeżnej 
Odry od Koźla do Landzmierza. Ten 
fakt mogłoby potwierdzać najdłuższe

Jasiński postanowił ewakuować po
zostałych lokatorów. Wyprowadził z 
mieszkań kilka osób, w tym małe 
dzieci. Ostatnimi byli pani Edyta i 
mały Daniel, których dostrzegł, gdy 
stał już przed domem. Z okna ich 
mieszkania wydobywał się dym.

Piotr Jasiński jest policjantem od 12 lat

- Gdy zobaczyłem ich w oknie, 
balem się, że wyskoczą - opowiada 
Piotr Jasiński, który bez wahania ru
szył zadymioną klatką schodową po
nownie na drugie piętro.

W mieszkaniu okrył dziecko mo
krym kocem i pobiegł na dół. Edyta 
Garbas ruszyła za nimi. Cała trójka 
szczęśliwie wydostała się z budynku. 
Piotr Jasiński trafił do szpitala, ale po 
kilku godzinach wyszedł na własne 
życzenie. Dla mieszkańców Pawło
wiczek jest bohaterem. 

utrzymywanie się wysokich stanów 
wód na wodowskazie w Miedoni.

Na wały i zbiornik 
trzeba poczekać
Generalnie w nadodrzańskich gminach 

naszego powiatu nie ucierpieli bezpo
średnio ludzie. Doszło do nielicznych 
przymusowych ewakuacji. Kilkadziesiąt 
domostw zostało podtopionych lub od
ciętych przez wodę. Mieszkańcy wywo
zili we własnym zakresie samochody czy 
maszyny rolnicze, np. mieszkańcy Ciska 
i Roszowickiego Lasu w najtrudniejszym 
momencie zostawiali swoje samochody 
u rodzin i znajomych w Roszowicach i 
Sukowicach. Przy pomocy strażaków 
ewakuowano w kilku miejscowościach 
kilkaset sztuk zwierząt.

Gminne sztaby kryzysowe nie sko
rzystały z wszystkich dostępnych OSP, 
poza gminą Cisek, gdzie do akcji wyko
rzystano wszystkie osiem jednostek. Tu 
także była najtrudniejsza sytuacja, gdyż 
woda odcięła całkowicie dwie drogi po
wiatowe: z Ciska do Bierawy i Roszo
wickiego Lasu, a częściowo do Landz
mierza. - W szkołach w Roszowic- 
kim Lesie i Cisku odwołano zaję
cia w jednym dniu, 31 marca, a w 
przedszkolu na dwa dni - mówi Je
rzy Groeger. - Tej nocy trzeba było 
też bronić urzędu gminy przed za
laniem.

Tekst: JJ

- Chciałabym podziękować panu 
dzielnicowemu za to, że był taki od
ważny, uratował dziecko sąsiadów. 
Chociaż był już podtruty dymem, 
pomógł też mi i mojemu wnuczko
wi - opowiada Anna Putiatyńska za
mieszkująca parter kamienicy.

Na wyczyny sierżanta Jasińskiego nie 
pozostali obojętni przełożeni. Komen
dant powiatowy policji w Kędzierzynie- 
Koźlu wystąpił już z wnioskiem do Ko
mendy Wojewódzkiej Policji w Opolu o 
nadanie mu krzyża zasługi za dzielność.

- Wysłaliśmy wniosek o przy
znanie odznaczenia. Bierzemy też 
pod uwagę gratyfikację finansową 
- powiedział nam Włodzimierz Ko
minek, rzecznik prasowy policji w 
Kędzierzynie-Koźlu.

Tekst i foto: ART

CISEK: Jeden kandydat na wójta

Szykuje się 
kolejny plebiscyt
Ekswójt Alojzy Parys uzyskał 
dodatkowy handicap przed 
jesiennymi wyborami samo
rządowymi. W przedtermino
wych wyborach wójta, rozpi
sanych na 23 kwietnia, jest 
jedynym zgłoszonym kandy
datem.

Pierwotny termin zgłaszania kan
dydatów minął 31 marca. Formalno-

Alojzy Parys ma 51 lat. Żonaty, troje 

dzieci, mieszka w Dzielnicy. Wykształ

cenie średnie - ukończył I Liceum Ogól

nokształcące w Koźlu. Po stażu w 

Państwowym Ośrodku Maszynowym w 

Reńskiej Wsi od 1974 roku zaczął pra

cować w Urzędzie Gminy w Cisku - naj

pierw w Służbie Rolnej, potem zajmo

wał się sprawami budowlanymi i geo

dezyjnymi, był też sekretarzem gminy. 

W1992 roku, po przejściu na emerytu

rę poprzednika, Edmunda Bilińskiego, 

został przez radnych wybrany na wój

ta. Ponownie rada wybrała go w 1994 i 

1998 roku, a w 2002 r. zwyciężył w pierw

szych bezpośrednich wyborach.

ści rejestracyjne jako jedyny wypeł
nił Komitet Wyborczy Wyborców 
„Mniejszość Niemiecka”, który wy
stawił Alojzego Parysa. W takiej sy
tuacji przedłużono termin zgłoszeń o 
pięć dni, do 5 kwietnia. Żaden kontr
kandydat się jednak nie zgłosił.

W tej sytuacji w Cisku wybory

REŃSKA WIEŚ: Żeby nie odstawa! od in
nych

Podwyżka dla wójta
Na ostatniej sesji radni o 
ponad tysiąc złotych podnie
śli pensję wójtowi Mariano
wi Wojciechowskiemu. W 
tej chwili zarabia on brutto 
8.820 zł.

Do tej pory wójt otrzymywał 
7.680 zł. Uchwałę o takiej wysokości 
pensji radni przyjęli trzy lata temu. 
Jej zwiększenie zaproponował prze
wodniczący rady gminy Józef Lu
dwig, argumentując, że wójtowie in
nych gmin powiatu zarabiają więcej. 
Radni podzielili jego opinię, gdyż 
tylko jedna osoba wstrzymała się od 
głosu.

Wójt otrzyma zwiększone pobory 
z wyrównaniem od 1 stycznia bieżą
cego roku. - W tym momencie by
łem najniżej zarabiającym wójtem 
w powiecie - stwierdził Marian Woj
ciechowski.

Chcieliśmy porównać aktualne za
robki wójta Reńskiej Wsi z poborami 
innych szefów gmin. W Polskiej Ce
rekwi poinformowano nas „od ręki”, 
że pensja wójt Krystyny Helbin wy
nosi teraz 9.288 zł brutto. W Cisku 

rozstrzygną się już w pierwszej turze 
- zdecyduje większość ważnych gło
sów. - Wójt powróci na swoje sta
nowisko, jeśli więcej mieszkańców 
zagłosuje za jego kandydaturą niż 
przeciw - tłumaczy Jerzy Groeger, 
tymczasowy p.o. wójta.

Alojzy Parys musi się ubiegać o 
odzyskanie stanowiska w przedtermi
nowych wyborach, gdyż został po
zbawiony mandatu przez sąd admini
stracyjny za naruszenie zapisów an- 
tykorupcyjnych ustawy o samorzą
dzie. O reelekcję może być raczej 
spokojny, gdyż jak dowodzą wyniki 
dotychczasowych wyborów uzupeł
niających radnych, wygrywali je re
prezentanci Mniejszości Niemieckiej. 
Towarzystwo Niemców dysponuje 
bowiem najbardziej zdyscyplinowa
nym elektoratem.

Głosowanie odbędzie się 23 kwiet
nia w godz. 6.00 - 20.00. Lokale wy
borcze będą się mieścić w zwyczajo
wych siedzibach: Gminnym Ośrodku 
Kultury w Cisku, Wiejskim Domu 
Kultury w Nieznaszynie, Domu 
Strażaka w Roszowickim Lesie i 
Szkole Podstawowej w Łanach.

Zaraz po wyborach odbędzie się 
kolejna sesja rady gminy. Co ciekawe, 
radni będą na niej dyskutować o 
udzieleniu absolutorium... wójtowi 
Alojzemu Parysowi za wykonanie 
budżetu w 2005 roku. Postronny ob
serwator mógłby mieć wrażenie, że 
gmina w ogóle nie przeżyła ciężkich 
chwil zimą2006 roku...

JJ

również bez zwłoki otrzymaliśmy 
informację, że ostatnia pensja wójta 
Alojzego Parysa przed pozbawie
niem mandatu w styczniu wyniosła 
6.707,60 zł, czyli to on był wówczas 
najmniej zarabiającym samorządow
cem w powiecie.

W urzędach gmin w Bierawie i 
Pawłowiczkach pracownicy odmówili 
nam informacji o aktualnej pensji 
wójtów, odsyłając do oświadczeń 
majątkowych za ubiegły rok, dostęp
nych w Internecie. W Bierawie zale
cił tak skarbniczce wójt Henryk Chro
mik, a w Pawłowiczkach nieobecni 
byli wójt, jego zastępczyni i skarb
niczka.

W oświadczeniu majątkowym za 
ubiegły rok wójta Chromika znalazł 
się taki passus: „dochód - 
114.418,96 zł z tytułu zatrudnienia 
jako wspólność małżeńska”. Po po
dzieleniu przez 12 miesięcy daje to 
kwotę 9.534,91 zł. Odpowiednie 
przeliczenie kwoty wykazanej 
przez wójta Mleczkę daje 9.944,23 
zł.

Do sprawy aktualnych pensji sa
morządowców jeszcze wrócimy.

JJ
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Demokracja pawłowicka

Młot na czarownice
Władza jest po to, by rządzić, 
ludzie po to, by słuchać i się 
podporządkowywać. Takie 
standardy państwa demo
kratycznego można odna
leźć nie tylko na Białorusi, 
ale w pobliskiej gminie Paw
łowiczki. Jakiekolwiek pro
testy tłumione są w zarodku 
lub rozprawia się z nimi pod 
komendę władzy.

W związku z protestem kilkunastu 
mieszkańców wsi Naczęsławice, do
tyczącym sprzeciwu wyburzenia bu
dynku starej słodowni wraz z zabyt
kowymi piwnicami, doszło do spo
tkania przedstawicieli władz gminy z 
mieszkańcami wsi Naczęsławice. W 
korytarzu szkoły podstawowej w 
Naczęsławicach zgromadziło się około 
50 mieszkańców, w większości po
pierających wniosek dotyczący wy
burzenia budynku starej słodowni.

- Nie chcemy, aby wieś była po

Ostatnia wieczerza

Dwunastu 
świętych
Nie wszyscy zdają sobie 
sprawę, że z drzewami 
wokół kościoła w Naczęsła
wicach wiąże się legenda. 
Dwanaście lip otaczających 
budynek miało symbolizo
wać uczniów Jezusa.

Kościół pw. św. Stanisława bpa 
wybudowano w 1418 roku. Do 1619 
roku służył gminie protestanckiej. W 
kościele pod chórem znajduje się ka
mienna płyta nagrobna Ewy Elbin z 
d. Warcken, zmarłej w 1621 roku. Od 
1670 roku parafialny. Obecny baro
kowy wygląd uzyskał w 1724 roku 
dzięki staraniom klasztoru Francisz
kanów z Głogówka.

W 1926 roku w czasie powiększa
nia kościoła natrafiono na urny po
chodzące z IV w. n.e., co sugerowało
by, że wybudowano go na terenie 

dzielona. Chcemy, abyście się wy
powiedzieli - mówiła Ilona Tur- 
czyńska, radna gminy Pawłowiczki. -+ 
Nie możemy robić jeden w prawo, 
drugi w lewo.

Wójt poinformował zgromadzo
nych, że budynek nie jest zabytkiem, 
ponieważ nie jest w rejestrze. Według 
niego to, że jest w ewidencji, oznacza 
tylko, że istnieje. Poinformował rów
nież, że to rada sołecka wyszła z po
mysłem jego wyburzenia.

- Samorząd zaczyna się od rady 
sołeckiej - powiedział zgromadzo
nym Winfred Mleczko, wójt gminy 
Pawłowiczki. - Wy ją wybieraliście, 
a nie wójt i trzeba respektować jej 
decyzje.

Dlatego według wójta przeciwnicy 
wyburzenia budynku przed podpisa
niem pisma do konserwatora powin
ni najpierw przekonać radę sołecką do 
swojego pomysłu. Cała uwaga skupi
ła się na małżeństwie Grażyny i 
Marka Kosubków, którzy zorganizo
wali akcję protestacyjną skierowaną 
przeciwko postanowieniom władzy, 

miejsca starego 
pogańskiego kul
tu. II wojna świa
towa zawitała 
również do Na
częsławic. W 
1940 roku prze
topiono na amu
nicję kościelne 
dzwony, nato
miast w 1945 
roku uszczerbku 
doznał sam ko
ściół, a właściwie 
jego wieża, którą 
odbudowano i 
podwyższono 
dwa lata później. 

Jak głosi lokalna legenda przekaza
na nam przez jednego z mieszkań
ców, wokół kościoła posadzono 12 
lip, które miały odpowiadać poszcze
gólnym uczniom Jezusa. Budynek

proponując zachowanie starych piw
nic dla społeczności.

- Pragnę podkreślić, że nie je
stem przeciwna rozgrupowaniu 
magazynu. Bardzo się cieszę, że 
po ośmiu latach, gdy obiecał pan 
na dożynkach rozebranie magazy
nu, znalazły się w końcu środki - 
oświadczyła Grażyna Kosubek, ini
cjatorka protestu.

Swoją dalszą wypowiedź uzależni
ła od tego, co powie konserwator, 
który miał odwiedzić gminę dwa dni 
później. Oświadczyła również, że je
żeli nie uda się zachować piwnic, nie 
będzie się upierać.

Natychmiast pojawiły się zarzuty 
w stosunku do państwa Kosubków o 
celowe i złośliwe działanie, aby 
przedłużyć procedurę wyburzenia 
budynku i staranie się o utworzenie 
czegoś w rodzaju muzeum w zacho
wanych piwnicach.

- Każda inicjatywa jest torpedo
wana przez jedną czy dwie osoby 
powiedział Rainhold Windisch, sołtys 
Naczęsławic.

12 lip rosnących wokół kościoła miało symbolizo
wać uczniów Jezusa. Co symbolizuje kościół, nie 
trzeba tłumaczyć.

kościoła wraz z lipami miał symboli
zować ostatnią wieczerzę. Jak nas 
poinformowano, do dnia dzisiejszego 
przetrwało tylko osiem lip.

Tekst i foto: KAN

Posługując się sposobem myślenia władzy, na sali był jedynie niewielki 
fragment mieszkańców Naczęsławic, reszta wołała zostać w domu

Pojawiły się również głosy, że to 
nie Białoruś i można mówić, co się 
myśli, oraz że w całym proteście nie 
chodzi o zachowanie budynku całej 
słodowni, ale o piwnice, i należy to 
rozróżnić.

W końcu doszło do głosowania, w 
którym postawiono wniosek, kto 
jest za zburzeniem magazynu, cho
ciaż to piwnice stały się zarzewiem

Piwnice na razie zostaną
W ubiegły czwartek Naczęsławice 

odwiedzili przedstawiciele służb wo
jewódzkiego konserwatora zabytków. 
Celem spotkania z władzami gminy 
była ocena stanu znajdującego się we 
wsi budynku starej słodowni. Ze 
względu na utrudniony dostęp do 
wszystkich piwnic nie odkryto tych,

CISEK: Odwołana sesja rady gminy

Przeszkodził żywioł
Kolejne obrady Rady Gminy 
Cisek zaplanowano na 31 
marca. Tutejsi samorządow
cy wiązali z nią duże nadzie
je, planowali bowiem podję
cie uchwały o zmianach w 
tegorocznym budżecie. Do 
tej pory gmina była sparali
żowana pod względem fi
nansowym, gdyż premier 
Marcinkiewicz zwlekał z wy
znaczeniem komisarza.

- Będziemy mogli wreszcie 
wprowadzić pieniądze do budżetu, 
bo osoba pełniąca obowiązki wójta 
może zgłosić taki projekt uchwały 
- oddychał z ulgą Paweł Ryborz, 
przewodniczący rady. Jak się okaza
ło, przedwcześnie. 

protestu. Trzy osoby głosowały 
przeciw, dwie się wstrzymały. Więk
szość była za. W ciekawy sposób 
policzono osoby, które opowiedzia
ły się za wyburzeniem. Od całości 
odjęto głosy wstrzymujące się i 
przeciwne, mimo że, jak można było 
zauważyć, część osób w ogóle nie 
głosowała.

Tekst i foto: Kamil NOWAK

które w opisie zabytków ziemi ko
zielskiej szacuje się na XVI wiek.

Pracownicy konserwatora ustalili, że stan 
budynku nie wymaga natychmiastowej 
rozbiórki i należy zabezpieczyć go przed 
dalszym niszczeniem. Kolejnym krokiem 
ma być ocena inspektora budowlanego.

KAN

Zagrożenie powodziowe spowodo
wało, że sesja została odwołana. W 
nocy z 30 na 31 marca Odrą przewa
liła się przez gminę kulminacyjna fala. 
W sytuacji, w której trzeba było bro
nić przed zalaniem kolejnych zabu
dowań, w tym samego urzędu gminy, 
zrezygnowano z obradowania.

Sesja odbędzie się najprawdopo
dobniej w ostatnim tygodniu kwiet
nia. Do spraw planowanych do omó
wienia dojdzie też kwestia udzielenia 
absolutorium wójtowi Alojzemu Pa
rysowi za wykonanie ubiegłoroczne
go budżetu. Być może usunięty z 
urzędu wyrokiem sądu administra
cyjnego wójt będzie nim ponownie, 
gdyż na 23 kwietnia rozpisano w 
gminie Cisek wybory. Alojzy Parys 
startuje w nich jako jedyny kandy
dat.

JJ

REŃSKA WIEŚ: Sesja o oświacie i ściekach

Gmina dopłaca, ale niewiele
POLSKA CEREKIEW: Powstało koło PTTK

Razem chcą powędrować
Podczas ostatniej sesji rady gmi

ny rajcy omówili funkcjonowanie 
oczyszczalni ścieków i kanalizacji 
sanitarnej. Mieli też okazję po
równać gminne wydatki na szkoły 
i przedszkola z wydatkami innych 
gmin. Podczas obrad zostały bo
wiem przedstawione wyniki moni
toringu Związku Gmin Śląska 
Opolskiego za lata 2002-2004.

W rolę wykładowcy wcielił się 
wójt Marian Wojciechowski. - Nie
znacznie dopłacamy i do oświaty, i 
do kanalizacji - poinformował.

Jak się okazało, gmina stosunkowo 
niezbyt wiele wydaje na oświatę, ale 
ma też niewielką liczbę uczniów w 
stosunku do liczby mieszkańców. 
Zdaniem wójta świadczy to o rozsąd
nej polityce finansowej prowadzonej 
w gminnej oświacie.

Kanalizację sanitarną gmina Reń
ska Wieś wybudowała do tej pory w 
czterech wsiach, i to nie w całości. 
Ścieki trafiają do oczyszczalni w 
Długomiłowicach i Kędzierzynie- 
Koźlu. W ubiegłym roku było ich 60 
tys. m3.

Utrzymanie kanalizacji sanitarnej 
kosztowało 146,5 tys. zł, a wpływy 
z opłat wyniosły 104,5 tys. zł. Róż
nicę pokrył budżet gminy.

- Dobudowa kolejnych etapów 
kanalizacji poprawia nam bilans. 
W tej chwili mieszkańcy powinni 
płacić 2,45 zł/m3, a płacą 2,30 zł/ 
m3, czyli jest dobrze - przekonywał 
wójt.

Obie omawiane kwestie nie wzbu
dziły większej dyskusji.

JJ

Trzynastu młodych miłośni
ków włóczęgi z gminy Pol
ska Cerekiew utworzyło 
koło Polskiego Towarzystwa 
Turystyczno-Krajoznawcze
go. Zebranie założycielskie 
odbyło się 25 marca w ce- 
rekwickiej remizie OSP.

Młodzi PTTK-owcy są uczniami 
szkół w Kędzierzynie-Koźlu, Raci
borzu i Polskiej Cerekwi. Żaden z 
nich nie ma ukończonych 18 lat.

Na-zebraniu został wybrany za
rząd i komisja rewizyjna. Prezesem 
koła została Anna Pirog, skarbnikiem 
Krzysztof Trojanowski, a sekreta
rzem Katarzyna Urbanowicz. Do ko
misji rewizyjnej weszli Mateusz Ga
jewski (przewodniczący), Magdalena 
Skowrońska i Aleksandra Urbano
wicz.

Na ten rok „turyści” z Polskiej Ce
rekwi zaplanowali wycieczki bliższe 
i dalsze, np. do Branic czy na Trzy 
Korony.

JJ
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BIERAWA: Konkurs kroszonkarski CISEK: Konkurs kroszonkarski

Małe arcydzieła Młodzież szkrobala najsłabiej
Nie lada dylemat miało jury, które 
musiało wybrać najładniejsze jaj
ka podczas konkursu kroszonkar- 
skiego w Bierawie. Duże grono 
uczestników dowiodło, że tradycja 
ozdabiania jajek jest wciąż żywa i 
oprócz nowych metod nadal z po
wodzeniem wykorzystuje się sta
re sposoby na ich dekorowanie.

Róża Mgczkowska (z lewej) i Magdalena Sołtysiak okleiły jajka burszty
nami i trocinami. Więcej zdjęć na www.lokalna.com.pl (fotoreportaże).

Półtorej godziny mieli uczestnicy 
na przygotowanie kroszonek i pisa
nek do konkursu. Do domu kultury w 
Bierawie przyszli z własnymi materia
łami, by na miejscu stanąć w szranki.

- Jest rekordowa liczba uczestni
ków, ponieważ zaszczyciły nas 
swoją obecnością i dzieci, i dorośli 
z Dziergowic oraz panie z Koła Go
spodyń Wiejskich, które prezentują 
ciekawą, bo woskową metodę zdo
bienia jajek - opowiada Mirosław 
Wierzba, kierownik Gminnego Cen
trum Kultury i Rekreacji w Bierawie.

Jako materiał na ozdobienie jajek 
posłużyła plastelina, wosk, sitowie, a 
nawet bursztyny i drobne koraliki.

- To są jajka o najwyższym 
kunszcie wykonania. Urzekają 
one precyzją. Jesteśmy pełni po
dziwu - dodaje kierownik.

- Wraca się do starych metod 
zdobienia - zauważa Celina Grzesik, 

Szanowni Mieszkańcy Gminy Reńska Wieś

sołtys Dziergowic. - Moja mama 
bardzo ładnie zdobi jajka i ja też 
się nauczyłam. Bo jak byłam mała, 
chłopcy przychodzili nas oblewać 
wodą. Wtedy dawało im się pisan
ki.

Przy okazji konkursu odbyły się 
warsztaty. Można było podpatrzeć, 
jak ozdabia się jaja m.in. woskiem.

Wystarczy roztopić w metalowym 
naczyniu świeczkę, a potem maczać w 
rozgrzanym wosku szpilkę wbitą w 
ołówek i za pomocąjej główki kreślić 
na skorupce wzory. Potem tak ozdo
bione jajko wsadzamy na jakiś czas do 
zimnego barwnika do tkanin. Skorup
ka nabierze koloru, a nawoskowane 
wzory wyłonią się spod farbki.

- Na razie próbuję tradycyjną 
metodą, czyli skrobię jajka zafar
bowane w cebuli - mówi Henryk 
Zarazka, uczestnik konkursu, który 
wziął się za kreślenie wzorów na 
skorupce brzytwą. - W domu spró
buję zrobić jajka według technolo
gii, która jest opisana w „Gazecie 
Lokalnej”.

Pomysłowość uczestników sprawi
ła, że jury zdecydowało się na przy
znanie kilku pierwszych i drugich 
miejsc w poszczególnych kategoriach.

Tekst i foto: ASK

W Cisku jaja szkrobano w Gmin
nym Ośrodku Kultury. W sali zebra
ło się ponad 60 osób. Tym razem or
ganizatorzy konkursów dogadali się i 
nie popełnili błędu sprzed roku, kie
dy to przeprowadzono dwa równo
cześnie, tyle że w innych miejscach. 
Wtedy zainteresowani musieli wybie
rać: czy pójść do GOK-u, czy do 
„Garden Cafe”.

Szkrobanie jaj umilił występ dzie
ci z przedszkola w Dziergowicach. 
Do rywalizacji, oprócz miejscowych, 
przystąpiły również osoby spoza 
gminy Cisek. Do GOK-u zawitano 
nie tylko szkrobać jajka.

- Jestem tu przede wszystkim, 
żeby spotkać się ze znajomymi, 
porozmawiać, kawy napić, no i tro
chę tych jajek ukrosićwylicza 
Donata Proksza z Ciska.

Rywalizowano w trzech katego
riach wiekowych. W najstarszej 
pierwsze miejsce zdobyła Sylwia 
Kondziela z Grodziska, za nią upla
sowała się Urszula Smykała z Ciska, 
a trzecie miejsce przyznano Edycie 
Czernią z Zawady. Wyróżnienie 
otrzymał Kroner Oswald, który był 
najstarszym i stałym uczestnikiem 
zabawy. Słabo spisała się młodzież. 
Wkategorii 13-18 lat przyznano jedy
nie wyróżnienie dla Marka Kostki z

REŃSKA WIEŚ: Konkursy nieomal specjali
styczne

O bezpieczeństwie wiedzą wszystko
W Reńskiej Wsi odbyły się eliminacje 

powiatowe Ogólnopolskiego Turnieju 
Wiedzy Pożarniczej „Młodzież zapobie
ga pożarom”. Zorganizował je Zarząd 
Powiatowy Związku OSP RP.

Eliminacje rozegrano w trzech kate
goriach wiekowych, wzięło w nich 
udział 25 osób. Dwóch najlepszych za
wodników zakwalifikowało się do fina
łu wojewódzkiego.

W poszczególnych kategoriach 
triumfowali: wśród uczniów szkół pod
stawowych - 1. Kerstin Proksza (Dwu
języczna SP Solamia), 2. Tobiasz Kudła 
(Społeczna SP Mechnica); gimnazjów - 
1. Piotr Wypchol, 2. Robert Owczarek 
(obaj PG Bierawa); szkół ponadgimna- 
zjalnych - 1. Tomasz Rosenberger (Ze
spół Szkół nr 4), 2. Dawid Klemens (ZS 
nr 2).

11 drużyn rywalizowało z kolei w gmin
nych eliminacjach Ogólnopolskiego Tur

pisanki, jajka malowane”. Wzięły w 
nim udział reprezentacje ośmiu przed- 
szkoli.Maluchy z Dziergowic i Le

śnicy przy
wiozły ze 

sobą goto
we prace

skiej Cerekwi. W kategorii oryginal
ność pierwszym miejscem nagrodzo
no Krystynę Grygiel z Podlesia, któ-

Rószowickiego Lasu. Najmłodszym 
uczestnikiem zabawy okazała się pię
cioletnia Magdalena Grygiel z Pol-

Krystyna Grygiel z Podlesia do konkursu przystgpiła z córkq Magdę

ra wykonywała jajka ze styropianu i 
wysadzała je cekinami. Goście mogli 
również podziwiać wystawę serwe
tek koronkowych wykonanych 
przez Kazimierę Lewicką sołtys Ci
ska.

W Gminnym Ośrodku Kultury w 
Cisku odbył się II Międzyprzedsz- 
kolny Przegląd Plastyczny „Pisanki, 

nieju Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym. 
W kategorii szkół podstawowych zwycię
żyła SP Reńska Wieś (Alan Pazurek, Ro
bert Szafarczyk, Adam Skrzypiec), która 
wyprzedziła zespoły szkolno-przedszkol- 
ne z Pokrzywnicy i Większyc. Wśród 
gimnazjalistów najlepsze było PG I Ko- 
momo (Michał Polański, Leszek Kubac
ki, Patryk Siwy), za którym uplasowało się 
PG III Długomiłowice i PG II Komomo.

W tym samym turnieju rywalizowali też 
uczniowie dwóch podstawówek z gminy 
Cisek. Indywidualnie najlepszy był Dawid 
Stopą który wyprzedził Patricka Zemel- 
kę (obaj Łany), Damiana Kurpiersa i De
nisa Vogla (obaj Landzmierz). Drużynowo 
wygrało SP Łany przed SP Landzmierz.

Zwycięzcy gminnych eliminacji spo
tkają się na zawodach powiatowych, 
które 22 kwietnia zorganizuje PG nr 1 
w Kędzierzynie-Koźlu.

JJ 

plastyczne poświęcone świętom wiel
kanocnym. Na miejscu zaś czterooso
bowe grupy przy pomocy swoich 
opiekunek w pocie czoła ozdabiały 
jajka. Efekty prac maluchów można 
obejrzeć na miniwystawie, która jest 
dostępna w GOK-u. Przegląd zorga
nizowało przedszkole w Cisku.

ART,JJ

DZIELNICA: Sku
tecznie rywalizo
wał z wyjadaczami 

Do rolnictwa 
ma dryg

Zaledwie 16-letni Józef Franica 
świetnie wypadł w Wojewódzkiej 
Olimpiadzie Młodych Producentów 
Rolnych. Uczeń Zespołu Szkół w Ko
mornie, jako jedyny z reprezentan
tów naszego powiatu, awansował do 
ścisłego finału, gdzie zajął szóste 
miejsce.

W dwudziestej pierwszej edycji olim
piady startowało blisko 100 rolników i 
uczniów szkół rolniczych z całego wo
jewództwa. Zorganizował ją Opolski 
Ośrodek Doradztwa Rolniczego w 
Łosiowie.

JJ

Nadchodzą Święta Wielkanocne, które zawsze niosą przesłanie zwycię

stwa dobra nad ziem, życia nad śmiercią i nadzieję, która zawieść nie może. 

Z okazji Świąt Zmartwychwstania Pańskiego życzymy wszystkim miesz

kańcom oraz gościom naszej Gminy, Wielkanocy w atmosferze szczegól

nej radości, zgody i pojednania, otwarcia na potrzeby innych, życzliwości 

wzajemnej, a także zdolności do przebaczania, które jest drogą do pokoju.

Józef Ludwig 
Przewodniczący

Rady Gminy

Marian Wojciechowski 
Wójt Gminy

Niech szczególna atmosfera tych dni napełni państwa nowymi siłami 

w realizacji celów oraz odwagą i wytrwałością

POLSKA CEREKIEW: Sukcesy gimnazjalistów

Pokazują się w województwie

w wytyczaniu drogi, która pozwoli zmierzać 

nam wszystkim w jednym kierunku 

i wspólnie budować nasze rodziny, 

naszą Gminę, naszą przyszłość.

Dwoje uczniów gimnazjum w 
Polskiej Cerekwi zostało już 
laureatami konkursów 
przedmiotowych. Być może 
to nie koniec sukcesów, 
gdyż odbędzie się jeszcze 
kilka finałów olimpiad.

Wspaniale w Wojewódzkim Kon
kursie Języka Niemieckiego spisała 
się Luiza Blania, która zajęła drugie 
miejsce. Uczennica III c, podopiecz
na Elwiry Skiby, poprawiła swoje 
ubiegłoroczne osiągnięcie. Wtedy tak
że dotarła do finału, ale nie udało jej 
się zostać laureatką.

- Jeśli będę się starać o przyję

cie do dwujęzycznej szkoły śred
niej w Raciborzu, to nie będę już 
musiała pisać egzaminów wstęp
nych - cieszy się Luiza.

Zadowolona z wyniku wychowan
ki Wanda Moryl, dyrektor gimna
zjum, dorzuca: - Taki wynik na 
olimpiadzie da jej dodatkowe 
punkty przy rekrutacji do dowol
nej szkoły średniej.

Niewiele gorzej spisał się w Woje
wódzkim Konkursie Fizycznym Ar
tur Palka z III b, podopieczny Zbi
gniewa Węgrzyna. W ścisłym finale 
zajął szóste miejsce, co dało mu zwol
nienie z pisania części matematycz
no-przyrodniczej na egzaminie koń
czącym gimnazjalną edukację.

Dobrze wypadła też reprezentacja 
PG Polska Cerekiew w konkursie 
wiedzy o Janie Pawle II. W krajo
wym półfinale z udziałem szkół z ca
łej Polski, także mających Ojca Świę
tego za patrona, zajęła ona drugie 
miejsce.

- Nasze dziewczyny cały czas 
prowadziły i dopiero w ostatniej 
serii pytań się pomyliły. Niestety, 
kosztowało je to pierwsze miejsce 
i awans do finału - mówi dyrektor 
Moryl.

Szkołę w Cerekwi reprezentowały 
Adriana Wawrzynek, Magdalena Bu- 
giel i Aleksandra Patron.

Tekst i foto: JJ

http://www.lokalna.com.pl


/- Gazeta

♦(okalna 12 marca 2006 14 (353)

AKUMULATORY
—/ ROZRUCHOWE - do wszystkich typów 

z samochodów i maszyn
—/ STACJONARNE -«lQhoU«»oroaadowanli 
—z ŻELOWE - do zasilania kamer, zabawek, 

oświetlenia, innych urządzeń 
TOWNIKI, ROSTERY

A serwis
1 4

1

J „ j
opon

HURT - BETOLL NAPRAWA
Pil. - Pt. od 8«° do 17°°
Sobota od 9°° do 13°°

Z.R.M H. „RfllfIS” S.c. 

Kędzierzyn-Koźle 
ul. Piastowska 40 

tel. 482 45 OO

«>«•«» ■ 222

PCV / DREWNO
OKNA DRZWI

ul. Limanowskiego 3 
Wejście od 

ul. Czerwińskiego 
Pasaż handlowy 

między PKS a rynkiem 
czynne od 9 do 17

Centrum Językowe
Kędzierzyn-Koźle

łoi. 481 99 OO
ul. Wojska Polskiego 10

BIURO PODRÓŻY

; e-mail: kozle@sindbad.pl Tel./fax 077/48214 43

POSIADAMY ATRAKCYJNA 
OFERTĘ NA LATO 2006 

RENOMOWANYCH BIUR TURYSTYCZNYCH 
SINDBAD, OPEN TRAWEL, RAINBOW TOURS 

OASIS TOURS, EXIM TOURS I INNYCH 
Duże zniżki przy wcześniejszej rezerwacji 

niskie przedpłaty

Bogaty wybór wczasów, wycieczek 
EUROPA, EGZOTYKA PROMOCJE WIOSENNE

Bilety autokarowe, lotnicze, karty EURO 26 
UBEZPIECZENIA TURYSTYCZNE

Telefoniczna rezerwacja biletów Sindbada

Reklama

MMH

Agencjo reklamy
lei. 483-40-49. fax 483-46-59

ROLETY 
PARAPETY 
ŻALUZJE 
DRZWI

Codziennie oferty LAST MINUTĘ
Zapraszamy

I i POL t.KOHl

InTTnfe
- TlTlTTnl^WTl
- Tłcmici?

- TraTiswn

Oferujemy okna 
w najnowocześniejszych 

niemieckich systemach
Niskie ceny montażu

0
Brtigman

k.

deceuninck

Życzymy wszystkim naszym Klientom 
zdrowych, radosnych i pogodnych 

Świąt Wielkiej Nocy 
Zarząd AIG S.A.

te£. 032/393-39-30

Marek

SPÓŁDZIELCZA KASA OSZCZĘDNOŚCIOWO-KREDYTOWA 
Im. POWSTAŃCÓW ŚLĄSKICH

Pożyczka rodzinna

Możliwość ubezpieczeni dzieci1

17%
OGÓLNE ZASADY:

1 OktoS spłaty pożyczki: od 3 do 12 miasięcy
2. Stopa procentowe; 12%
3. Prowijja: 4%
4 Poręczania: współmałżonek (w przypadku
5. tetoieję mozliwoić zamiany
6 Oprać rzacz dla kwoty 8 000 zł na okres

SKOK im. Powstańców Śląskich

Kędzierzyn-Koźle, ul. Wojska Polskiego 1, tel.406 00 36

wiosenna promocja 
przyjdź teraz 4E 

rabat 13
kursy językowe 
metodą Callana

• angielski,
• niemiecki
wszystkie poziomy

1S.04.2006 (Wiotka Sobota) . godz 7.00 - 
16.04.2006 (Wielka Niedziela) - nieczynne 
17.04.2006 (II Dzlert Świąt)- godz. 8.00 -

47-220 AL. JANA PAWŁA II 17, tel. 4811457
Koncesjonowane Biuro Turystyczne

BIURO TURYSTYCZNE 
“MAREK”

Ostatki na weekend majowy:Praga, Budapeszt, Wiedeń, Wilno, Lwów 
ceny już od 459 zł, Rzym, Paryż, Londyn od 899 zł 

Propozycje majowe: Turcja, Tunezja 7 dni, samolot, wyżywienie od 999 zł 
Egipt od 1299 zł, Brazylia, 12 dni, hotel, śniadania od 1989 zł! 

Cypr, Wyspy Kanaryjskie od 1890 zł
Wycieczki lotnicze 7+7 (zwiedzanie i wypoczynek), egzotyka: Kuba, 

Dominikana, Margarita, Meksyk, Maroko rewelacyjne ceny 
Obozy i kolonie młodzieżowe atrakcyjne promocje 

Zapraszamy po katalogi, doradzimy w wyborze najkorzystniejszej oferty.
Bilety autokarowe; celą EUROPA, wszyscy przewoźnicy, promocje t zniżki 

.Bilety lotnicze cały ^-ubezpieczenia turystyczne, karty Euro<26

NON STOP SUper oferty LAST MINUTĘ

PRACA DLA OSÓB Z PASZPORTEM NIEMIECKIM

k Holland 
ont acting

OPOLE, ul. Żeromskiego 1, tel. 077 441 43 33 

KLUCZBORK, ul. Podwale 12, tel. 077 425 04 00 
GLIWICE, ul. Zwycięstwa 14, tel. 032 332 16 90 

www.hollandcontracting.pl

mailto:kozle@sindbad.pl
http://www.hollandcontracting.pl
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■ Hospicjum to filozofia

Pozwólmy im godnie umierać
Każda osoba ma prawo godnie umierać. Ni
estety, w Polsce tylko połowa umierających 
pacjentów może liczyć na fachowe wsparcie. 
Hospicjów i zespołów paliatywnej opieki medy
cznej jest stale za mało. Wiele osób nie rozumie 
także idei tej opieki.

Umieranie pacjenta nie jest ła
twe - często samotne i anonimo
we, dokonuje się za zamkniętymi 
drzwiami szpitalnej sali. W szcze
gólny sposób rozumiał to Dawid 
Taśma, polski lotnik, który umierał 
w 1947 roku w londyńskim szpi
talu. Przekazał on opiekującej się 
nim pielęgniarce wszystkie swoje 
oszczędności na stworzenie hospi
cjum - miejsca, w którym umiera
nie odzyskałoby swoją godność i 
znaczenie. Tą pielęgniarką była 
Cecily Saunders, założycielka po
wstałego w 1967 roku Hospicjum 
św. Krzysztofa w Londynie, które 
jest obecnie światowym centrum 
opieki paliatywnej.

- Opieka paliatywna jest 
wszechstronnym aktywnym 
działaniem, które ma na celu za
spokojenie wszystkich potrzeb 
pacjenta cierpiącego na niepod- 
dającą się leczeniu przyczyno
wemu, zagrażającą życiu i po
stępującą chorobę - powiedzia
ła nam dr Jadwiga Pyszkowska, 
kierownik Zakładu Medycyny i 
Opieki Paliatywnej Śląskiej Aka

demii Medycznej, konsultant wo
jewódzki medycyny paliatywnej 
na Śląsku i Opolszczyźnie. - Ho

spicjum pomaga nie tylko umie
rającemu pacjentowi, ale także 
jego rodzinie - zarówno podczas 
choroby, jak i w okresie żałoby.

Pomocy udzielają tak zwane 
zespoły wielodyscyplinarne, do 
których należą lekarze, pielęg
niarki, psycholodzy, duchowni 
i ludzie różnych innych zawo
dów. Większość z nich pracuje 
jako wolontariusze.

W opiece paliatywnej głów
nym celem nie jest przedłużenie 
życia chorego. Często rezygnuje 
się z dalszej, bezsensownej tera
pii, która tylko przysporzyłaby 
choremu dodatkowych cierpień. 
Celem pracy całego zespołu jest 
uczynienie ostatniego okresu 
życia pacjenta jak najbardziej 
wartościowym i godnym.

Opieka paliatywna jest spra
wowana w hospicjach domo
wych i stacjonarnych. Istnieją 
też stacjonarne oddziały hospi- 
cyjne, które są częścią szpitali. 
Osoby w ostatnich dniach swo
jego życia mogą również sko
rzystać z poradni dla chorych i 
osieroconych rodzin, ośrodków 
opieki dziennej i poradni lecze
nia obrzęku limfatycznego.

Wszechogarniają

cy ból
- Żeby pomoc niesiona 

chorym była jak najlepsza, 
trzeba najpierw poznać i 
zrozumieć złożoną sytuację 
umierającego człowieka - 

tłumaczy dr Pyszkowska. - W 
opiece paliatywnej używane 
jest pojęcie bólu wszechogar
niającego, które oznacza, że 
objawy choroby zależą nie 
tylko od dolegliwości fizycz
nych, ale także od czynników 
emocjonalnych, socjalnych 
i duchowych. Chory cierpi 
nie tylko fizycznie, ale także 
psychicznie i duchowo.

Cierpienie fizyczne, szcze
gólnie u chorych umierających 
z powodu choroby nowotwo
rowej, kojarzy się z bólem. W 
walce z nim korzysta się z zasad 
leczenia bólu nowotworowe
go, zalecanych przez Świato

wą Organizację Zdrowia. Leki 
przeciwbólowe stosuje się w 
regularnych odstępach czasu, 
możliwie jak najdłużej doustnie 
i zgodnie z zasadami trzystop
niowej drabiny analgetycznej, 
czyli w zależności od nasilenia 
bólu. Leczenie według zasad 
drabiny analgetycznej pozwala 
uśmierzyć ból u prawie wszyst
kich pacjentów z zaawansowaną 
chorobą nowotworową, j eśli jest 
stosowane w indywidualnie do
branych dawkach i regularnych 
odstępach czasu.

- U chorych stosuje się też 
paliatywną radioterapię, che
mioterapię i zabiegi opera
cyjne, które nie prowadzą do 
wyleczenia, ale pozwalają na 
złagodzenie objawów choroby 
- opowiada dr Jadwiga Pysz
kowska. - Wałczy się z innymi 
dolegliwościami, na przykład 
z dusznością, wymiotami i ka- 

cheksją, czyli wyniszczeniem 
nowotworowym. Bardzo waż
na jest odpowiednia pielęg
nacja chorego, zapobieganie 
odleżynom i leczenie obrzęku 
limfatycznego.

Cierpienia nie 
tylko fizyczne

Ból wszechogarniający obej
muje nie tylko ciało pacjenta, 
ale także jego psychikę i ducho
wość. Nieuleczalna choroba jest 
źródłem ogromnego cierpienia 
psychicznego.

- Wiadomość o chorobie 
wywołuje łańcuch reakcji: 
odrzucenie tej wiadomości, 
zaprzeczenie prawdy, bunt i 
złość - opowiada pani doktor. 
- Chorzy przechodzą przez 
okresy targowania się z ludź
mi i Bogiem, przygnębienia, 
smutku i rozpaczy. Te okre
sy przystosowywania się do 
choroby prowadzą w końcu 
do akceptacji stanu swojego 
zdrowia i pogodzenia się z rze
czywistością.

Wolontariusze, którzy chcą 
pracować z nieuleczalnie chory
mi, muszą zdawać sobie sprawę, 
że stają wobec cierpienia psy
chicznego, uzbrojeni jedynie 
w gotowość do słuchania. Spę
dzają często wiele godzin przy 
łóżku chorego, słuchają jego 
zwierzeń i zaspokajają potrzebę 
bliskości przyjaznej osoby.

Cierpienie nie zawsze moż
na wyrazić słowami, więc 
czasem rozmowy z chorymi 

ograniczają się tylko do po
wierzchownej sfery przeżyć. 
Szczególną pomoc w wyra
żeniu bólu stanowi sztuka: 
muzyka, malarstwo i poezja. 
W hospicjach powstają obra
zy, wiersze i pamiętniki, któ
re dla wolontariuszy stają się 
niezwykłymi podręcznikami 
opieki paliatywnej. Pacjenci 
mogą wykonywać pracę jako 
dar dla przyjaciół i rodziny, 
przekazując w ten sposób 
swoim najbliższym cząstkę 
samego siebie.

Umieraniu zwykle towarzy
szą ogromne cierpienia ducho
we, rozterki moralne, poczucie 
winy i lęk przed śmiercią. Tutaj 
chorym mogą pomóc rozmowy 
z duchownymi czy psycholo
gami.

Pomoc dla 
bliskich

Opieka paliatywna nie koń
czy się jedynie na pomocy 
osobie umierającej. Wolon
tariusze niosą także pomoc 
rodzinie, dla której okres cho
roby bliskiej osoby jest szcze
gólnie ciężki.

- Pielęgnacja chorego w 
domu, co według medycyny 
paliatywnej jest najlepszym 
miejscem sprawowania opie
ki nad umierającym, często 
przekracza siły fizyczne i 
psychiczne rodziny - powie
działa nam dr Pyszkowska. - 
Bliscy umierającego pacjen
ta także potrzebują wsparcia 

psychicznego, a nierzadko 
i finansowego. Pracownicy 
socjalni starają się zapew
nić pomoc materialną od
powiednich instytucji i or
ganizacji.

Opieka nad rodziną nie koń
czy się z momentem śmierci

dr Jadwiga 
Pyszkowska: 
Opieka paliaty

wna dotyczy nie 

tylko opieki nad 

umierającymi

pacjentami, ale również nad 

ich pozostającymi rodzinami

pacjenta. Grupy wsparcia po
wstające przy hospicjach po
magają rodzinie przejść przez 
okres opuszczenia i osieroce
nia. Po okresie żałoby niektórzy 
członkowie rodzin wracają do 
hospicjum już jako wolontariu
sze, którzy pragną przekazywać 
swoje doświadczenie innym 
chorym.

- W hospicjum wszyscy, 
wolontariusze medyczni i nie- 
medyczni, staramy się wspól
nie nieść pomoc chorym i ich 
rodzinom - dodaje Jadwiga 
Pyszkowska. - Często spotyka
my się razem, żeby wymienić 
doświadczenia i uwagi. Uczy
my się od siebie nawzajem, 
jak najlepiej nieść pomoc 
umierającemu człowiekowi. 
Wszystko po to, żeby pacjent 
już nie musiał bronić się przed 
światem swoją jedyną bronią. 
Milczeniem.

Adriana NURZYŃSKA

Potrzebni wolontariusze
Na terenie Kędzierzyna-Kożla domową opiekę 
paliatywną prowadzi stacja Caritas, która swoją 
działalnością obejmuje około 120 ciężko cho
rych pacjentów. Potrzeby naszego powiatu w 
tym względzie są jednak dużo większe. Dlatego 
też powstał pomysł utworzenia hospicjum dla 
pacjentów z terenu powiatu kędzierzyńsko- 
kozielskiego.

Na chorobę nowotworową 
zmarły w naszym powiecie w 
2004 roku 233 osoby, a jest to 
tylko jedna ze śmiertelnych cho
rób. Każdej tej osobie należała 
się opieka, jednak ze względu 
na brak możliwości technicz

nych nie wszyscy ją otrzymali.
- Jak wynika z danych staty

stycznych, tylko 30 proc, powia
tów w Polsce nie ma opieki pa
liatywnej, między innymi nasz 
powiat - powiedział nam Bogdan 
Górniak, przewodniczący komisji 

zdrowia i opieki społecznej rady 
powiatu. - Dlatego też postano
wiliśmy pomyśleć o stworzeniu 
opieki dla śmiertelnie chorych 
również na terenie naszego po
wiatu. W pierwszej kolejności 
musimy zorientować się, czy są 
lekarze i pielęgniarki, którzy na 
zasadzie wolontariatu zaanga
żują się w to przedsięwzięcie.

Jeżeli już znajdą się wolonta
riusze, kolejnym etapem będzie 
przeprowadzenie specjalistycz
nego kursu, na który trzeba zna
leźć pieniądze.

- Planowanym przedsię
wzięciem chcielibyśmy tak

że zainteresować lekarzy 
pierwszego kontaktu, którzy 
na świadczenie usług z zakre
su opieki paliatywnej mogą 
otrzymać dodatkowe środki
- tłumaczy Bogdan Górniak.
- Moim marzeniem byłoby 
stworzenie domowej opieki 
paliatywnej z prawdziwego 
zdarzenia oraz poradni me
dycyny paliatywnej, ponieważ 
na razie nie możemy myśleć o 
stworzeniu oddziału, bo tego 
typu oddziały są deficytowe i 
najpierw trzeba znaleźć na nie 
środki finansowe.

ADA

Zdrowych, Pogodnych 
Świąt Wielkanocnych, 

pełnych wiary, nadziei i miłości. 
Radosnego, wiosennego nastroju, 

serdeczny^ spotkań w gronie 
rodziny i wśród przyjaciół 
oraz wesołego „Alleluja”
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■ Maturalny stres pod kontrolę

Stres bywa pożyteczny
znajdujemy się w sytuacji zagro
żenia, do głowy napływają nam 
najczarniejsze scenariusze. W 
tym przypadku profesor jawi się 
nam jako zagrożenie, wroga siła, 
która może pozbawić nas matu
ralnego świadectwa. Spróbujmy

Przechodzi go każdy z nas. Krótki - może 
mobilizować, ale przy dłuższym zaczynają się 
problemy. Stres przedmaturalny jest szczegól
nie uciążliwy, bo może trzymać maturzystów w 
swoich kleszczach już od studniówki i pogłębiać 
się z każdym dniem.

Szczęśliwy ten, kto w każdej 
sytuacji umie wrzucić na luz i po
wiedzieć sobie: jakoś to będzie. 
Niestety, znakomita większość 
maturzystów nie należy do takich 
farciarzy - egzamin maturalny już 
na kilka miesięcy przed godziną 
zero wywołuje u nich suchość w 
ustach i sprawia, że oddech staje 
się przyspieszony, serce bije moc
niej, a o spokojnym śnie można 
zapomnieć na dobre. Jak się nie 
dać stresowi?

Nie taki diabeł 
straszny

Zanim zaczniemy walczyć ze stre
sem, powinniśmy sobie uświadomić 
jedną rzecz: stres jest pożyteczny. Z 
fizjologicznego punktu widzenia stres 
to reakcja obronna naszego organi
zmu, wywoływana przez specjalny 
hormon o nazwie kortyzol.

- Kortyzol broni naszego or
ganizmu w sytuacjach niebezpie
czeństwa, ponieważ wzmacnia na 
chwilę naszą sprawność fizyczną 
i umysłową - twierdzi Magdalena 
Barczyńska, psycholog. - Trzeba 
jednak pamiętać, że stres może 
doprowadzić do podwyższonej 
temperatury czy choroby.

Stres stresowi nierówny. W 
umiarkowanym natężeniu stymulu
je nas do działania, wyzwala ener
gię potrzebną do podejmowania 

trudnych zadań, a czasem sprawia, 
że jesteśmy zdolni podołać nawet

Jak radzić sobie przed egzaminem?
1. Po pierwsze, ruch. Jest kilka sposobów, które każdy może wypróbować: może 

to być zwykły spacer, ale również jazda na rowerze, ćwiczenia, sporty walki.
2. Spróbuj ćwiczeń relaksacyjnych, np. głębokiego oddychania.
3. Pij dużo wody.
4. Zrób sobie aromatyczną kąpiel. W tym celu można wykorzystać olejki 

zapachowe. Najlepsze są zapachy geranium, lawendy, kalenduli i drzewa 
sandałowego.

5. Pij też napary z ziół uspokajających, np. melisy. Naturalne metody są 
pewniejsze niż środki chemiczne i nie mają ubocznych skutków.

6. Poproś kogoś o masaż, zwłaszcza górnych części ciała: karku i ramion, 
które w naturalny sposób najszybciej się męczą w czasie ślęczenia nad 
książkami. Zrób też masaż stóp.

7. Myśl pozytywnie. To bardzo ważny czynnik, który pomoże wygrać walkę 
ze stresem. Wiele osób - zupełnie niesłusznie - z góry skazuje się na niepow
odzenie. Uważają, że nie poradzą sobie z egzaminem. Nic bardziej błędnego. 
Muszą myśleć pozytywnie. Przecież to nie pierwszy egzamin w ich życiu.

8. Pomoc ze strony rodziny. Rodzina musi zapewnić dobre warunki nauki 
- spokój w domu, by maturzysta mógł się skupić na nauce. Ale nie tylko. Bardzo 
często rodzice bardziej przeżywają egzamin niż sam maturzysta. Ulegają 
panice i popadają w histerię. To udziela się maturzystom i może mieć bardzo 
złe konsekwencje.

największym wyzwaniom. Prob
lemy zaczynają się wtedy, gdy w 
stresie żyjemy zbyt długo lub gdy 
powoduje on reakcje uniemożli
wiające normalne życie. Pierw
szym sygnałem takiego stanu są 
zazwyczaj kłopoty z zasypianiem. 
Potem dołączają do nich inne nie
domagania: plączemy bez powo
du, czujemy się ciągle zmęczeni, 
pojawiają się bóle głowy, pleców, 
żołądka i palpitacje serca, mamy 
kłopoty z koncentracją, zawodzi 
nas pamięć, stajemy się drażliwi. 
To znak, że stres zaczyna nas osa

czać, dlatego powinniśmy zacząć z 
nim walczyć.

Matura nie zając...
Wiadomo, że nie ma nic gorsze

go niż radzić zdenerwowanemu 
człowiekowi: uspokój się. Lecz 
wyrobienie w sobie umiejętności 
spokojnego podejścia do sprawy to, 
niestety, jedyny sposób poradzenia 

sobie z maturalnym stresem.
Fakt, matura - rzecz ważna. 

. Oczywiście, że nikt nie chce jej 
oblać, ale jeśli myśl o tym paraliżu
je twoje działanie czy uniemożliwia 
ci naukę, zadaj sobie pytanie: a jeśli 
nawet nie zdam, to co właściwie 
się stanie? Ano nic. Możesz też 
powtarzać sobie mądrości ludowe 
w rodzaju: „matura nie zając, nie 
ucieknie” albo „nie matura, lecz 
chęć szczera zrobi z ciebie oficera”. 
To naprawdę działa!

Jeśli masz duże problemy z opa
nowaniem stresu, zawsze możesz 

wybrać się do psychologa lub na kurs 
relaksacyjny. Warto też na kilka dni 
przed maturą dopieścić ciało i zafun
dować mu terapię odstresowującą 
- rozluźniające kąpiele, masaże i zdro
wy sen na pewno podziałają zbawien
nie. Bardzo ważne jest także wsparcie 
otoczenia - wyżal się przyjacielowi 
czy przyjaciółce, opowiedz o swoim 
strachu. Nazwany - szybciej zniknie. 
Jeśli jesteś naprawdę mocno zestre
sowany, a masz duży temperament, 
rozładuj stres - pójdź na siłownię albo 
wrzeszcz na całe gardło. Rzuć czymś, 
trzaśnij drzwiami. W tym wyjątko
wym przypadku, kiedy czujesz, że 
puszczają ci nerwy - wolno ci.

Wdech - wydech
Szczególnie wredny bywa stres 

egzaminacyjny, który może nas do
paść tuż przed samą maturą. Przy
spieszone bicie serca, problemy z 
koncentracją, nadmierne pocenie 
się, niepokój, podenerwowanie, 
dolegliwości żołądkowe, trudności 
z wyduszeniem z siebie choćby jed
nego słowa - to najczęstsze objawy 
takiego stresu.

- Większość z nas umie sobie z 
nim instynktownie radzić - opo
wiada Magdalena Barczyńska. - 
Szklanka zimnej wody, głęboki 
oddech oraz zaciśnięcie poślad
ków to najczęściej stosowane 
metody. Bywa jednak i tak, że 
dobrze przygotowanego ucznia 
stres rozkłada na obie łopatki 
i mimo że człowiek zna odpo
wiedź na pytanie, to plącze się 
w zeznaniach, traci wątek i w 
końcu rezygnuje. Zamiast z oce
ną celującą wychodzi z marnym 
miernym. Dzieje się tak wtedy, 
gdy uczeń nie potrafi zapanować 

nad stresem. Jeśli jego natężenie 
jest zbyt duże, zamiast pomagać 
nam przezwyciężać trudności, 
paraliżuje nas.

Jeśli podczas egzaminu czujesz, 
że zamiast koncentrować się, de
nerwujesz się coraz bardziej, albo 
jeśli zaplątałeś się w odpowiedzi i 
widzisz wyraźnie, że zmierzasz w 
złym kierunku, po prostu powiedz 
komisji: zaraz, chyba coś pomyli
łem ze zdenerwowania. I spokojnie 
zacznij od początku.

Spróbuj też dostrzec w egza
minujących cię nauczycielach 
zwyczajnych ludzi, a nie potwory 
decydujące o twoim być albo nie 
być. Wyobraź ich sobie w jakiejś 
śmiesznej sytuacji. Pomyśl na 

Jak uczyć się w ostatnich chwilach?
1. Wzrokowcy powinni uczyć się, podkreślając w książkach interesujące 

ich fragmenty kolorowymi markerami. Mogą też wieszać w różnych miejscach 
domu karteczki z danymi, datami czy słówkami. To wszystko pomoże im 
przyswoić część wiadomości.

2. Nie można się „przeoczyć”. Po trzech godzinach nauki mózg nie 
przyswaja już bowiem informacji. Dlatego trzeba robić przerwy. Najlepiej co 
godzinę. A w tym czasie pójść na spacer. Krótka przerwa nie wystarczy. Trzeba 
oderwać się zupełnie od myślenia o nauce.

3. Muzyka pomaga skoncentrować się na nauce. Ale nie każda. Najlep
sza jest muzyka klasyczna, np. Bach i Mozart rewelacyjnie wpływają na 
koncentrację.

4. Nie porównujcie się z innymi. Nie zastanawiajcie się,jak wypadnie kolega 
i czy wasz wynik będzie lepszy czy gorszy niż jego. Musicie chcieć wypaść jak 
najlepiej na miarę swoich możliwości.

5. Uczcie się na świeżym powietrzu. Ma to bardzo pozytywny wpływ na 
efekty uczenia. W dusznej sali zaczynamy odczuwać znużenie, ponieważ 
brakuje nam tlenu i mamy za mało powietrza.

przykład, że profesor od historii 
ma małego synka i bawi się z nim, 
biegając na czworakach po dywanie 
i udając psa. A pani od matematyki 
poślizgnęła się kiedyś na skórce 
od banana.

- Taka próba wyobraźni ma 
dobre działanie odstresowujące 
- twierdzi pani psycholog. - Kiedy 

pomyśleć o nim inaczej. Jemu 
też zależy na tym, byśmy zdali. 
Egzaminatorzy są od nas starsi 
i rzeczywiście będą nas ocenia
li, ale są także ludźmi z krwi i 
kości, tak samo jak uczniowie. 
Pamiętajmy o tym, wchodząc na 
egzamin.

Niektórzy przed samym egza
minem reagują nienaturalnym roz
bawieniem, nadmierną wesołością 
głośnym śmiechem, podniesionym 
głosem, żartami i bagatelizowa
niem całej sytuacji. Słusznie czy
nią. Wszystko to pomaga im dać 
upust napięciu i odwrócić uwagę 
od tego, czego się boimy.

I pamiętaj: włącz pozytywne 
myślenie. Pomyśl o wakacjach, 

wielkiej porcji lodów waniliowych, 
chmurkach przepływających leni
wie po błękitnym niebie. Nim się 
obejrzysz, będzie po wszystkim. Za 
chwilę będziesz się z tego wszyst
kiego tylko śmiać!

Tekst i foto: 
Adriana NURZYŃSKA

(PRYWATNY GABINET SPEGAUSHCZII

h/tbrek <3Q <00, U. 0 50Ś KL 02- 1

BERNARDiKRAWEG

badania gruczołów piersiowych 
diagnostyka guzów i zmian skórnych 

zabiegi chirurgiczne

.

f*~PRYWATNY GAI
lek. Zbigniew Szczepanowski 

jrzyjmuje w poniedziałki od 16.00 do 17.0 

Rejestracja telefoniczna

Koźle, ul. 24 Kwietnia 7

’'' . *

Uwaga nowy adres gabinetu!
Gabinet ginekologiczno-położniczy 
lek. Jarosław Głowacki 
uL. CZERWIŃSKIEGO 3
(wejście od strony Zakałdu Karnego)

Tel. 483 50 67, 
kom. 0 602 62 38 79

BADANIA
< CYTOLOGICZNE, 
\ TESTY łłPV

Przyjmuje: wtorek, środa, piątek KOLPOSKOPIA
w godz. 17.00-18.30
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■ Znamiona: usuwać czy nie?

Nie zawsze czarny
Do płaskiej, ciemniejszej od reszty skóry plamki 
na ramieniu już się przyzwyczaiłaś. Szczerze 
jednak nie lubisz pieprzyka na nosie. - Usunąć? 
A może nie ruszać? Zdania na ten temat są 
podzielone. Często można usłyszeć, że lepiej 
pozostawić znamię w spokoju, bo naruszone, 
może się uzłośliwić. Prawda czy mit?

nierzykiem, butami - może ulec 
zezłośliwieniu i dać początek 
czerniakowi. Z takim pechowo 
umiejscowionym pieprzykiem 
warto pójść do dermatologa.

- Z płaskim, niewyraźnie od
graniczonym od skóry zdrowej 
znamieniem latami może nic się 

trafił do dermatologa, bo skiero
wał go lekarz POZ-u.

Doświadczony dermatolog z 
dużym prawdopodobieństwem 
rozpoznaj e zmiany nowotworo
we na oko. A poza tym dokładnie 
obejrzy znamiona schowane - pod 
włosami, w jamie ustnej, w okoli- 

musi być czarny. Zdarza 
się, i to nierzadko, że ma 
kolor czerwony, a czasami 
jest bezbarwny - twierdzi 
pani dermatolog. - Lekarz 
niespecjalista może go 
przeoczyć lub pomylić z 
naczyniakiem. Najtrudniej 

rudych włosach, które mają 
bardzo liczne znamiona bar
wnikowe.

Jedną z przyczyn czernia
ka może być nieprawidłowe 
opalanie. Od lat pięćdziesią
tych, kiedy moda na opale
niznę pojawiła się w zamoż-

Największy niepokój budzą 
w nas znamiona barwniko
we o wyraźnie zarysowanych 
kształtach
- ciemne i 
wypukłe.

- Ty m - 
czasem nie
bezpieczeń
stwo grozi 
nam przede 
wszystkim 
ze strony 
tych niepo
zornych : 
płaskich lub 
lekko wypu
kłych, niewy
raźnych, nie
równomier
nie zabarwio
nych, czasem 
z wyraźniej 
zaznaczo
nym centrum
- powiedziała 
nam Jolanta 
Eliza Pietra- 
nek, specja
lista dermatolog. - To prze
de wszystkim one mogą 
dać początek czerniakowi. 
Jednemu z najniebezpiecz
niejszych, szybko dających 
przerzuty, nowotworów zło
śliwych skóry.

Chyba nie ma na świecie 
człowieka, który nie miałby 
choć jednego znamienia bar
wnikowego. Niektóre mamy 
od urodzenia, jednak więk
szość pojawia się w ciągu 
naszego życia. Znamiona są 
wrodzonymi nieprawidłowoś
ciami skóry, ujawniającymi 
się niejednokrotnie w póź
niejszym okresie życia. Nie 
są dziedziczne. Najogólniej 
dzielimy je na melanocyto- 
we i komórkowe. Wczesne 
chirurgiczne usunięcie złośli
wiej ącego znamienia w bardzo 
wielu przypadkach ratuje ży
cie ludzkie.

- Bardzo ważne jest, aby 

ZAPAMIĘTAJ!

- Przed podjęciem jakie

gokolwiek leczenia znamion i 

zaburzeń barwnikowych koniec

zna jest wizyta u dermatologa, 

który przeprowadzi badania 

dermatoskopowe skóry znami

onowej.

- Jeśli w obrębie znamie

nia barwnikowego pojawi się 

jakaś zmiana, należy natych

miast zgłosić się do lekarza. 

Odkładanie wizyty tylko pog

arsza sytuację.

- Bezwzględnym wskaza

niem do leczenia chirurgicznego 
jest podejrzenie zęzfośliwienia 

znamienia.

Procedura usuwania zna

mion, niezależnie od wyniku 

badania klinicznego i derma- 

toskopowego, zawsze musi 

być poprzedzona weryfikacją 

histopatologiczną usuwanych 

ognisk chorobowych.

lek. med. Jolanta - Eliza Pietranek
Specjalista dermatolog - wenerolog

- badania dermatoskopowe K-Koźle,
(ocena znamion skórnych) f? Al.. Jana Pawła II 4/114

- zabiegi laserowe { / 0692187 765

pozbyć się znamion, zwłasz
cza tych wypukłych, które 
znajdują się w miejscach 

szczególnie 
narażonych 
na podraż
nienia - tłu
maczy Jolanta 
Eliza Pietra- 
nek. - Nawet 
jeżeli nie są 
one złośliwe, 
to z czasem 
na skutek 
działania 
czynników 
zewnętrz
nych mogą 
sie uzłośli
wić. Wszel
kie znamio
na, które za
uważymy na 
swojej skó
rze, musimy 
obserwować, 
biorąc pod 
uwagę ich 
rozwój. Naj

ważniejsza jest samokontrola. 
Musimy sprawdzać, czy zna
miona się nie powiększają, 
czy ich kształt i kolor się nie 
zmienia, a także czy powodu
ją ból lub swędzenie.

Usunąć czy nie?
Jeśli ktoś się chce pozbyć ta

kiego zwyczajnego wyraźnego 
pieprzyka ze względów kosme
tycznych, to może. Ale zawsze 
powinien to zrobić lekarz. Wbrew 
rozpowszechnionej opinii usu
nięcie pieprzyka nie wywoła no
wotworu skóry. Gdyby po jego 
usunięciu okazało się, że był zło
śliwy, to tym bardziej należało się 
go pozbyć.

Profilaktyczne wycięcie zwy
kłego pieprzyka warto rozważyć 
nie tylko wtedy, gdy znamię nam 
się nie podoba. Albowiem nawet 
najbezpieczniejszy pieprzyk, jeśli 
jest drażniony - np. stanikiem, 
gumką od majtek, zegarkiem, koł- 

nie dziać - tłumaczy pani derma
tolog. - Aż któregoś dnia robi się 
on nieco większy lub zaczynają 
od niego odchodzić wypustki, 
z płaskiego robi się wypukły, 
przestaje być wyraźnie odgra
niczony od otoczenia, zmienia 
zabarwienie albo zaczyna swę
dzieć. Wtedy natychmiast trze
ba iść do dermatologa. To nie 
musi być nowotwór. Ale lepiej 
sprawdzić.

Niestety, Polacy - inaczej niż 
Amerykanie, Australijczycy czy 
mieszkańcy Europy Zachodniej

Czerniak często pojawia się w mało widocznych miejscach

Tego typu zmiany również powinny wzbudzić nasz niepokój

- nie mają w zwyczaju odwie
dzać dermatologa profilaktycznie. 
Rzadko też się zdarza, by pacjent 

cach narządów płciowych.
Ocena znamion dotyczy danej 

chwili. Nie wiadomo, co będzie z 
nimi się działo za kilka miesięcy, 
za rok, dwa lata. Dlatego wizyty u 
dermatologa trzeba powtarzać. A 
jeśli przypadki czerniaka mamy w 
rodzinie, trzeba chodzić do leka
rza nawet co trzy miesiące.

Jak się pozbyć 
znamienia?

Najwłaściwsząmetodąusuwania 
znamion barwnikowych jest zabieg 

chirurgiczny. Znamiona wycina się 
z określonym marginesem skóry 
zdrowej. Zawsze powinien robić to 
lekarz, zazwyczaj w znieczuleniu 
miejscowym. Po zabiegu pozostaje 
niewielka blizna.

- Wyciętą zmianę w całości 
poddajemy weryfikacji histopa
tologicznej - opowiada Jolanta Eliza 
Pietranek. -

Uwaga, czerniak!
- Czerniak niekoniecznie

Czasami czerniak jest łatwy do rozpoznania ponieważ posia
da jak nazwa wskazuje czarnq barwę

wykryć melanoma amela- 
noticum - bezbarwnego 
czerniaka. Zdarza się na 
szczęście rzadko. Może 
przypominać starą kurzaj- 
kę albo zgrubienie skóry.

Żonaci mniej zagrożeni

Czerniak przytrafia się równie często kobietom, jak i mężczyznom. 

Aie mężczyźni, szczególnie żonaci, mają na ogół więcej szczęścia. 

Niepokojące zmiany na skórze są u nich wykrywane wcześniej niż 

u kobiet - wynika z australijskich statystyk. Dzieje się tak dlatego, że 

kobiety uważniej przyglądają się ciału swojego partnera i jeśli coś je 

zaniepokoi, wysyłają go do lekarza.

Wcześnie wykryty, jest 
niemal w 100 proc, uleczal
ny. W Polsce jednak nadal 80 
proc, osób, u których rozpo
znano czerniaka, umiera, bo 
rak zbyt późno został wy
kryty. Ryzyko zachorowania 
na czerniaka jest najwięk
sze u osób, których krewni 
chorowali lub chorują na tę 
przypadłość, o jasnej kar
nacji, niebieskich oczach, 

nych „białych” społeczeń
stwach, liczba zachorowań 
gwałtownie wzrasta. Dzisiaj 
na świecie na czerniaka cho
ruje cztery razy więcej ludzi 
niż dwadzieścia lat temu.

- Przed opalaniem trzeba 
się smarować preparatami 
z filtrami ochronnymi. Je
śli jednak masz na skórze 
dużo pieprzyków albo jeśli 
w twojej rodzinie ktoś cho
rował na czerniaka - w żad
nym wypadku nie opalaj 
się - radzi Jolanta Eliza Pie- 
tranek. Osoby posiadające 
inne niezłośliwe znamiona 
nie muszą całkowicie re
zygnować z uroków słońca. 
Należy jednak pamiętać, 
żeby korzystać z niego z 
umiarem) nie doprowadzać 
do poparzenia skóry.

Po przeczytaniu tego 
wszystkiego można by dojść 
do wniosku, że najlepiej by
łoby zdusić wroga w zarodku 

i usunąć wszystkie znamio
na. Jeśli ktoś ma dwa-trzy 
takie znamiona, to taka 
profilaktyka jest możliwa. 
Ale sąj5rzecież osoby, które 
mają ich kilkaset.

Nie ma więc potrzeby po
zbywania się ich wszystkich, 
profilaktycznie trzeba je jed
nak obserwować.

Adriana NURZYŃSKA



CYTAT TYGODNIA:

Grzegorz Chudomięt: - „Promy- 

czek” to jedno z nielicznych miejsc, 

które chętnie odwiedzam i wiem, że 

pieniądze podatników przeznaczone 

na cele społeczne są tu dobrze i z 

pożytkiem wykorzystane.

Konkurs: W puli nagród 1500 zł 
ufundowane przez prezydenta 
miasta

Rodzinne opowieści

Ratowniczek w PSP nr 12

Bandaże i usta-usta
- Dziadek opowiadał mi, że kie
dyś, sto lat wcześniej, przybyli 
Francuzi i przynieśli ze sobą wol
ność, bo dzięki nim zniesiono 
pańszczyznę. Pamięć o tym wy
darzeniu była żywa wśród tutej
szej ludności jeszcze na począt
ku XX wieku - powiedział nam 
kiedyś prof. Karol Jońca.

Kilka lat temu jeden z mieszkańców osiedla Kuźniczka znalazł na stry
chu pewnego domu kolekcję zdjęć z czasów drugiej wojny światowej. 
Może ktoś potrafi rozpoznać wśród tych wojaków dawnego sąsiada lub 
kogoś z bliskich?

Chyba prawie każdy z nas miał 
takiego dziadka lub taką babcię, 
którzy opowiadali nam o jakichś 
historycznych wydarzeniach, ja
kich byli świadkami lub uczestni
kami. Jednak wartość mają nie tyl
ko wspomnienia historycznych 
wydarzeń, ale także rodzinne opo
wieści, pamięć dawnych obycza
jów, a także wspomnienia o nietu
zinkowych ludziach. Czas płynie, 
a przy świątecznych stołach najle
piej widać, jak ubywa naszych bli
skich. Spróbujmy zachować ich 
świadectwa dla przyszłych poko
leń - spiszmy te wspomnienia.

Prezydent Miasta Kędzierzyna- 
Koźla i Redakcja „Gazety Lokal
nej” ogłaszają konkurs historyczny 
pt. „Rodzinne opowieści”.

Prace w formie pisemnej (do 10 
stron maszynopisu), opatrzone 
godłem, wraz z zawierającą dane 
autora i telefon kontaktowy ko

Parafia sw. Eugeniusza de Mazenod zaprasza wszyst
kich ubogich i samotnych na śniadanie wielkanocne, 
które odbędzie sie w niedziele 16 kwietnia po mszy 
swietej rezurekcyjnej.

pertą, oznakowaną tym samym go
dłem, należy nadesłać lub przy
nieść do naszej redakcji do 8 maja.

Wspomnienia powinny doty
czyć okresu do końca roku 1989 i 
ziemi kozielskiej lub przeżyć jej 
dawnych i obecnych mieszkańców, 
tutaj i gdziekolwiek rzuciła ich hi
storia.

Komisja konkursowa podzieli

pomiędzy zwycięzców kwotę 
1500 zł. Podstawowymi kryteriami 
będą unikalność i wiarygodność 
przekazu, a w dalszej kolejności 
wartość literacka. Mile widziane 
będą uzupełniające tekst materiały 
ilustracyjne.

Wśród uczestników konkursu 
zostaną rozlosowane ufundowane 
przez spółkę Brenntag Polska albu
my „Śląsk Opolski. Dziedzictwo i 
współczesność” wydane przez 
Oficynę Piastowską pod redakcją 
prof. Doroty Simonides. Najcie
kawsze prace zostaną opublikowa
ne w „Gazecie Lokalnej”, a ich au
torzy otrzymają honoraria autor
skie.

Uchrońmy od zapomnienia naj
bliższą naszym rodzinom historię. 
Czasu jest niewiele, więc warto już 
dziś zasiąść do spisywania rodzin
nych wspomnień.

Bolesław BEZEG

Szkolenie z zakresu udzielania 
pierwszej pomocy przeprowa
dzono w Publicznej Szkole Pod
stawowej nr 12 w Kędzierzynie- 
Koźlu. Maluchy w wieku 8-9 lat z 
uwagą słuchały Józefa Pajora, in
struktora ZHP prowadzącego za
jęcia, który włączył się w realiza
cję ogólnopolskiego programu 
PCK znanego pod nazwą “Ratow
niczek”.

W trakcie szkolenia dzieci poznały 
wszystkie zasady udzielania pierwszej 
pomocy. Przydatna w tym celu okaza
ła się też kolorowa broszurka pt. “Ra
towniczek”, która wyjaśnia, co to jest 
pierwsza pomoc i jak się należy zacho
wać w przypadku krwawienia z nosa, 
słabo krwawiącej rany, oparzenia, popa
rzenia środkami żrącymi, uszkodzenia 
kości i stawów, zatrucia pokarmowego, 
krwotoku i utraty przytomności.

- Uważam, że już od najmłod
szych lat powinno się wpajać dzie
ciom tego typu teoretyczną i prak
tyczną wiedzę, bo jest ona w życiu 
bardzo przydatna - przekonuje Boże
na Mościcka-Motyka, opiekunka 
szkolnego klubu PCK Wiewiórka w 
“dwunastce”. - Nasza inicjatywa 
stwarza przede wszystkim nadzie
ję na to, że kiedyś te dzieci w ra
zie jakiegoś nieszczęśliwego zda
rzenia będą potrafiły udzielić 
pierwszej pomocy. Dotychczas w 
polskich szkołach zbyt mało mówi
ło się na ten temat. Tymczasem 
umiejętne zachowanie się przy
padkowych świadków wypadku ma 
ogromny wpływ na dalszy los oso
by poszkodowanej.

Małych wielkie śpiewanie
Po raz trzeci odbył się Międzysz

kolny Festiwal dla Dzieci „Małych 
Wielkie Śpiewanie”, tym razem pod 
hasłem „Kochajmy zwierzęta”. Impre

Trzeci festiwal odbył się pod hasłem „Kochajmy zwierzęta”

Komendant Józef Pajor i zarazem 
instruktor harcerskiej drużyny ratowni
czej, działającej przy PSP nr 19 w K-K,

Maluchy z PSP nr 12 z uwagę obserwowały pokazy udzielania pierw
szej pomocy w wykonaniu harcerzy

praktycznie co roku organizuje podob
ne szkolenia adresowane do dzieci z 
podstawówek: - Dzięki takim ak
cjom, jak “Ratowniczek” maluchy 
z klas I-III będą wiedzieć, jak się 
zachować, gdy np. w domu zasłab
nie mama, ojciec albo babcia, 
gdzie powinni zadzwonić po pomoc 
itp. Wydana przez PCK książecz
ka pt. “Ratowniczek” jest strzałem 
w dziesiątkę. Ładna, przejrzysta, 
napisana zrozumiałym dla dziecka 
językiem - podkreśla komendant Pa
jor, którego drużyna obchodzić będzie 
w tym roku swoje 35-lecie.

Maluchy biorące udział w szkoleniu 

za była zorganizowana dla uczniów 
klas I - III szkół podstawowych nr: 1, 
6, 12, 16, 18, 19 i 20, razem 77 dzie
ci. Organizatorami były nauczycielki 

były zachwycone.
- Bardzo chciałabym umieć po

móc ludziom w razie potrzeby, tak 

jak pokazali nam tutaj harcerze. 
Na pewno się tego nauczę - przeko
nywała Dominika Łotecka.

Pokaz podobał się też bardzo Karo
linie Pulst, która jednak nie lubi wido
ku krwi: - Ja nie mogę na nią pa
trzeć. Dlatego nie mogłabym zo
stać lekarzem. No ale gdybym mu- 
siała ratować mamusię albo tatu
sia, tobym im pomogła.

Z kolei Patrycja Motyka zapewniła, 
że gdyby zobaczyła na ulicy nieprzy
tomnego człowieka, to byłaby mu w 
stanie pomóc. Teraz już wie, jak się 
trzeba zachować.

Tekst i foto: ANKO

z PSP nr 20 w Kędzierzynie-Koźlu, 
Urszula Borucka, Ilona Bujak oraz 
Mariola Nowaczek, a współorganiza
torami urząd miasta - wydział oświa
ty i wychowania oraz MOK. Gościem 
specjalnym był kierownik schroniska 
Andrzej Zębala, który po występach 
dzieci odebrał zebrany przez nie po
karm dla zwierząt.

Podobnie jak w poprzednich la
tach, festiwal odbywał się w dwóch 
kategoriach: soliści i zespoły; każdy 
mógł wykonać po jednej piosence. 
Organizatorzy uniknęli atmosfery 
konkurencji między szkołami, 
wszystkie dzieci zostały jednakowo 
nagrodzone. W przerwie między 
jedną a drugą kategorią zlicytowano 
złotą rybkę. Pieniądze z licytacji, 70 
zł, również zostały przekazane 
schronisku dla zwierząt. Organizato
rzy, nie zdradzając przyszłorocznego 
hasła, zapraszają na kolejny festiwal.

Tekst i foto: DAG
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Małe arcydzieła w “Promyczku”

Baranek z popcornu
Piękne pisanki, palmy, ha
fty, stroiki oraz kartki świą
teczne można było podzi
wiać podczas konkursu pla
stycznego “Wielkanoc 
2006” zorganizowanego już 
po raz siódmy przez Środo
wiskowy Dom Samopomocy 
“Promyczek” w Kędzierzynie- 
Koźlu.

Jedna z podopiecznych “Promyczka”, Katarzyna Wawrzyniak, prezen
tuje swoje cudeńka

W konkursie uczestniczyło 21 placó
wek z całej Opolszczyzny. Podopiecz
ni środowiskowych domów samopo
mocy, domów dziennego pobytu, do
mów pomocy społecznej, a także 
uczniowie zespołu szkół specjalnych 
oraz innych placówek oświatowych 
pokazali się z jak najlepszej strony. 
Wszystkie drużyny zostały nagrodzo
ne, ponieważ zdaniem jurorów w tym 
konkursie nie mogło być zwycięzców i 
przegranych. Nagrodami były np. akce

soria do komputerów, zestawy filiża
nek, ciekawe książki, które zakupiono 
m.in. .dzięki wsparciu Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełno
sprawnych oraz Powiatowego Cen
trum Pomocy Rodzinie.

- Dzięki temu konkursowi do
strzegamy wielki talent osób nie
pełnosprawnych. To są artyści, a 
owocem ich pracy są małe arcy
dzieła - mówi dyrektor “Promyczka” 
Barbara Kropacz-Mrożek.

Jej podopieczna, Katarzyna Wawrzy
niak, wykonała kolo
rowy bukiet. Na 
kwiatach z bibuły 
umieściła dla ozdoby 
małe kurczaczki. Inną 
jej pracą zaprezento
waną na wystawie 
były świąteczne ba
ranki. - Zrobiłam to 
wszystko szybko i 
bez większego pro
blemu - zapewniała 
Kasia.

Barbara Wnuk ze 
Środowiskowego 
Domu Samopomocy 
w Opolu wykonała 
papierowe przebiśnie- 
gi oraz krokusy. Bibu
ły użyła też do oklejaniajaj wielkanocnych.

Joanna Bęben, nauczycielka z Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Pokrzywnicy,

Furorę na wystawie robiły takie oto baranki świąteczne

wyjaśniła, że wykonane przez jej uczniów 
prace są zrobione z gipsu i zostały ręcznie 
pomalowane przez dzieci. Wymagało to 
czasu, cierpliwości i precyzji.

Wbrew pozorom tych pisanek nie wykonały do
świadczone kroszonkarki. W “promyczkowym” kon
kursie brały udział takie oto jaja wielkanocne, zdo
bione kwiatami z masy chlebowej.

Przykładowo Katrina z Pokrzyw
nicy malowała gipsowe zajączki oraz 
koguta. Zajęło jej to trzy godziny. - W 

domu też zamierzam przygotować 
jakieś ozdoby świąteczne - zadekla
rowała Katrina. - Z pewnością jed
nak nie zapomnę o symbolu tych 
świąt, czyli o kroszonkach.

Wiceprzewodniczącemu Rady 
Miasta K-K Grzegorzowi Chudomię- 
towi spodobały się baranki wykona
ne ze sznurka, a nawet z... popcornu. 
Zwrócił też uwagę na apetycznie 
wyglądające wyklejanki. Do ich zro
bienia wykorzystano m.in. nasiona 
zbóż, ziarenka ryżu, a nawet kawior.

- Jest to jedno z nielicznych 
miejsc, które chętnie odwiedzam i 
wiem, że pieniądze podatników prze
znaczone na cele społeczne są tu do
brze i z pożytkiem wykorzystane - 
przekonywał Grzegorz Chudomięt.

Inny gość wystawy, zastępca pre
zydenta miasta Piotr Gabrysz, zdra
dził, że jest mańkutem, ale mając na 
względzie talent osób, które wyko
nały te piękne prace, dochodzi do 
wniosku, że ma dwie lewe ręce.

Tekst i foto: ANKO

Dni otwarte w „Budowlance”

Nakarmili i ostrzygli
Dużym zainteresowaniem 
gimnazjalistów cieszyły się 
dni otwarte w kędzierzyńsko- 
kozielskim Zespole Szkół nr 
1. Młodzież gimnazjalna, 
rozglądająca się już za nową 
szkołą, była pod wrażeniem 
tego, co zobaczyła w popu
larnej „Budowlance”.

W organizację dni otwartych zaan
gażowali się zarówno uczniowie, jak i 
nauczyciele. „Budowlanka” pokazała 
wszystkie swoje atuty, a szkolne ko
rytarze i sale lekcyjne przez wiele 
godzin tętniły życiem. Swoje umiejęt
ności zaprezentowali m.in. przyszli 
fryzjerzy, kucharze, piekarze, kelne
rzy, handlowcy oraz budowlańcy.

- Zainteresowanie dniami otwar
tymi było bardzo duże. Odwiedzili 
nas uczniowie 13 gimnazjów z ca

pawilon Światowid Ip. 
ul. Harcerska 19, 

Kędzierzyn - Koźle 
tel./fax 77/ 4835703 

info@enigma.net.pl

łego powiatu - nie krył radości dy
rektor ZS nr 1 Zbigniew Peczkis. 
Jego zdaniem rynek poszukuje fa
chowców, a oferowane przez jego, 
placówkę kierunki nauczania mają 
swoją przyszłość. - Zakłady Kok
sownicze w Zdzieszowicach 
przyjmą każdą ilość spawaczy, ślu
sarzy, tokarzy. Trzeba to wykorzy
stać i kształcić młodzież właśnie 
pod tym kątem. Ponadto planuje
my otwarcie nowych kierunków. 
Myślimy np. o drogownictwie.

Ostatnio szkołę odwiedziła delega
cja Romów, którzy w dawnej interna
towej stołówce przy ul. Skarbowej

chcieliby otwo
rzyć luksusową 
cygańską restau
rację, a także ja
dalnię dla osób 
niepełnospraw
nych. Absolwenci 
ZS nr 1 również i 
tam mogliby zna
leźć pracę.

Weronice i 
Anieli, gimna- 
zjalistkom z 
Polskiej Cere
kwi,. licząca 
1200 uczniów

NOUIY I UŻYWANY SPRZĘT KOMPUTEROWY
MONITORY 

NOTEBOOKI

COMPAQV700.17-DRUKARKIompao ARMADA E500

DYSKI
PAMIĘCI

IBM Thinkpad T21
IBM Thinkpad T23

IBM Thinkpad A31p

Przebrany za kucharza dyrektor „Budowlanki” Zbigniew Peczkis razem 
z uczniami robił kanapki, piekł ciastka oraz bułki drożdżowe. Były na
prawdę smaczne.

Zastępca dyrektora ZS nr 1 Urszu
la Więcek tym razem robiła za 
modelkę. Tłum gapiów przyglgdał 
się jej nowej i całkiem oryginal
nej fryzurze, która wyszła spod 
grzebienia i nożyczek jednej z 
uczennic. Dyrektor Peczkis rów
nież chciał trafić na fotel fryzjerski, 
ale zorientował się, że nie ma 
włosów.

„Budowlanka” przypadła do gu
stu: - Szkoła jest dobrze wypo
sażona m.in. w sprzęt kompute
rowy. Po drugie, jest tu w czym 
wybierać, bo mamy do dyspozy
cji cały szereg kierunków. 
Wszystko wskazuje na to, że 
właśnie tutaj rozpoczniemy na
ukę od 1 września.

Tekst i foto: ANKO
SERWIS DRUKAREKCOMPAQ P1220-21

Na używane komputery i notebooki udzielamy 12 miesięcznej gwarancji.
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Jedyny koncert w Polsce Al Di Meola zagra w Kędzierzynie-Koźlu

W “Jr

Al Di Meola jedyny koncert w Polsce zagra 26 maja o godz. 20.00 w hali przy ul. Mostowej 1 w Kędzierzy 
nie-Koźlu

Nagrywał z Chickiem Coreą, 
Johnem McLaughlinem i 
Paco De Lucią, z Larrym 
Coryellem i Birellim Lagre- 
ne, z Philem Collinsem i Bil
lem Brufordem... W świato
wych rankingach jazzowych 
gitarzystów notowany w 
pierwszej piątce i to bynaj
mniej nie na piątej pozycji. 
Al Di Meola jedyny koncert 
w Polsce zagra 26 maja w 
Kędzierzynie-Koźlu o godz. 
20.00.

Tak, to nie żart, Al Di Meola zagra 
jedyny w Polsce koncert właśnie 26

maja w Kędzierzynie-Koźlu. Znany 
na całym świecie wirtuoz gitary zagra 
z towarzyszeniem zespołu w skła
dzie: Mario Parmisano - piano, key
board, Gumbi Ortiz - perkusja, Ernie 
Adams - bębny, i Victor Miranda - 
bas. Będzie to artystyczna uczta naj
wyższej próby. Już dziś warto zare
zerwować bilety, które rozprowadza 
Miejski Ośrodek Kultury w kasie 
kina „Chemik”. Bilety można także 
nabyć poprzez internet pod adresa
mi: www.mok.com.pl; bile
ty _mok@interia.pl; www.eventim.pl 
oraz www.allegro.pl

Koncert odbędzie się 26 maja o 
godz. 20.00 w hali MOSiR - Kędzie
rzyn-Koźle przy ul. Mostowej 1 
(osiedle Azoty).

Droga do sławy
W dzieciństwie, urodzony 22 lipca 

1954 r. w Jersey City w stanie New 
Jersey (USA), Al Di Meola grał na 
perkusji, ale pewnego dnia usłyszał 
zespół The Beatles i natychmiast za
pragnął zostać gitarzystą, co walnie 
zaważyło na jego dalszym życiu. 
Jako nastolatek brał prywatne lekcje 
gitary i dorabiał do kieszonkowego, 
grywając w zespołach country.

Zafascynowany jazzem, w 1971 r. 
rozpoczął naukę w Berklee College of 

Gazeta znaleziona w ścianie

40 lat temu pisali...a

Musie, ale bardziej niż nauka pocią
gała go żywa muzyka, więc wkrótce 
opuścił szkołę i zaczął grać w zespole 
Barry’ego Milesa „Fusion”. Trzy 
lata później wrócił do studiów mu
zycznych do klasy aranżacji, a w jakiś 
czas potem stał się członkiem grupy 
legendarnego Chicka Corei „Return 
To Forever”, w której zasłynął powa
lającymi na kolana słuchaczy i skręca
jącymi z zazdrości innych gitarzy
stów solówkami.

Między latino 
a bluesem

Jego fascynacje muzyczne miały 
swe źródło w muzyce ludowej, z tym 
że była to muzyka ludowa Stanów 
Zjednoczonych, a więc panujący na 
południowej prowincji blues, przeni
kający się z rytmami latynoskiej Ame
ryki (samba, rumba, tango) oraz zaim
portowanym z Hiszpanii flamenco. To 
właśnie te ludy styczne inspiracje spra
wiły, że jego muzyka stała się tak bli-

Organizatorem koncertu jest Miejski 
Ośrodek Kultury w Kędzierzynie-Koź

lu. Informacje: www.mok.com.pl; tel. 

(77)483-44-51,483-40-57.

ska rzeszom zwykłych ludzi, którzy 
wręcz go uwielbiali, co zapewniło mu 
także sukces komercyjny.

Na początku lat osiemdziesiątych 
nagrał dwie płyty, grając w trio ze 
słynnymi już wówczas Johnem 
McLaughlinem i Paco De Lucia. A od 
1985 r. jeździ po całym świecie ze 
swą najsłynniejszą formacją „Al Di 
Meola Project”.

Wydawałoby się, że wywodząc 
się z takich źródeł kariera musi się 
zakończyć niemal przemysłowym 
nagrywaniem kolejnych komercyj
nych płyt pod publiczkę. Nic z 
tego. Al Di Meola nagrał kilkanaście 
autorskich albumów, które wpraw
dzie zdobyły liczne prestiżowe na
grody i osiągnęły wielomilionowe 
nakłady, ale trudno je nazywać ko
mercją. W tym przypadku mamy 
do czynienia z ciągłym poszukiwa
niem nowych form i środków wyra
zu. Proces ten ciągle trwa. Połącze
nie instrumentów akustycznych z 
elektronicznymi i etnicznymi in
strumentami perkusyjnymi powo
duje, że Di Meola jest postrzegany 
jako jeden z najciekawszych współ
czesnych gitarzystów jazzowych, 
wyróżniający się otwartością na 
inne obszary muzyki.

Al Di Meola u nas
Koncert w hali przy ul. Mostowej 

1 rozpocznie się 26 maja o godzinie 
20.00, ale już od godz. 18.00 będzie 
można zajmować miejsca na widowni. 
Organizatorzy spodziewają się licz
nych widzów spoza Kędzierzyna- 
Koźla, zatem w ostatnich minutach 
przed koncertem z pewnością ciężko 
będzie tam dojechać i zaparkować.

W trakcie koncertu będzie obowią
zywał zakaz fotografowania i nagry
wania. Sprzęt fotograficzny i audio 
trzeba będzie pozostawić w depozy
cie, więc najlepiej nie brać go ze sobą 
na koncert.

Bolesław BEZEG
. AG podstawie informacji z portalu 

era jazzu, autorstwa Dionizego Piąt
kowskiego

FUNDACJA

REGIONALNEJ AGENCJI 
PROMOCJI ZATRUDNIENIA

Punkt Konsultacyjny (PK) 
Fundacji Regionalnej Agencji 

Promocji Zatrudnienia 
Kędzierzynie-Koźlu

zaprasza mikro, małych i średnich przedsiębiorców 
do skorzystania z bezpłatnych usług informacyjnych

w zakresie: __ ___

S aktualnie funkcjonujących krajowych i unijnych funduszy pomocowych 

Awtymm.in.:

• pomoc w doborze odpowiedniego programu

• prezentacja zasad prawidłowego przygotowania dokumentów aplikacyjnych

• przedstawienie zasad wyboru akredytowanego wykonawcy

• prezentacja warunków spełnienia kryteriów formalnych i administracyjnych przy 

ubieganiu się o wsparcie

O administracyjno-prawnych aspektów wykonywania działalności gospodarczej (prawo, 

marketing, finanse, jakość)

3 dostępnej oferty finansowania zewnętrznego, w tym także udzielanego na preferencyj

nych warunkach (leasing, kredyty, pożyczki)

O oferty usług specjalistycznych świadczonych w ramach sieci ośrodków KSU

Aby skorzystać z usług świadczonych przez konsultantów PK należy osobiście zgłosić się 

do Punktu lub umówić się na spotkanie telefoniczne lub drogą elektroniczną.

Zapraszamy

Od poniedziałku do piątku w godz. 8.00 - 16.00 

47-220 Kędzierzyn-Koźle, ul. Grunwaldzka 27, II p. 

Tel. 077/483 40 53

e-mail: pkkedzierzyn@frapz.org.pl

Projekt współfinansowany pracz 
UNIĘ EUROPEJSKĄ ze środków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego

UNIA DLA PRZEDSIĘBIORCZYCH
AM KO X K V U EXC Y 1KO iC

Instytucją Wdrażającą jesi Polska Agencja Rozwoju Przedsiębiorczości 

Kilka dni temu - 30 marca - 
nasza redakcyjna koleżanka 
przyniosła do pracy zabytek 
- zmiętą gazetę, którą pod
czas remontu mieszkania 
znalazła upchniętą w szcze
linę w ścianie. Jakież było 
nasze zdziwienie, kiedy zo
baczyliśmy, że jest to „Try
buna Opolska” dokładnie z 
30 marca 1966 r.!

Niestety, jest to tylko fragment - 
jedna kartka, dlatego możemy się za
poznać jedynie z publikacjami z 1. i 
2. strony naszej regionalnej codzien
nej gazety z tamtego dnia. Oczywi
ście moglibyśmy, zapewne bez więk
szych problemów, znaleźć tę gazetę 
w jednej z bibliotek albo ostatecznie 
w archiwum wydawcy w Opolu, ale 
co by to była za przyjemność. Co in
nego badanie znaleziska niemal arche
ologicznego.

Poza ciekawymi informacjami ze 
świata, jak ta, że ludowa armia Wiet
namu zestrzeliła w prowincji Quang 
Binh cztery amerykańskie samoloty, 
o otwarciu XXII zjazdu Komuni
stycznej Partii Związku Radzieckie
go i o przygotowaniach Frontu Jed
ności Narodu do obchodów rocznicy 
1000-lecia Państwa Polskiego znaleź
liśmy także dwie informacje lokalne 
po jednej z Kędzierzyna i z Koźla.

Czytamy tam m.in., że „... w tych 

dniach dokonano włamania do pawi
lonu „Książki i Prasy” mieszczącego 
się przy ul. Chopina w Kędzierzy
nie”. Skradziono bilon, teczki skórza
ne i zeszyty oraz inne przedmioty o

"Trybuna Opolska” sprzed 40 lat...

łącznej wartości 2,5 tys. zł (na gaze
cie widnieje ówczesna cena - 50 gro
szy). Sprawcami zuchwałego włama
nia było dwóch dwunastolatków: Sta
nisław S. i Wiktor S., oraz 10-letni 
Jerzy Cz., mieszkańcy Kędzierzyna.

Notka dotycząca Koźla donosi, iż 
już prawie cały tabor żeglugi wyru
szył na wody Odry. „Z Koźla, które 
ciągle jeszcze jest największym por
tem, leżącym nad tą rzeką, wychodzi 

teraz codziennie - jak informuje star
szy dyspozytor Henryk Zasadny - 
cztery lub pięć różnego rodzaju po
ciągów rzecznych (tabor pchany lub 
holowany)”.

Okazuje się, że do końca marca 
niektóre jednostki zdążyły dwu- i 
trzykrotnie pokonać trasę Koźle - 
Szczecin. Ponadto gazeta donosi, że 
niektóre barki zaczęły wypływać 
także w rejsy zagraniczne - do 
NRD, NRF, Holandii i Belgii. Nie
stety, dziś nasi szyprowie nie mogą 
się pochwalić takimi wynikami. Łza 
się w oku kręci...

BEZ

http://www.mok.com.pl
mailto:_mok@interia.pl
http://www.eventim.pl
http://www.allegro.pl
http://www.mok.com.pl
mailto:pkkedzierzyn@frapz.org.pl
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Koncert wDK„Koźle”

Jakość, nie ilość
NIEDZIELA 16 KWIETNIA

Karaoke z potańcówką w 
pubie „Pod Lwami”, początek 
godz. 21.00, wstęp 3 zł

Potańcówka przy muzyce 
zespołu Wodzirej, klub „In- 
vestor”, początek godz. 
21.00, wstęp 5 zł

PONIEDZIAŁEK 17 KWIETNIA

Potańcówka przy muzyce 
zespołu Wodzirej, klub „In- 
vestor”, początek godz. 
21.00, wstęp 5 zł

WYSTAWY

Wystawa „110 lat Koźla 
zatrzymane w kadrze”, ko
zielska „Baszta”, ul. Kraszew
skiego 5a

„To, co ważne”, wystawa fo
tografii w „Galerii z Książką w 
Tle” w MBP w Koźlu, Rynek 3

„Ptaki. Zwierzaki”, wystawa 
prac Katarzyny Cedor i Ewy 
Kwiatkowskiej, galeria biblio
teczna II Liceum Ogólno

kształcącego

„Zgasło Sionce - ujecie 
medialne śmierci Jana 
Pawia II”, MBP, filia nr 5, ul. 

Damrota 23

KOT

Małżeńskie nastroje i emo
cje zaprezentował na scenie 
domu kultury w Koźlu zespół 
Małżeństwo z Rozsądku. 
Grupa dała koncert dla nie
wielkiej publiczności, która 
doskonale bawiła się przy jej 
muzyce.

Robert Leonhard i Adam Klaus to dwaj muzycy poślubieni zespołowi Małżeń 
stwo z Rozspdku

Małżeństwo z Rozsądku tworzy 
pięciu poślubionych sztuce muzycz
nej panów: wokalista i gitarzysta Ro
bert Leonhard, basista Andrzej Klaus, 

gitarzysta Adam Klaus, akordeonista 
Piotr Denisiewicz oraz perkusista 
Adam Szuraj. Zespół, znany z na
strojowych, melancholijnych piose
nek, promował na scenie domu kultu
ry w Koźlu utwory z najnowszej pły
ty „Hotelik spóźnionych miłości”. W 
warstwie tekstowej ma ona charakter 
bardzo nastrojowy, refleksyjny, nie
mal smutny. Muzyka jednak dopeł

nia teksty energią i wigorem. Taki też 
charakter miał koncert zespołu. Mu
zycy snuli opowieści o miłości, o 
spotkaniach i rozstaniach, o uczu

ciach pierwszych i dojrzałych.
- Śpiewamy o miłości, bo miłość 

jest we wszystkim - tłumaczą muzy
cy. - Jest istotą wszystkiego: życia, 
tworzenia.

Małżeństwo z Rozsądku nie 
pierwszy raz gościło w naszym mie
ście. Na deskach kozielskiego domu 
kultury stali już dziesięć lat temu, kie
dy to byli świeżo upieczonym mał

żeństwem. Brali wtedy 
udział w konkursie „Wrzo
sowiska”. Kilka lat później 
zagrali w koncercie galowym 
tej imprezy. Teraz wrócili do 
nas jako zespół z jedenasto
letnim stażem, który ma na 
swoim koncie trzy płyty 
oraz własny określony styl. 
Co ciekawe, muzycy znają 
się od dzieciństwa.

- Tworzyliśmy zespół, 
zanim zaczęliśmy grać - 
śmiał się wokalista Robert 
Leonhard. - Mieszkaliśmy 
na jednym podwórku i 
jako małe dzieci udawali
śmy, że mamy zespół. Gra
liśmy na wymyślonych in
strumentach.

I tak dziecięce improwiza
cje stały się rzeczywistością. 
Pięknie śpiewają o małżeń
stwie, nie tylko tym z roz
sądku, ale przede wszystkim 
z miłości. Naszej nielicznej 
publiczności nastrój koncertu 
bardzo się podobał, reagowała 
żywo i chętnie śpiewała wraz 
z zespołem.

- Jesteście dowodem na to, że li
czy się jakość, nie ilość - zauważył 
Robert Leonhard ze sceny.

Katarzyna OSTROWSKA

Konkurs MBP
Jak zamknąć 
świat 
w obrazie?
Miejska Biblioteka Publiczna ogła
sza konkurs plastyczny pod ha
słem „Skok na książkę”. Jest on 
adresowany do przedszkolaków 
oraz uczniów szkół podstawowych. 
Każdy, kto ma ochotę zmierzyć się 
z pastelami i farbami, może wziąć 
w nim udział.

Zadanie adresowane do przedszkola
ków oraz uczniów klas I-III szkół pod
stawowych obejmuje ilustrację do utwo
rów Karoliny Kusek z tomu wierszy dla 
dzieci „Moje krajobrazy”. Wiersze 
mogą być ilustrowane techniką rysun
kową (pastele suche, olejne) lub ma
larską. Wybór wierszy został rozesłany 
do przedszkoli i szkół przez organiza
torów. Dziecko może wybrać jeden z 
proponowanych wierszy. Obrazek o 
formacie A3 powinien być oprawiony.

Przed uczniami klas IV-VI szkół pod
stawowych postawiono zadanie wyko
nania plakatu reklamującego, książkę. 
Tytuły książek, do których należy wy
konać plakat, zostały dołączone do re
gulaminów rozesłanych do szkół. Praca 
powinna być wykonana techniką rysun
kową lub malarską.

Więcej informacji uzyskać można w 
Miejskiej Bibliotece Publicznej oraz w 
jej filiach. Prace należy nadsyłać do 5 
maja na adres MBP, Rynek 3. Można 
dostarczyć je osobiście lub przez na
uczycieli szkół i przedszkoli.

Wszyscy chętni, którzy chcieliby uzy
skać wskazówki dotyczące wykonania pra
cy, mogą skorzystać z warsztatów pla
stycznych organizowanych przez bibliote
kę. Warsztaty odbędą się 19 i 20 kwietnia 
w godzinach przedpołudniowych w MBP 
w Koźlu oraz w filii nr 5. Dokładne infor
macje uzyskać można w bibliotece.

KOT

Środa - czwartek (12-13.04): KSIĘŻNICZKA NA ZIARN

KU GROCHU (USA, animowany, polska wersja językowa, 

b.o., bilet 9 zł) 17.00, NAGI INSTYNKT 2 (USA, dreszczo

wiec erotyczny, od 18 lat, bilet 13 zł) 18.30,21.00 

Piątek - niedziela (14-16.04): KINO NIECZYNNE 

Poniedziałek (17.04): DUMA I UPRZEDZENIE (Wielka 
Brytania, kostiumowy, od 12 lat, bilet 11 zł) 16.30, 21.00, DKF ANGEL-A (reż. Luc 

Besson, bilet 9 zł) 19.00

Wtorek - środa (18-19.04): DUMA I UPRZEDZENIE 18.00, 20.30

Wystawa w II LO

Ptaki. Zwierzaki

Duma i upi zeikunle
Ta i inne powieści Jane Austen są doskonałymi i 

rozchwytywanymi materiałami na film. „Emma” docze

kała się ośmiu adaptacji. „Rozważna i romantyczna" 

pięciu, „Perswazje” trzech, „Mansfield Park’ dwóch. 

Wszystkie z nich bije na głowę „Duma i uprzedzenie”. 

Najnowsza ekranizacja jest już jedenastą z kolei. 

Pierwsza powstała w 1938 roku. Najnowsza wersja 

już zdążyła zdobyć sobie sympatię widzów za wdzięk 

i młodzieńczą energię odtwórczyni głównej roli, Keiry 

Knightley, którą czasem porównuje się do Audrey 

Hepburn.
Jest początek XIX wieku, Anglia. Państwo Bennet mają pięć córek, a że nie są zbyt 

bogaci, panią Bennet prześladuje obsesja wydania ich jak najlepiej za mąż. Gdy w 

okolicy posiadłość kupuje zamożny kawaler pan Bingley, staje się celem jej ataków. 

Pan Bingley przyjeżdża ze swoim przyjacielem, dumnym ze swej przynależności do 

klasy wyższej panem Darcym. Najstarsza i najładniejsza córka Bennetów Jane oraz 

Bingley od razu przypadają sobie do gustu. Tymczasem Darcy i Elizabeth, najinteli

gentniejsza z sióstr, początkowo odnoszą się do siebie z wyraźną niechęcią...

„Duma i uprzedzenie" wyjątkowo od poniedziałku 17 kwietnia tradycyjnie w kinie 

„Chemik”.

WAW

Dla naszych czytelników mamy 5 zaproszeń do kina Chemik. Aby je otrzymać 

należy przyjść do naszej redakcji z aktualnym numerem 

"Gazety Loklanej" w środę o godzinie 14.30

Kolorowe pióra ptaków, mięk
kość futra dzikich zwierząt to źró
dła inspiracji dwóch licealistek. 
Prace Kasi Cedor i Ewy Kwiat- 
KuwaKiej można oglądać w gale
rii biblioteki II Liceum Ogólno
kształcącego.

Tematem wystawy zatytułowanej 
„Ptaki. Zwierzaki” jest właśnie boga
ty i różnorodny świat przyrody. Au
torki zgromadzonych w bibliotece 
prac, Kasia Cedor i Ewa Kwiatkow
ska, zwierzęcy świat uczyniły przed
miotem swojej sztuki. Pierwsza inte
resuje się ptakami, bo jak twierdzi, 
uwielbia żywe kolory, a przyroda za
wiera ich w sobie całe mnóstwo.

- Najlepszym przykładem różno
rodności oraz nasycenia kolorów 
są wielobarwne pióra ptaków - tłu
maczy Kasia.

Ewa natomiast jest miłośniczką 
zwierząt. Lubi je malować i opieko
wać się nimi. W domu ma cały zwie
rzyniec.

Obie dziewczyny są uczennicami 
drugiej klasy kędzierzyńskiego LO. 
Poznały się w liceum i jak się okaza
ło, połączyły je wspólne zaintereso

Tematem wystawy prezentowanej w II LO sq 
ptaki i zwierzęta

same. Kasia uczęszcza
ła krótko na zajęcia 
kółka plastycznego, ale 
ctcino’.vczlo woli piaw- 
wać sama. Najwięcej 
zyskała, podpatrując 
rysującą ciocię oraz 
oglądając albumy mi
strzów. Pierwszą jej 
pracą była kopia 
„Gwiaździstej nocy” 
van Gogha. Ewa nato
miast nie lubi, kiedy jej 
się narzuca temat, dla
tego pracuje sama. Skąd 
podobieństwo stylu?

Być może jest to 
efekt stosowanej tech
niki. Dziewczyny wy
korzystują technikę pa
stelu olejnego, która 
pozwala im nakładać 
barwy, oddawać szcze
gółowo upierzenie, fu
tro zwierząt. Źródłem 
inspiracji dla obu

dziewcząt są fotografie i albumy 
przyrodnicze. Wystawę „Ptaki. 
Zwierzaki” można oglądać w bibliote
ce II LO do końca kwietnia.

Tekst i foto: KOT

wania, miłość do zwierząt oraz styl 
rysunku. Patrząc na prace dziew
czyn, widać bardzo duże podobień
stwo, choć pracują osobno i nie zna
ły się wcześniej. Obie uczyły się
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Kolejny etap wymiany lamp

Jaśniej na Tuwima

Jak cię widzę, tak cię piszq

Będzie nowa rampa
W poprzednim numerze za
powiedzieliśmy tekst o nie
zbyt efektownie prezentują
cych się okolicach bramy 
głównej do byłych ZChB. 
Okazało się, że już niedłu
go coś w tej materii będzie 
się zmieniać. Na lepsze, 
oczywiście.

Dawno temu wejścia na teren pręż
nie działających wtedy zakładów 
chemicznych strzegł pracownik stra
ży przemysłowej, wspomagany 
przez prosty w obsłudze i nigdy nie 
psujący się... łańcuch. Gdy ktoś 
wjeżdżał lub wyjeżdżał, podchodził i 
opuszczał go lub podnosił. Potem 
przyszła nowoczesność, która uła
twiła pracę, bo ograniczyła ją do wci
śnięcia włącznika, a wraz z nią kłopo
ty. Mechanizm po niedługim czasie 
zaczął szwankować i były z nim same 
kłopoty.

- Wielokrotnie naprawiano tę 
rampę, a ona ciągle się psuła. W 
tej chwili mechanizm jest już nie 
do naprawienia. Teraz jest tu bar
dzo duży ruch samochodowy, więc 
przydałaby się taka rampa, jak 
mają na kolei. One są naprawdę 
trwałe - mówią pracownicy “Ato- 
sa”, ochraniający od lat firmę.

Jak się dowiedzieliśmy w Holdin
gu Blachownia SA, temat rampy na

STR.

bramie głównej nie poszedł w zapo
mnienie.

- Trwają już prace projektowe, 
więc za jakiś czas będzie po proble
mie - powiedział nam Kazimierz Ka
liński, dyrektor holdingu. Dodał także, 
że okolice bramy głównej, pozostawia
jące na dzień dzisiejszy wiele do 
życzenia, zostaną oporządzone. Jeśli 
idzie o walory estetyczne, to na dzi
siaj największą bolączkąjest stara buda 
obok parkingu, ną którym zostawia 
swoje samochody mnóstwo ludzi. 
Przed laty wydawano tam bodaj butle 
gazowe napełniane w zakładach. Od lat 
obiekt jest już nieużywany i wygląda 
bardzo paskudnie. Stojące pod nim 
dwa wraki rowerów dopełniają cało
ści. Widok jest dziwaczny.

Jeśli już jesteśmy przy tej okolicy, 
to warto wspomnieć o tym, że o od
nowienie proszą się także znaki przy 
wjeździe na parking. Sądząc po ich 
wyglądzie, od paru ładnych lat nikt o 
nich nie pamiętał.

Poważnym problemem, na który 
zwracająuwagę ludzie, jest nadmier
ny ruch w okolicy bramy głównej i 
byłego biurowca ZChB. Uwidacznia 
się to zwłaszcza w okolicach godzi
ny piętnastej. Należałoby zacząć po
ważnie myśleć o zmianie organizacji 
ruchu i ograniczeniu wjazdu przez 
bramę główną dla ciężkich samocho
dów. Ale to jest temat na odrębny 
tekst.’

Zofia WISŁA

Kolejna nowa lampa na osiedlu

Obawy mieszkańców, że z remontu nic 
nie będzie

Boniny czas zacząć...

Na początku kwietnia ruszyły pra
ce związane z kontynuacją wymiany 
światła ulicznego na osiedlu. Pierw
szy etap rozpoczął się w roku ubie
głym. Wówczas nowe lampy udało 
się postawić na odcinku ulicy Tuwi
ma, od skrzyżowania z ul. Przyjaźni 
do Broniewskiego. W tej chwili trwają 
prace na drugim odcinku tej ulicy, aż 
do ul. Zwycięstwa. Następny plano

wany etap to ul. Wyzwolenia. Roz- 
pocznie się wymianę od skrzyżowa
nia z ul. Tuwima w stronę DK 
“Lech”.

- Najprawdopodobniej nowe 
lampy uda się doprowadzić do wy
sokości budynku 17 - 19 przy Wy
zwolenia, bo na więcej nie wystar
czy środków. Jak wszystko pójdzie 
gładko, to na zbliżające się święta 

zadanie powinno być już gotowe - 
powiedział nam Tadeusz Witko, pre
zes ADM Blachownia.

Kolejnym etapem będzie dokoń
czenie zadania na ul. Wyzwolenia, a 
potem ulica Szkolna. Prace wykonu
je Zakład Elektryczno-Budowlany 
Elbor.

Tekst i foto: ZWS

O remoncie dwóch osiedlo
wych wieżowców pisaliśmy 
już kilkakrotnie. Temat pod
jęły także inne media. Jed
nak czas leci, a nic konkret
nego na terenie “boninów” 
się nie dzieje. To martwi 
mieszkańców. Niektórzy 
uważają, że skończy się tyl
ko na gadaniu...

Z informacji udzielonych nam 
przez zarządy Turhand-Ret i ADM 
Blachownia wynika, że nic takiego 
mieszkańcom wieżowców nie grozi. 
Sprawy posuwają się do przodu, 
choć na razie efekty nie są widoczne 
gołym okiem. Wszystko bowiem, 
póki co, odbywa się w sferze papier
kowej i dokumentacyjnej. Zarząd 
wspólnoty Tuwima 6A działa pręż
niej i tam podjęte zostały już wszyst
kie wymagane uchwały.

- Podjęto już działania w celu 
podpisania umowy z audytorem na 
wykonanie audytu energetyczne
go niezbędnego do zaciągnięcia 
kredytu termomodernizacyjnego 
oraz uzyskania premii termomo- 
dernizacyjnej wielkości 25 proc, 
wysokości zadania - powiedział 
nam Tadeusz Witko, prezes ADM 
Blachownia.

Do końca kwietnia ma tu być wy
konany audyt. Wtedy będzie można 

wyłonić firmę, która podejmie się ze
rwania azbestu, wymiany okien klat
kowych i docieplenia budynku. Zada
nie będzie można rozpocząć w mo
mencie uzyskania od banku promesy 
na ten kredyt. A chodzi o spore pie
niądze, bo 480 tys. zł na jeden blok, 
przy wkładzie własnym wspólnoty 
w wysokości 120 tys. zł. Razem daje 
to 600 tys.

Trochę mniej zaawansowane są 
sprawy, jeśli idzie o blok Tuwima
6. Tutaj doszło do zmiany zarządu, 
co zapewne miało wpływ na spo
wolnienie działań. Jak nam jednak 
wiadomo, trwają w tej chwili inten
sywne rozmowy zarządcy nieru
chomości z potencjalnym bankiem, 
w którym wspólnota chce zacią
gnąć kredyt.

- Lada moment będziemy mogli 
mówić o konkretach, a póki co 
dodam tylko, że z urzędu miasta 
otrzymaliśmy w marcu informa
cję, że na mocy uchwały rady 
miasta przyznano wspólnotom 
Tuwima 6 oraz Tuwima 6A środ
ki finansowe na demontaż i uty
lizację płyt elewacyjnych w wyso
kości 4 tys. zł dla każdej - powie
działa Joanna Kwaśnicka, pełno
mocnik zarządcy nieruchomości. 
Nie jest to oszałamiająca kwota, ale 
przy tak dużych wydatkach liczy 
się każdy dodatkowo uzyskany 
pieniądz.

Zofia WISŁA
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(nie ograniczamy liczby słów)

Nie zwlekaj przyjdź
- al. Jana Pawła II 27 pokój 31.

UWAGA: Ogłoszenia w rubryce PRACA zamieszczamy bezpłatnie!

Ogłoszenia drobne SMS-em
Czytelnicy, którzy chcą nadać ogłoszenie drobne, mogą to zrobić wysyłając SMS pod numer 7260 (koszt 

2,44 z VAT) o treści: lokalna plus dowolna treść, np. lokalna sprzedam fiata 126p w dobrym stanie...
Ogłoszenie ukaże się jednorazowo.
Jeżeli nadawca chce, aby w treści został podany numer, z którego SMS został wysłany, nie musi go 

wpisywać ponownie w treści. Jeśli podanych ma być więcej numerów lub jeśli nie należy podawać numeru, 
z którego zostało nadane ogłoszenie, należy to w treści uwzględnić. Jeżeli treść ogłoszenia nie mieści się 
w jednym SMS-ie, należy wysłać kolejny. Treści ukażą się łącznie.

Aby ogłoszenie ukazało się w środę, należy nadać je do poprzedzającego ją piątku do godz. 
16.00.

Ogłoszenia drobne można też przynosić osobiście do siedziby redakcji (adres w stopce).

Uprzejmie informujemy naszych Czytelników, że od 1 maja zmieniamy cenę za 

ogłoszenia drobne. Zwykłe ogłoszenie będzie kosztowało 2 zł za jedną emisję, 

ogłoszenie tłustym drukiem - 5 zł za jedną emisję.
Ogłoszenia typu dam pracę, szukam pracy pozostają bezpłatne.

Motoryzacyjne
Sprzedam forda fiestę, 5-dzwiowy czarny me

talik, airbag, wspom. kier. 1 właściciel, zareje

strowany, zadbany. Cena 10 500 PLN. Tel. 0606 
227884

Skup polonezów, fiatów 125p, 126p i innych 

samochodów, też ciężarowych. Stan obojętny, 
skorodowanych, powypadkowych oraz do wy-

SKUP 126p, 125p, Polonezów 

i innych samochodów. 

Stan obojętny, 

tel. 0511 617 850

rejestrowania, tel. 0508787591
Sprzedam forda scorpio 87 r. 2.0 automat, 

bmw 318i 91 r. kombi automat, rozbity przód. 
Tel. 0607 746 039

Sprzedam seata ibizę 2000 rok, przeb. 57 tys. 
km, alarm, cen. zamek, radio, opony zimowe, 
tel. 0668366494

Czyszczenia pierza 
i szycie kołder

Punkt przyjęć

w Kędzierzynie-Koźlu

Czynne we wtorki 

od 15.00 do 16.00

PARKING obok PŁYWALNI 

Oferujemy

Wsypy tradycyjne i kolorowe

Tel. 077/440 19 46

Sprzedam VW JETTA1.6 TD 89 r. Stan tech
niczny bardzo dobry, wizualny dobry. Od 2 lat w 
Polsce pierwszy właściciel. Alarm, c.z. Tel. 
0604227655 Kędzierzyn-Koźle. Szary metalik

Sprzedam alufelgi 15 z oponami do audi a4, 
a6, passat b5. b6. Cena 1100 zł. Tel. 
0604412155

Sprzedam na części audi 80 diesel, stary typ. 
Tel. 077/484 43 47

Ford fiesta-tanio sprzedam, 1300ccm, 1992 
r„ elektrycznie otwierane szyby, centralny zamek, 
autoalarm, obrotomierz, szyberdach, K-K. Tel. 
0606 432 554 lub 0503 573 181

Sprzedam fiatau uno, poj. 1108 cm sześć., rok

KREDYTY SAMOCHODOWE, 
K-Koźle, al. Jana Pawła I114/2, 

tel/fax483 84 87 
BANKOWE KREDYTY SAMOCHODOWE, 

SZEROKI WYBÓR.

TEL. 483 84 87

prod. 1994, przebieg 114 tys. km, radio, dwa 
komplety opon, zabezpieczenie przed kradzieżą, 
bezwypadkowy. Cena 4500 zł.

Tel. (077) 483 45 06; kom. 0697159 328 
Sprzedam haki holownicze org. mercedes 

sprinter, mercedes 124 osobowy, fiat dukato. 
Tel. 077/482 22 40

Sprzedam opla astrę dassic rok produkcji 1999. 
1,4, kolor szampan, 66 tys. km. Tel. 077/481 70 
45,0504230 725

Kupię auta uszkodzone całe, na polskich lub 
zachodnich tablicach, również fiaty, polonezy itp. 

SKUP SAMOCHODÓW 

SKORODOWANYCH, 

POWYPADKOWYCH, 

DO REMONTU 

ORAZ WYREJESTROWANIA, 

tel. 0511 617 850

Nadaj ogłoszenie 
lub reklamę 

bez wychodzenia 
z domu 

poprzez internet: 
www.tmh.pl 

lub telefonicznie: 
0801425120

Wyrejestrowywanie samochodów, własny trans
port, skup zużytych katalizatorów. Tel. 466 62 
22,0691 875 772

Skup 

powypadkowych, 

do wyrejestrowania, 

tel. 032/232-83-83 

lub 502765255

Skup powypadkowych do wyrejestrowania.
Natychmiastowy przyjazd, płatne gotówką. Tel.
032/2328383,0502765 255

Nieruchomości
Kupię dom do niedużego remontu okolice Koźla 

lub Krapkowic. Tel. 0660 636 570 dzwonić po 
18.00

Sprzedam mieszkanie (50 tys. PLN) 3-pokojo- 
we, 50 m kw. w Kłodnicy (po remoncie, ogród)

ZAKŁAD POGRZEBOWY 
KORA & GWÓŹDŹ

47-220 Kędzierzyn-Koźle, ul. Judyma tel. 483 21 65
47-200 Koźle, ul. Racławicka 6 tel. 482 92 59

Przewozy autokarawanem w kraju i za granicą 
Posiadamy prosektorium, kaplicę i chłodnię na zwłoki 

Usługi cmentarne i kamieniarskie (grobowce, pomniki i nagrobki)

Informacja całodobowa i przyjmowanie zleceń
Tel. 482 34 23 kom. 0602 641 448

© Domy.com
Bezpłatnie przyjmujemy oferty kupna, sprzedaży domów, 

mieszkań, działek, obiektów.
Tel./fax: 077/ 483-16-66, 0 508 15 17 84 

Al. J. Pawła II 7 (p.19) K-Kożle (budynek banku BPH)
1. Śródmieście. 3-pok. (62m2); ll/IVp: c: 65tys
2. Piasty. 3-pok. (56m2); par/Xp; c: 75tys
3. Piasty. 2-pok. (48m2); l/IVp; c: 73tys
4. Leśna, 3-pok. (48m2); IV/IVp; c: 70tys
5. Azoty. 2-pok. (33m2); ll/IVp; c: 34tys
6. Pogorzelec. 4-pok. (80m2): par/lp; c: 80tys
7. Dom, Kędzierzyn. 4.4a. 170m2. c:260 tys
8. Dom, Pogorzelec, 120 m2dz: 7a. c:250 tys
9. Dom. Slawięcice, 170 m2dz: 8a. c:240tys
10. Dom. Slawięcice. 300 m2dz: 24a c:380tys
11. Dom. Kobylice. 150 m2dz: 8a. c:110 tys
12. Dom, gmina Cisek. 110 m2dz: 49a. c: 110 tys
13. Dom. Kłodnica. 180 m2dz: 10a. c:280 tys«
14. Dom. Poborszów. 120 m2dz: 47a, c:140 tys 

Pełna lista ofert na stronie lub w biurze

lub zamienię na mniejsze 2-pokojowe. Tel. 0513 
963 682

Sprzedam działkę 18 arów z rozpoczętą bu
dową. Kędzierzyn osiedle Kuźniczka. Tel. 077/ 
482 54 35 lub 077/481 83 74 wieczorem

Sprzedam dom ze sklepem wyremontowanym 
Kędzierzyn-Koźle Kłodnica, 230 000, tel. 
0601724015

Pilnie wynajmę kawalerkę lub mieszkanie 2- 
pokojowe w Koźlu, może być na piece, tel. 

0502505454
Zamienię mieszkanie 3-pokojowe, 50 m kw., 

ogród w Kłodnicy na mniejsze 2-pokojowe lub 
sprzedam. Tel. 0513 963 682

Młode małżeństwo kupi tanio mieszkanie 2- 
pokojowe w Kędzierzynie na raty. Tel. 0600 
122 263

Okazja! Do sprzedania kiosk wolno stojący o 
pow. 10,5 m kw. na działce 8,5 a. Tel. 077/481 
8275

Do wynajęcia lokal handlowy 35 m kw. w cen
trum Kędzierzyna, cena 1700 zł. Tel. 0604412155

Kupię każde mieszkanie do 30 m kw., plącę

Skup samochodów do 
wyrejestrowania, stare, 

uszkodzone

Holowanie gratis!

Tel. O 667 225 747

gotówką. Tel. 0888 68 20 07
Sprzedam mieszkania 50 m kw„ centrum, par

ter, dobra cena. Tel. 0888 68 20 07
Sprzedam punkt (z matą gastronomią lub bez) 

na stacji PKP w Kędzierzynie. Tel. 0501 78 09 
73

Kupię mieszkanie w Koźlu 60-80 m kw. Tel. 
077/4821593

Kupię kawalerkę Śródmieście lub NDM, I pię

tro, powyżej 30 m kw. Tel. 077/481 06 15
Sprzedam mieszkanie 2- pokojowe po remon

cie pierwsze piętrow centrum. Tel. 0602 273 645
Sprzedam lub wynajmę lokal handlowy o pow. 

60 m kw. Tel. 077/481 79 87, 0692 153 789
Sprzedam garaż przy ulicy Powstańców (na-

PRYWATNY GABINET 

PSYCHOLOGICZNY 

mgr Joanna Więcek - Mikka 

specjalista psychologii klinicznej 

psychoterapeuta 

Przyjmuje w środy 

w godz. 15.30-18.00 

Koźle, przychodnia „B-med”, 

ul. Racławicka 1 

. Rejestracja telefoniczna; 

077/4824752,0505688 966

przeciwko przystanku autobusowego linii nr 14 i 
spółdzielni Inparco), cena do uzgodnienia. Tel. 
077/4828985

Sprzedam mieszkanie 2 pokoje 33 m kw. os.

Azoty. Tel. 0889456 688
Kupię mieszkanie 3-pokojowe w Kędzierzynie. 

Tel. 0889 456 688
Sprzedam działkę budowlaną 10 a w Pokrzyw

nicy, 4,5 tys Jar. Tel. 0607 979 143
Sprzedam lub zamienię na większe mieszka

nie własnościowe 38 m kw. o wysokim standar
dzie, 2 pokoje, kuchnia, balkon, IV piętro, osie
dle Leśna na większe 3-pokojowe. Tel. 0501 
439 630

Sprzedam lub zamienię mieszkanie na mniej

sze za dopłatą, 107 m kw., 5 pokoi, I piętro, do 
zamieszkania, ogród, os. Blachownia. Tel. 0502 
372703

Sprzedam mieszkanie 2-pokojowe 48 m kw., 
Śródmieście. Tel. 077/483 1675

Okazyjnie sprzedam wyposażony punkt gastro
nomiczny przy stacji CPN, przy trasie sudeckiej. 
Tel. 077/481 87 22,0610 510 880

Kupię mieszkanie 3-pokojowe, 60 m kw. Pia
sty, Piasty Wschód, Śródmieście. Tel. 0503 

900 524,077/4832940
Sprzedam mieszkanie 36,6 m kw., 2 pokoje z 

aneksem kuchennym. Tel. 0609 840 941

MIEJSKI ZAKŁAD CMENTARNY 

kompleksowe usługi pogrzebowe po nąjniższych cenach

Kędzierzyn-Koźle,
ul. Bałtycka 2

tel. 483 40 76 (do 15.30)
483 55 41 (po 15.30)

0602 620 338

Sprzedam garaż os. Piastów. Tel. 0692 
378212

Sprzedam mieszkanie 2-pokojowe w centrum 
Kędzierzyna. Tel. 0695380282

Sprzedam lub zamienię mieszkanie spółdziel
cze własnościowe, dwupokojowe 47,1 m kw., 
III p. na os. Piastów na większe, trzypokojowe, 
z oddzielną łazienką i w.c. również na os. Pia
stów lub os. Wschód. Tel. 077/483 45 06, kom. 
0697159328

Udostępnię lokal (parter) w Kędzierzynie na 
gabinet lekarski lub biuro. Tel. 077/482 52 35

Do wynajęcia pomieszczenie biurowe w cen
trum Koźla I p. Tel. 0602 628 773

Do wynajęcia pomieszczenie handlowe w cen
trum Koźla, mały metraż. Tel. 0602 628 773

Sprzedam dom do remontu + działka 23 ary. 
Korzonek. Tel. 0605 576 663

Kupię mieszkanie 2-, 3-pokojowe w Kędzie
rzynie-Koźlu. Tel. 0694 463 293

Kawalerkę w Koźlu sprzedam lub wynajmę. 
Tel. 077/483 76 28

Sprzedam działkę 18 arów z rozpoczętą bu
dową. 077/482 54 35 lub 077/481 83 74

Zamienię mieszkanie komunalne 35 m kw., 
podwyższony standard, po remoncie, duży po
kój, kuchnia, balkon na 3-, 4-pokojowe. Tel. 

0602525836 poi 5.00
Kupię niedużą kawalerkę na NDM-ie lub w 

centrum. Tel. 077/483-17-47 lub 601-482-331
Szukam kawalerki do wynajęcia w K-K. Tel. 

0660431 359
Kupię mieszkanie w Kędzierzynie od 45 m kw. 

do 52 m kw. Tel. 501 248 448
Zamienię mieszkanie komunalne M-1,38 m 

kw. na II piętrze przy ul. 1 Maja na 2 pokoje. 
Tel. 507 029 049

Poszukuję mieszkania do wynajęcia dwupoko- 
jowego na terenie Kędzierzyna-Koźla. Tel. 077/ 
482 49 40 lub 0506 038 126

Kupię lub wynajmę mieszkanie w Kędzierzy
nie. Tel. 502 299 804

Zamienię mieszkanie własnościowe 38 m kw., 
2 pokoje z kuchnią, parter, na większe 3-4 poko
je lokatorskie na os. Leśna. Tel. 077/481 45 37, 
0698704975

Kupię lokal użytkowy w centrum Kędzierzyna. 
Tel. 0604412155

Kupię
Kupię książki używane Kędzierzyn-Koźle, ul.

Wojska Polskiego 10. Antykwariat. Tel. 0508 

245 450

Sprzedam
Sprzedam za pół ceny elektryczny podgrzewacz 

do butelek i słoiczków z jedzeniem dla niemow
ląt PHILIPS, dodatkowo możliwość podłącze

nia w samochodzie, Tel. 0503 339 654

1. Azoty - 33 m2, 1-pok., I p. , balkon - 45.000

2. Pogorzelec - 45 m2, 2-pok., II p., balkon- 70.000
3. Śródmieście - 48 m2, 2-pok., parter, balkon - 75.000

4. Koźle - 48 m2 , 2-pok., II p., balkon - 72.000

5. Azoty - 52 m2, 2-pok., II p„ nowe okna - 65.000

6. Koźle - 87 m2,2-pok., ogrz. kominkowe - 97.000

7. Slawięcice - 110 m2, I piętro, do remontu - 65.000

8. k/Raciborza - posesja :

dom nowy 500 m2 , atrakcyjny , basen odkryty ,

staw , teren ogrodzony 2 ha - cena 2 000 000 PLN

uuuuuf.cctrcJom.pl
Pełna listo zawiera ok. 100 oferł sprzedaży

BIURO OBROTU NIERUCHOMOŚCIAMI 

CARDOM 
Elżbieta Gepert-Broj, lic. nr. nr 7M

1 I^ARlom.

Rokzał. 1991
Kędzierzyn-Koźle, Plac Wolności 6-7 

(budynek PeKaO S.A.) 
łel./fax 077/483 72 04, 0602 379 056

Sprzedam za 200 zt absolutnie najlepszy na 
rynku dwufunkcyjny wózek dziecięcy m-ki Em- 
maljunga (szwedzki), pełen „wypas" łącznie z kli
matyzowaną gondolą. Tel. 0503 339 654

Sprzedam narożnik kuchenny+2 taborety. Teł. 

0605598205
Sprzedam całą wyprawkę dla niemowlaka: 

śpioszki, kaftaniki, pajacyki, zabawki, wanienkę, 

nosidełko, rożek usztywniany, suknię ciążową - 
bardzo tanio. Tel. 0663600103

Sprzedam lodówkę firmy ARDO 
wys.150x55x50. Sprzedam dla psa smycz, ob
rożę, kaganiec itd., cena 30 zł. Tel. 0663 600 
103 lub 077/481 9858

Sprzedam za 35 zl wysokie krzesełko do kar
mienia dzieci, łatwe do utrzymania w czystości, 
bardzo bezpieczne, z IKEA. Tel. 0503 339 654

Sprzedam łóżeczko z materacykiem kokoso

wym. Tel. 077/483 26 28
Meble holenderskie, ciemny dąb, rzeźbione - 

stół, 4 krzesła, szafka, tanio sprzedam. Tel. 077/ 
481 51 70

Sprzedam króliki - olbrzym belgijski. Nr tel. 077/ 
4820536

Nauka
Język angielski tłumaczenia niedrogo, tel. 

0665626432
Udzielam korepetycji z chemii. Tel. 0663 600 

103 lub 077/481 98 58. Nie odpowiadam na 
SMS-y

Korepetycje z matematyki tanio, tel. 077/ 
4811589, kom. 0660590396

Francuski - nauka i korepetycje, tłumaczenia 
oraz przygotowanie do matury i egzaminów. Tel. 
0606165 201

Różne
Naprawa pralek automatycznych, tel. 077/ 

4829677,0604436657
Zaopiekuję się starszą osobą lub małym dziec

kiem. Tel. 077/4817 411
Serwisy domowych systemów uzdatniania 

wody odwróconej osmozy, tanio. Tel. 077/482 
69 84 od 9.00 do 17.00,0507 48 16 40

Oddam gruz -czysta cegła. Tel. 077/483 26 28
Usługi dekarsko-blacharskie, remont dachów 

papowych papą termozgrzewalną. Położenie 1 
m kw. z materiałem 16 zl oraz przemurowywa- 
nie kominów. Tel. 0607 479 293

Malowanie elewacji budynków, docieplanie, 
tapetowanie, malowanie mieszkań, gładzią tynki 
ozdobne, natryskowe. Tel. 0502 28(7427,077/ 

4871789
Przewóz osób pod wskazany adres piątek - 

Berlin - Krapkowice, niedziela Krapkowice - Ber
lin. Tel. 0889 738 269

Przyjmę osobę samotną, mężczyznę lub ko
bietę, domator, udostępnię mieszkanie w zamian 
za częściową opiekę do osoby ruchowo niepeł
nosprawnej. Kędzierzyn. Tel. 077/4821354 od 
13.00-15.00

Nawiążę współpracę z producentem odzieży. 
Przyjmę kolekcje w komis. Tel. 0660 330 331

Morze - Jarosławiec, nocleg z wyżywieniem 
33 zl, kolonie od 28 zł/osoba. Tel. 059/810 94 
23,0508 328839

http://www.tmh.pl
Domy.com
uuuuuf.cctrcJom.pl


DAM PRACĘ
Zatrudnię kierowcę na ciągnik siodłowy z 

naczepą plandeką. Tel. 0600 442 077
Firma handlowa zatrudni pracowników. 

Tel. 0601 059 135
Zatrudnię technika farmacji po stażu. Tel. 

0606, 207 459
Kasjer, sprzedawca, magazynier, wymaga

ne doświadczenie w branży owocowo-warzyw
nej. Tel. 0503199 310, ul. Powstańców 70

Praca w Holandii w zakładach przemy
słowych i ogrodnictwie. Wymagany paszport 
niemiecki. Tel. 077/463 64 67

Przyjmę do pracy sezonowej dwóch pra

cowników w serwisie ogumienia. Tel. 077/ 

482 96 08
Apteka «Książęca» w Raciborzu poszuku

je mgr. farmacji na stanowisko asystenta. 
Zapewniamy mieszkanie. Tel. 032/414 05 95

Zatrudnię murarzy w Niemczech. Pasz
port niemiecki. Tel. 0049/170 96 47 368

Zatrudnię technika farmacji. Tel. 0606 

683 193
Poszukujemy osób na stanowisko kontro- 

ler/windykator, bezpłatne szkolenie, wysokie 
prowizje. Tel. 077/483 52 52 wew. 59

Zatrudnimy samodzielnego montażystę 
drzwi i paneli. Oferujemy profesjonalne na
rzędzia, samochód, telefon komórkowy i 

umowę o pracę. Tel. 0606 693 333
Poszukiwany pracownik biura ogłoszeń, 

wymagania: doświadczenie w poszukiwaniu 
reklam. Zainteresowane osoby prosimy o 
przesłanie CV na adres: Silesia Press sp. z 
o.o., ul. Konopnickiej 6,45-004 Opole, tel. 

077/40 21049
Firma ochroniarska zatrudni licencjonowa

nych pracowników ochrony do pracy z bro

nią, praca w K-K. Tel. 077/40 60 021
Zatrudnię panią na myjnię samochodową 

w Krapkowicach. Tel. 0505 428 759
Niemcy - praca w ogrodnictwie. Paszport 

niemiecki. Tel. 077/4829635

Poszukuję wokalistki do zespołu muzycz
nego, obsługa wesel, studniówek, zabaw 
okolicznościowych itp. Tel. 077/482 49 91 po 
godz. 19.00 oraz 0607 169 850

Zakład wędliniarski zatrudni osobę na 
stanowisko sprzedawcy do sklepu mięsno- 

wędliniarskiego w Kędzierzynie. Wymagane 
doświadczenie w handlu i aktualna książecz
ka zdrowia. Tel. 032/430 49 60,032/430 82 

52
Praca w Anglii (dla osób z polskim pasz

portem) dla analityków finansowo-kredyto- 
wych w banku (miejsce pracy Londyn lub 
Manchester). Tel. 077/482 93 49 od ponie

działku do piątku, 0506 569 914
Austria - do rozbiórek budynków zatrud

nię. Tel. 0695 985 466
Firma handlowo-usługowa zatrudni pra

cowników. Wymagania - wykształcenie śred
nie lub wyższe, prawo jazdy kat. B, dyspozy
cyjność, samodzielność, dobra organizacja 
pracy, umiejętność pracy w zespole. Tel. 0601 

059 135
Zatrudnię rencistę lub emeryta na stano

wisko laborant-konserwator. Tel. 488 65 64
Zatrudnię do rozwożenia książek telefo

nicznych i ulotek na terenie K-K i okolic. Tel. 

0606967 402

SZUKAM PRACY
Miody mężczyzna poszukuje jakiejkolwiek 

pracy na terenie Kędzierzyna-Koźla z zawo
du ślusarz, posiadam uprawnienia na wózki 
widłowe wraz z wymiana butli gazowej, ure
gulowany stosunek do służby wojskowej, 
prawo jazdy kat. B, umiejętność posługiwa
nia się komputerem. Tel. 0606654230 lub 

po 17.00 077/4821176
Szukam dodatkowej pracy. Tel. 0502 

452 643
Szukam pracy w Austrii lub Niemczech, 

paszport niemiecki, 27 lat, bez nałogów, 
bardzo dobra znajomość języka niemieckie

go! Tel. 0607 302 269
Inżynier budowlany szuka jakiejkolwiek 

pracy. Tel. 077/481 51 70
40-letnia kobieta zmotoryzowana poszu

kuje pracy popołudniami i w weekendy. Oferty 
seksualne wykluczone. Tel. 0696 651 781

Podejmę od zaraz pracę przy odkamie- 
nianiu instalacji wodnych. Tel. 0600 460 882

Młoda rencistka ukończone studia zawo
dowe marketing i zarządzanie (licencjat) 
podejmie pracę na pół etatu, znajomość 
obsługi komputera i urządzeń biurowych. Tel. 

0665 277910
Mężczyzna lat 30 szuka pracy jako pra

cownik fizyczny -prace porządkowe, fizycz

ne, remontowo-budowlane, malowanie po
mieszczeń, docieplanie budynków mieszkal
nych. Tel. 0698 160 612 lub 077/483 27 16

28-letnia kobieta szuka pracy, bardzo 
dobra znajomość obsługi komputera, szyb
kie przepisywanie tekstów, dyspozycyjność, 
prawo jazdy kat. B. Tel. 0886 323155

40-letnia kobieta zmotoryzowana poszu
kuje pracy popołudniami i w weekendy. Tel. 

0696651 781
Masz dziecko, chcesz iść na zakupy, a 

może do kina? Dzwoń po babcię. Tel. 077/ 

483 51 97
Fachowiec szuka pracy w kafelkowaniu, 

malowaniu, panelach itp. Tel. 0888 770 702
Szukam dodatkowej pracy w zawodzie 

krawiec odzieży lekkiej, bez ubezpieczenia. 
Posiadam maszynę do szycia. Tel. 0502 

634 356
Szukam pracy na terenie Niemiec, Austrii! 

Dobra znajomość języka niemieckiego, 26 lat, 
wykształcenie śred. mech., bez nałogów, 
zjazd co weekend! Tel. 774848711 lub 0505 

964 528
Dyplomowana higienistka stomatologii 

poszukuje pracy jako asystentka stomatolo

giczna. Tel. 483 62 53
Młody mężczyzna poszukuje jakiejkolwiek 

pracy od zaraz na terenie Kędzierzyna-Koź-

www.toyout.pt
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tOOAY TOM0MOW tOYOTA

TOYOTA AVENSIS z rocznika 2006 
(wszystkie wersje)- kredyt 50/50

ZAPRASZAMY DO SALONÓW.
AUTORYZOWANA STACJA DEALERSKA TOYOTA KONSEK
44-203 RYBMIK, ul. Prosta 100, tel. (032) 432 90 40, fax (032) 432 90 66 ,motocykli

1

IP

k KOMPUTEROWY
K, OŚRODEK
■k SZKOLENIOWY . .

4-810-820
Kędzierzyn-Koźle, ul. Harcerska 13

KURS KOMPUTEROWY 
PODSTAWOWY

16W2 TANIEJ

Usługi tapicerskie
Renowacja antyków 
Odnowa politury

Ekologiczne 
materiały

Rok 
założenia 

1997

Debrzyca, ul. Ko
Tel. 077/485 84 26, 0692 048 443

Możliwość transportuzapisy do 28 kwietnia

la, tel. 0601474952
Nauczyciel języka francuskiego szuka pra

cy. Tel. 483 27 16

KOMPUTEROWY 
U OŚRODEK

SZKOLENIOWY
tel.

4-810-820
ul. Harcerska 13

Kawiarenka Internetowa 
CZYNNA CODZIENNIE

DO GODZ. 20:00

Kontakt:
Opole, ul. Damrota 10 pok. 105 (I piętro) 
tel.: (077) 44 18 471 (472)
lub O 500 031 360

UITZENDBUREAU

HANDS ON
Firma HANDS ON działająca na rynku holenderskim 

poszukuje osób do pracy:
dk mężczyzn i kobiety do układania bukietów 

mężczyzn i kobiety to zakładów drobiarskich
4k mężczyzn do rozkładania namiotów 

na imprezach plenerowych 
mężczyzn do aranżacji ogrodów

4ir brukarzy oraz pomocników brukarzy 
malarzy 4ir murarzy * dekarzy stolarzy 

Gwarantujemy:

Prywatny Gabinet 
Psychologiczny
Beata Korzeniowska

- diagnoza i terapia dzieci

- poradnictwo psychologiczne 

w sprawach małżeńskich i ro

dzinnych

Koźle, ul. Czerwińskiego 3/8, 

tel. 0 606 425 180
Zwrot kosztów podróży, opiekę rezydenta oraz bardzo dobre warunki mieszkaniowe

Zadzwoń już dziś i zapoznaj się z naszą ofertą !!!
wymagany paszport niemiecki ♦ wymagany paszport niemiecki | www.FoliaDoSianokiszonki.iil 

teL (085) 65-38-943

WARSZTAT SAMOCHODOWY 
ZATRUDNI MECHANIKÓW. 

TEL. O 606 72 99 70

Praca w Holandii na 
halach dla mężczyzn. 

Wymagany 
paszport UE.

Telefon 077/474 10 71, 

474 10 72, 
0 509 932 587

Kędzierzyn-Koźle os. Blachownia
ul. Wyzwolenia 7 tel. 077/488 65 09,0606 430 358

HOTEL I RESTAURACJA
tajpnw

oMiemeśghw®
wili

Na miejscu 
do dyspozycji 60 miejsc hotelowych

KAMIENIARSTWO KRZYŻYK
Bonifikata na kominki z wystawki 

z salonu przy ul. Kłodnickiej 45

GRANIT 
SJENIT 
MARMUR 
AGLOMARMUR

SALON KOMINKÓW
K-Koźle o/Kłodnica

ul. Kłodnicka 45 (były pawilon G.S.) 

Tel. 482-04-76
Tel. kom. 0509 205 713,0606 728 912

GROBOWCE 
NAGROBKI 
KOMINKI 
PARAPETY 
SCHODY

47-206 Kędzierzyn-Koźle (os. Kłodnica)

ul. Gierymskiego 1 
teł. dom. (482-38-92)

biuro - ekspozycja: ul. Wandy (przedłużenie Kasztanowej)
Tel./fax (077) 482-58-03, Tel. kom. 0602-651-479

http://www.toyout.pt
http://www.FoliaDoSianokiszonki.iil


Ogłoszenie
Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. 

o gospodarce nieruchomościami Prezydent Miasta Kędzierzyn- 

Koźle zawiadamia, że na tablicy ogłoszeń w Wydziale Geodezji 

i Gospodarki Gruntami Urzędu Miasta przy ul. Piastowskiej 17 

wywieszono wykaz nieruchomości przeznaczonej do wydzierża

wienia w drodze przetargu.

Wykaz ten obejmuje nieruchomość niezabudowaną, której 

przeważającą część stanowią grunty pod wodami powierzchnio

wymi składającą się działki nr 635/4 oraz z części działki nr 659/ 

3,644/2, 646/2 o łącznej powierzchni 1,9803 ha położoną w ob

rębie Koźle.

GMINA Kędzierzyn-Koźle,
47-200 Kędzierzyn-Koźle ul. Piramowicza 32 

Wydział Zamówień Publicznych
tel. (077) 0774061246 fax 0774061-247

Ogłasza przetarg nieograniczony na:
Porządkowanie działek gminnych 

do sprzedaży oraz montaż i demontaż 
urządzeń technicznych.

Wymagany termin realizacji zadania: nie dłuższym niż 231 
dni kalendarzowych od daty przekazania placu budowy

Składanie ofert częściowych: nie dopuszcza się
Składanie ofert wariantowych i równoważnych: nie do

puszcza się
Wadium: w niniejszym postępowaniu wadium nie 

obowiązuje
Specyfikacje istotnych warunków zamówienia (SIWZ) 

można otrzymać:
R osobiście w Urzędzie Miasta - Wydział Zamówień 

Publicznych, w cenie 11.00 zł, po uprzednim uiszczeniu tej 
kwoty w kasie Urzędu Miasta przy ul Piramowicza 32 lub wpła
ceniu na konto PKO BP S A. O/Kędzierzyn-Koźle nr 78 1020 
3714 0000 4602 0108 5414 z dopiskiem „za SIWZ na.............”,

R przesyłką pocztową po wcześniejszym zapotrzebo
waniu SIWZ faxem i przesłaniu kopii dowodu wpłaty za SIWZ 
na w/w konto,

R za zaliczeniem pocztowym po wcześniejszym zapo
trzebowaniu SIWZ faxem.

Pracownikiem uprawnionym do kontaktów z oferentami jest:
Wiesław Księski - tel. 40-61-246 - fax 40-61-247
e-mail: zp@kedzierzynkozle.pl
Oferty w języku polskim, w zamkniętych kopertach z napi

sem:
Porządkowanie działek gminnych do sprzedaży oraz mon

taż i demontaż urządzeń technicznych.

Należy złożyć w UM Kędzierzyn-Koźle:
Wydział Zamówień Publicznych do dnia: 24.04.2006 do 

aodz. 13:00

Otwarcie ofert nastąpi w dniu:
24.04.2006 o aodz. 13:15 - Wydział Zamówień Publicz

nych

Kryteria oceny ofert:
Suma cen brutto robót budowlanych - 70%
Suma jednostkowych cen brutto - 30%

Warunki udziału w postępowaniu:

1. Posiadanie uprawnień do wykonywania określonej 
działalności lub czynności oraz nie podlega wykluczeniu 
na podstawie art. 24 ust. Ustawy Prawo zamówień publicz
nych.

2. Wykonawca musi spełniać łącznie następujące warun
ki: „Wykazać się wykonaniem w okresie ostatnich pięciu lat 
tj. od 24 04.2001 r do 24.04.2006r, a jeżeli okres prowadze
nia działalności jest krótszy - w tym okresie - robót remonto
wo - budowlanych o charakterze ogólnobudowlanym na 
wartość, co najmniej 60.000 zł. Dysponować kierownikiem 
budowy posiadającym aktualne uprawnienia.

3. Wykonawca zobowiązany jest: Posiadać ubezpiecze
nie od odpowiedzialności cywilnej prowadzonej działalności 
gospodarczej na kwotę sumy ubezpieczenia (na dzień zło
żenia oferty) nie mniejszą niż 30 000,00 zł i ważną co naj
mniej przez cały okres związania ofertą.

4. Wykonanie przedmiotu zamówienia w okresie: nie dłuż
szym niż 231 dni kalendarzowe od daty przekazania placu 
budowy.

5. Udzielenie na wykonane roboty minimum 24 miesięcy 
gwarancji.

6. W podwykonawstwie można zlecić roboty na wartość 
nie większą niż 30% wartości całego zamówienia.

7. Przystąpienie do usuwania wad /usterek/ awarii, nie 
później niż wciągu 48 godzin.

8. W przypadku fakturowania częściami - cykl fakturo
wania nie mniejszy niż 1 faktura, co 30 dni.

9. Przeprowadzenie wizji lokalnej.
10. z akceptowanie bez zastrzeżeń i uwag załączonego 

do SIW projektu umowy.

GMINA Kędzierzyn-Koźle, 47-200 Kędzierzyn-Koźle ul. Piramowicza 32 
Wydział Zamówień Publicznych tel. (077) 0774061-246 fax 0774061-247

Ogłasza przetarg nieograniczony na:
Budowa obiektu rekreacyjno-sportowego na terenie os. Piastów

Wymagany termin realizacji zadania: nie dłuższym niż 64 dni kalenda
rzowe od daty przekazania placu budowy

Składanie ofert częściowych: nie dopuszcza się
Składanie ofert wariantowych i równoważnych: nie dopuszcza się 
Wadium: w niniejszym postępowaniu wadium nie obowiązuje 
Specyfikacje istotnych warunków zamówienia (SIWZ) można otrzy

mać:

osobiście w Urzędzie Miasta ■ Wydział Zamówień Publicz
nych , w cenie 34.00 zł, po uprzednim uiszczeniu tej kwoty w kasie 
Urzędu Miasta przy ul Piramowicza 32 lub wpłaceniu na konto PKO BP 

S.A. O/Kędzierzyn-Koźle nr 781020 3714 0000 4602 0108 5414 z dopi

skiem „za SIWZ na...........”,
przesyłką pocztową po wcześniejszym zapotrzebowaniu SIWZ 

faxem i przesłaniu kopii dowodu wpłaty za SIWZ na w/w konto,

za zaliczeniem pocztowym po wcześniejszym zapotrzebowa

niu SIWZfaxem.

Pracownikiem uprawnionym do kontaktów z oferentami jest: 

Wiesław Księski - tel. 40-61 -246 - fax 40-61 -247, 

e-mail: wieslaw.ksieski kedzierzynkozle.pl
Oferty w języku polskim, w zamkniętych kopertach z napisem:

„Budowa obiektu rekreacyjno-sportowego na terenie os. Pia
stów”

Należy złożyć w UM Kędzierzyn-Koźle

Wydział Zamówień Publicznych do dnia: 24.04.2006dogodź. 12:00 
Otwarcie ofert nastąpi w dniu:

24.04.2006 o aodz. 12:15 ■ Wydział Zamówień Publicznych
Kryteria oceny ofert:

Cena -100%

Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle działając zgodnie z § 3 ust. 1 Rozporządzenia Rady Ministrów 
z dnia 14 września 2004r. w sprawie sposobu i trybu przeprowadzania przetargów oraz rokowań 
na zbycie nieruchomości (Dz. U. Nr 207, poz.2108) ogłasza:

I przetarg ustny nieograniczony
na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle.

Przetarg odbędzie się w dniu 16 maja 2006r. w Wydziale Geodezji i Gospodarki Gruntami Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle, przy ul. Piastowskiej

17, pokój nr 5

1. Przedmiotem przetargu są niżej wymienione nieruchomości położone w Kędzierzynie - Koźlu:

L.p.

Położenie 
nieruchomości 
obręb / ulica

Oznaczenie 
ewidencyjne 
nieruchomości

Przeznaczenie nieruchomości 
zgodnie
z planem zagospodarowania 
przestrzennego miasta

Cena gruntu 
z 22% VAT

Rodzaj zbycia Godzina

1.
Koźle

ul. Niemcewicza

działka nr 1394/37 
pow. 0,0654 ha 
m.7 Kw 53053 pod zabudowę mieszkalną 26.500,- własność 8 00

2.
Koźle

ul. Antoniego 
Czechowa

działka nr 2116/4 
pow. 0,0172 ha 
m.12 Kw 36298 pod zabudowę usługową 13.800,- własność 8 15

3. Kędzierzyn
ul. Grunwaldzka

działka nr 1369 
pow. 0,0397 ha 
m.6 Kw 31997

pod zabudowę usługową (na 
działce znajduje się fundament) 48.600,- własność 8 30

2. Nieruchomości będące przedmiotem przetargu wymienione w punkcie 1), 2), 3) nie są obciążone prawem użytkowania wieczystego lub 

żadnymi ograniczonymi prawami rzeczowymi, ani nie stanowią przedmiotu umowy dzierżawy, najmu lub innej umowy skutkiem, której byłoby korzy

stanie z nieruchomości przez inne osoby.

3. W przetargu mogą brać udział osoby fizyczne i osoby prawne.

4. Warunkiem uczestnictwa w przetargu jest wpłacenie do dnia 9 maja 2006r. przelewem na rachunek bankowy Urzędu Miasta Kędzierzyn- 

Koźle w PKO BP S.A. w Kędzierzynie - Koźlu nr 57 1020 3714 0000 4102 0108 5455 lub gotówką w kasie Urzędu Miasta, wadium w 
wysokości 10% ceny nieruchomości. Za termin zapłaty wadium przyjmuje się datę wpływu kwoty wadium na w/w rachunek bankowy,l>żęclu 
Miasta.

5. Wpłacone wadium zostanie:

- zaliczone na poczet ceny nabycia nieruchomości, jeżeli osoba wpłacająca wadium wygra przetarg,

- zwrócone niezwłocznie, jednak nie później niż przed upływem 3 dni , od dnia zamknięcia

przetargu, jeżeli osoba wpłacająca wadium nie wygra przetargu.

6. Cenę nabycia prawa własności równą cenie osiągniętej w przetargu (pomniejszoną o wadium) wpłaca 

się na rachunek bankowy Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle w PKO BP S.A. w Kędzierzynie - Koźlu 

nr 78 1020 3714 0000 4602 0108 5414 lub gotówką w kasie Urzędu Miasta najpóźniej w dniu zawarcia umowy notarialnej.

7. Nie przystąpienie do umowy notarialnej nabycia prawa własności gruntu w ustalonym terminie powoduje przepadek wpłaconego wadium 

zaliczonego na poczet nabycia nieruchomości.

8. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle zastrzega sobie prawo do odstąpienia od sprzedaży, informując o przyczynie odwołania.

9. Szczegółowych informacji udziela Wydział Geodezji i Gospodarki Gruntami tel. 40-50-394.

Warunki udziału w postępowaniu:

1. Posiadanie uprawnień do wykonywania określonej działalności 

lub czynności oraz nie podlega wykluczeniu na podstawie art. 24 ust. 

Ustawy Prawo zamówień publicznych.

2. Wykonawca musi spełniać łącznie następujące warunki: „Wy

kazać się wykonaniem w okresie ostatnich pięciu lat tj. od 24.04.2001 r 

do 24.04.2006r, a jeżeli okres prowadzenia działalności jest krótszy - w 

tym okresie - robót budowlanych o charakterze: budowa nowych boisk 

sportowych, budowli o nawierzchni asfaltobetonowej oraz ciągów pieszych 

o nawierzchni z kostki betonowej na wartość, co najmniej 300 000,00 zł. 

Dysponować kierownikiem budowy posiadającym aktualne uprawnienia.

3. Wykonawca zobowiązany jest: Posiadać ubezpieczenie od od

powiedzialności cywilnej prowadzonej działalności gospodarczej na kwo

tę sumy ubezpieczenia (na dzień złożenia oferty) nie mniejszą 

niż 100 000,00 zł i ważną co najmniej przez cały okres związania ofertą.

4. Wykonanie przedmiotu zamówienia w okresie: nie dłuższym niż 

64 dni kalendarzowe od daty przekazania placu budowy.

5. Udzielenie na wykonane roboty minimum 24 miesięcy gwaran

cji.

6. W podwykonawstwie można zlecić roboty na wartość nie większą 

niż 30% wartości całego zamówienia.

7. Przystąpienie do usuwania wad /usterek/ awarii, nie później niż 

wciągu 48 godzin.

8. W przypadku fakturowania częściami - cykl fakturowania nie 

mniejszy niż 1 faktura, co 30 dni.

9. Przeprowadzenie wizji lokalnej.

10. Zaakceptowanie bez zastrzeżeń i uwag załączonego do SIWZ 

projektu umowy.

mailto:zp@kedzierzynkozle.pl
kedzierzynkozle.pl


Ogłoszenie Ogłoszenie
Przetarg nieograniczony ustny

Zarząd spółki z o.o. ADM BLACHOWNIA w Kędzierzynie-Koźlu ogłasza prze
targ nieograniczony ustny na sprzedaż samodzielnego lokalu mieszkalne-^ 
go wraz z ułamkową częścią prawa wieczystego użytkowania gruntu, w 
niżej wymienionym budynku mieszkalnym:

Lokal mieszkalny nr 1 w budynku przy ulicy Tuwima 9 w Kędzierzynie- 
Koźlu (osiedle Blachownia) o powierzchni użytkowej 52,60 mkw.

Cena wywoławcza lokalu - 46.000,00 zł

Cena przynależnego gruntu - 2.600,00 zł
Łączna cena wywoławcza lokalu i gruntu - 48.600,00 zł.
Lokal wyposażony jest w instalacje: elektryczną, wodno-kanalizacyjną, c.o., gaz.
Składa się z następujących pomieszczeń: 2 pokoi, kuchni, łazienki i przedpokoju.

Działka nr: 588/136, księga wieczysta nr 40623
Przetarg odbędzie się w dniu 26.04.2006 r. o godzinie 10.00 w siedzibie Spółki w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. 

Wyzwolenia 7B (Dom Kultury Lech).

Warunki uczestnictwa w przetargu:
1. Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wpłacenie wadium w wysokości 5.000,00 zł najpóźniej do godz. 

9.00 w dniu przeprowadzenia przetargu w kasie Spółki. Kasa czynna w dni robocze od godz. 8.00 do 12.00 lub 

na konto Spółki: BOŚ SA O/Kędzierzyn-Koźle nr 93154012292946469024250002/
2. Wadium oferenta, który wygra przetarg zostanie zaliczone na poczet ceny nabycia nieruchomości. Pozo

stałym uczestnikom przetargu zostanie zwrócone bezpośrednio po zakończeniu przetargu.
3. Wadium przepada na rzecz Spółki, jeżeli żaden z uczestników przetargu nie zaoferuje ceny równej, co 

najmniej cenie wywoławczej.
4. Koszty związane ze sporządzeniem umowy notarialnej oraz opłaty sądowej ponosi nabywca.
5. Należność za przedmiotową nieruchomość winna być wpłacona na konto Spółki najpóźniej na dwa dni 

przed wyznaczonym terminem podpisania aktu notarialnego na konto Spółki: BOŚ SA O/Kędzierzyn-Koźle nr 

93154012292946469024250002
6. Wadium przepada na rzecz Spółki, jeżeli oferent, którego oferta zostanie przyjęta uchyli się od zawarcia 

umowy w terminie ustalonym przez sprzedającego. Bliższych informacji można uzyskać w siedzibie spółki (te

lefony: 077/4836607,077/4836635).

Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z 
dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieru

chomościami Prezydent Miasta Kędzierzyn- 

Koźle zawiadamia, że na tablicy ogłoszeń 

Wydziału Geodezji i Gospodarki Gruntami 

Urzędu Miasta przy ul. Piastowskiej 17 zo

stał wywieszony na okres 21 dni wykaz obej

mujący niżej wymienione nieruchomości 

przeznaczone pod zabudowę garażami. 

Działki będą sprzedawane na własność w 

drodze przetargu.

- 3 działki o numerach 3435/66,3435/68
i 3435/69, położone w Kędzierzynie-Koźlu przy 
ul. Stalmacha,

Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 

21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomo

ściami Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle 

zawiadamia, że na tablicy ogłoszeń Wydziału 

Geodezji i Gospodarki Gruntami przy ul. Pia

stowskiej 17 został wywieszony wykaz obej

mujący lokal użytkowy - garaż nr 112/108 po
łożony w kompleksie garaży Powstańców I w 

Kędzierzynie-Koźlu, przeznaczony do sprze

daży w drodze przetargu wraz z oddaniem 

w użytkowanie wieczyste ułamkowej części 

działki.

Kędzierzyn-Koźle, 2005-02-14

Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle działając zgodnie z § 3 ust. 1 Rozporządzenia Rady Ministrów 

z dnia 14.09.2004 r. w sprawie sposobu i trybu przeprowadzania przetargów oraz rokowań na zbycie nie

ruchomości (Dz. U. Nr 207 poz. 2108) ogłasza:

II przetarg ustny nieograniczony

na sprzedaż nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Kędzierzyn-Koźle.

Przetarg odbędzie się w dniu 16 maia 2006 r. w Wydziale Geodezji i Gospodarki Gruntami Urzędu 

Miasta Kędzierzyn-Koźle, przy ul. Piastowskiej 17, w pokoju nr 5.

Przedmiotem przetargu będzie niżej wymieniony lokal mieszkalny:

Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle działając zgodnie z § 3 ust. 1 Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 

14.09.2004 r. w sprawie sposobu i trybu przeprowadzania przetargów oraz rokowań na zbycie nieruchomości (Dz. 

U.Nr 207poz.2108) ogłasza:

I przetarg ustny nieograniczony
na sprzedaż nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Kędzierzyn-Koźle.

Przetarg odbędzie się w dniu 16 maja 2006 r. w Wydziale Geodezji i Gospodarki Gruntami Urzędu Miasta 

Kędzierzyn-Koźle, przy ul. Piastowskiej 17, w pokoju nr 5.

Przedmiotem przetargu będzie niżej wymieniony lokal mieszkalny:

Położenie 
nieruchomości 

i oznaczenie 
wg ewidencji 

gruntów

Opis nieruchomości Cena wywoławcza w zł
Forma 
zbycia

Kędzierzyn-Koźle
ul. Piastowska 9/2

działka nr 1915 
pow. 0,0700 ha, 
obręb Koźle 
mapa 10,
KW 47 395

lokal mieszkalny, składający się z 3-ch 
pokoi, kuchni, łazienki i przedpokoju o pow. 
użytk. 79,72 m2, położony na parterze oraz 
przynależna piwnica o pow. 19,17m2 (łączna 
pow. 98,89 m2).

Budynek usytuowany jest na terenie 
objętym ścisłą ochroną konserwatorską oraz 
ujęty w ewidencji zabytków województwa 
opolskiego.
Nieruchomość położona na terenie 
zabudowy mieszkaniowej z usługami 
nieuciążliwymi.
Nieruchomość wolna od obciążeń
i zobowiązań.

lokal: 65 500,-

grunt:
(ułamkowa część działki)

5 500,- własność

godzina

Położenie 
nieruchomości 

i oznaczenie 
wg ewidencji 

gruntów

Kędzierzyn-Koźle 
ul. Piastowska 

36/6

działka nr 1550, 
pow. 0,0815 ha, 
obręb Koźle 
mapa 7, 
KW 48221

Opis nieruchomości

lokal mieszkalny, składający się z 1 go 
pokoju, kuchni i spiżarni o pow. użytk. 
30,35 m2, położony na poddaszu oraz 
przynależna piwnica o pow. 13,97 m2 
(łączna pow. 44,32 m2). 
Nieruchomość położona na terenie 
zabudowy mieszkaniowej z usługami 
nieuciążliwymi.
Nieruchomość wolna od obciążeń
i zobowiązań.

Cena wywoławcza w zł

7 500,-

Cena gruntu 
(ułamkowa część działki)

5 000,-

Lokal:

Razem: 12 500,-

Forma 
zbycia

Lokal na 
własność, 
grunt 
w wieczyste 
użytkowanie 
do dnia 
17.01.2101r.

godzina

Cena wywoławcza na nabycie w/w nieruchomości jest ceną netto = cenie brutto, gdyż w oparciu o art.

43 ust. 1 pkt 10 ustawy z dnia 11 marca 2004 r. o podatku od towarów i usług (Dz. U. Nr 54, poz. 535) w/ 

w nieruchomość jest zwolniona od tegoż podatku.

W przetargu mogą brać udział osoby fizyczne i osoby prawne, jeżeli wniosą w gotówce w kasie Urzędu 

Miasta, lub na rachunek Urzędu Miasta w Banku PKO BP Oddział w Kędzierzynie-Koźlu nr 57 1020 

3714 0000 4102 0108 5455 wadium w wysokości 10% ceny wywoławczej nieruchomości.

Termin wpłacenia wadium upływa w dniu 9 maja 2006 r.

-Wpłacone wadium zostanie:

- zaliczone na poczet ceny nabycia, jeżeli osoba wpłacająca wadium wygra przetarg,

- zwrócone niezwłocznie, jednak nie później niż przed upływem 3 dni od dnia zamknięcia przetargu, 

jeżeli osoba wpłacająca wadium nie wygra przetargu.

Cena wywoławcza na nabycie w/w nieruchomości jest ceną netto = cenie brutto, gdyż w oparciu o art. 43 ust. 

1 pkt 10 ustawy z dnia 11 marca 2004 r. o podatku od towarów i usług (Dz. U. Nr 54, poz. 535) w/w nieruchomość 

jest zwolniona od tegoż podatku.
W przetargu mogą brać udział osoby fizyczne i osoby prawne, jeżeli wniosą w gotówce w kasie Urzędu Miasta, 

lub na rachunek Urzędu Miasta w Banku PKO BP Oddział w Kędzierzynie-Koźlu nr 571020 3714 0000 4102 0108 

5455 wadium w wysokości 10% ceny wywoławczej nieruchomości.

Wpłaco

zaliczone

ygra przetargu.

Termin wpłacenia wadium upływa w dniu 9 maja 2006 r.

dium zostanie: 
oczet ceny nabycia, jeżeli osoba wpłacająca wadium wygra przetarg,

nie, jednak nie później niż przed upływem 3 dni od dnia zamknięcia przetargu, jeżelizwrócone niez 

osoba wpłacająca wadium n

Cenę nabycia prawa własności lokalu wraz z przynależną ułamkową częścią gruntu, równą cenie osiągniętej w 

przetargu wpłaca się do kasy Urzędu Miasta lub na rachunek Urzędu Miasta najpóźniej w dniu zawarcia umowy 

notarialnej.
Jednocześnie informuje się, źe nie zawarcie umowy nabycia prawa własności w ustalonym terminie powoduje 

przepadek wpłaconego wadium zaliczonego na poczet nabycia:
Prezydent Miasta zastrzega sobie prawo do odwołania przetargu, informując o przyczynie odwołania.

Szczegółowych informacji udziela Wydział Geodezji i Gospodarki Gruntami tel. 40-50-392.

Cenę nabycia prawa własności lokalu równą cenie osiągniętej w przetargu wpłaca się do kasy Urzędu 

Miasta lub na rachunek Urzędu Miasta najpóźniej w dniu zawarcia umowy notarialnej.

Za nabycie prawa wieczystego użytkowania gruntu nabywca wnosi do kasy Urzędu Miasta lub na ra

chunek Urzędu Miasta:

- pierwszą opłatę liczoną od ceny osiągniętej w przetargu w wysokości 20% najpóźniej w dniu za

warcia umowy notarialnej

- opłatę roczną w wysokości 1 % liczonej od ceny osiągniętej w przetargu, która płatna jest do 31 marca 

każdego roku kalendarzowego, poczynając od roku następującego po roku, w którym nastąpiło zawarcie 

umowy.notarialnej.
Wysokość opłaty rocznej może być aktualizowana, nie częściej niż raz w roku, jeżeli wartość tej nie

ruchomości gruntowej ulegnie zmianie.

Jednocześnie informuje się, że nie zawarcie umowy nabycia prawa własności i wieczystego użytkowa

nia w ustalonym terminie powoduje przepadek wpłaconego wadium zaliczonego na poczet nabycia.

Prezydent Miasta zastrzega sobie prawo do odwołania przetargu, informując o przyczynie odwołania. 

Szczegółowych informacji udziela Wydział Geodezji i Gospodarki Gruntami tel. 40-50-392.



CYTAT TYGODNIA

Adam Sadłowski: - Jesteśmy kibica

mi Chemika i mimo że drużyny nie ma, 

nadal jesteśmy wierni jej barwom. Mie

liśmy dość tych pustych dyskusji o fut

bolu w naszym mieście i postanowili

śmy wziąć sprawy we własne ręce.

Mr Sport
lokalny

Lokalne 
podwórko j

SIATKÓWKA: Ekstraklasa

Wygrali dla najwierniejszych kibiców
Grzegorz 
ŁABAJ

Wiara 
kibiców

III
Nie sztukąjest składać deklaracje i j 

obietnice, bo to umie niemal każdy. | 
Tak w minionych latach postępowa- i 
li między innymi działacze piłkarscy i 
w Kędzierzynie-Koźlu. Mając na ser- I 
cu dobro lokalnego futbolu, prezesi I 
klubów z poszczególnych dzielnic i 
deklarowali chęć współpracy w celu | 
stworzenia jednej silnej drużyny w | 
mieście. W zależności od tego, który I 
klub był w j akięj kondycj i finansowej, | 
jego prezesi proponowali innym I 
współpracę. Mimo zapewnień o do- i 
bręj woli, kilku spotkań, a nawet me- I 
diacji włodarzy miasta nigdy nie do- I 
szło do konkretnych rozstrzygnięć. I 
Zawsze wygrywały polityczne ani- i 
mozje i osobiste ambicje osiedlowych | 
liderów.

Jaki jest efekt tych zachowań, każ- I 
dy miłośnik futbolu widzi. W blisko | 
70-tysięcznym mieście mamy dwie | 
A-klasowe i dwie B-klasowe druży- | 
ny seniorów. Wstyd o tym mówić, I 
ale w okolicznych wioskach potrafio- j 
no zbudować czwartoligowe zespoły, I 
a w Kędzierzynie-Koźlu wszystko I 
się sypie.

Dziś wielu kibiców, szczególnie | 
tych starszych, z łezką w oku wspo- I 
mina występy Chemika w II i 111 li- | 
dze, kiedy to trybuny stadionu przy I 
ul. Grunwaldzkiej pękały w szwach I 
na meczach naszej drużyny ze Stalą | 
Stalowa Wola, Odrą Opole czy GKS- | 

em Jastrzębie.
O dziwo, choć od ośmiu lat nie ma I 

już Chemika, to pozostali kibice. | 
Dziś po latach oczekiwań sami zajęli I 
się wskrzeszeniem swojej ukochanej | 
drużyny. Zakładają stowarzyszenie I 
sportowe MKS Chemik Kędzierzyn- ; 
Koźle, którego drużyna piłkarska już j 
jesieniąma zadebiutować w rozgryw- ( 
kach ligowych.

Czy będzie to swoiste odrodzenie I 
« 

futbolu w naszym mieście, czy tylko | 
słomiany zapał grupy zapaleńców, | 
czas pokaże. Oby tym, którzy dziś | 
wskrzeszają Chemika, starczyło sił i | 

chęci do zmagania się z biurokracją, i 
PZPN-em i wolnym rynkiem. Jeśli I 
ich nie zabraknie, może stanie się to, | 
co w Sosnowcu i Poznaniu, gdzie ki- | 
bice Zagłębia i Lecha odbudowali po- | 
tęgę swoich klubów.

Tylko garstka widzów obej
rzała ostatni w tym sezo
nie występ siatkarzy Mo
stostalu we własnej hali. 
Ci najwierniejsi kibice mo
gli być dumni ze swojej dru
żyny, która walczyła i 
wreszcie wygrała.

Mostostal-Azoty Kędzierzyn- 
Koźle - Resovia Rzeszów 3:1 (-21, 
15, 19, 19)

Mostostal: Zapletal, Serafin,

KAZIMIERZ PIETRZYK 

O NOWYM TRENERZE:
- Sezon jeszcze trwa i za wcześnie 

na szczegóły. Na pewno do drużyny nie 

powróci trener Rastislav Chudik. Na roz

mowy z innymi kandydatami przyjdzie 

jeszcze czas. W pewnych okoliczno

ściach pod uwagę brany będzie również 

Andrzej Kubacki.

Gromadowski, Olejniczak, Kmet, 
Januszkiewicz, Musielak (libero) - 
Kurek, Sopko.

Resovia: Pilarz, Pieczonka, Józe- 
facki, Kaczmarek, Kamuda, Szczy-
gieł, Kubica (libero) - Gradowski, 
Kozłowski.

Choć dla obu drużyn była to gra 
o przysłowiową pietruszkę, bar
dziej zmotywowani do wal
ki byli kędzierzynianie, któ
rzy chcieli przerwać pasmo 
porażek.

- Wszyscy myśleli, że 
my z Resovią zagramy o 
piąte miejsce. Tak się jed
nak nie stało i trzeba po
godzić się z tym, że w tym 
sezonie będziemy niżej w 
tabeli - stwierdził Andrzej 
Kubacki, trener Mostostalu- 
Azoty.

Siatkarze Mostostalu bardzo 
chcieli zakończyć sezon zwycię

SZACHY: Mistrzostwa Społem

Walczy o
W dwóch kolejnych turniejach o 

mistrzostwo opolskiego klubu „Spo
łem” w grze błyskawicznej w czołów
ce plasował się Andrzej Klimiec 
(„Szach” Kędzierzyn-Koźle). W trze
cim turnieju nasz reprezentant zajął 
trzecią pozycję, uzyskując 7 pkt., a 
w czwartym piątą lokatę z 6 pkt. W 
klasyfikacji generalnej Klimiec jest 
drugi.

W obydwu turniejach startował też 
inny zawodnik „Szacha”, Zdzisław

Andrzej Kubacki potrafił zmotywować swój zespół do Groma-
walki d o w s k i .

stwem we własnej hali. Po pierw
szej dość niemrawej w ich wykona
niu partii wydawało się, że gospo
darzy czeka 12. ligowa porażka.

WYNIKI PŁAY-OFF:

01 miejsce
Skra Bełchatów - Jastrzębski Węgiel 3:1 (-19, 

23,22,17) i 3:2 (18,26, -19, -21,13) 

0 Ili miejsce
Wkręt-Met AZS Częstochowa - PZU AZS Olsz

tyn 1:3 (-21,16, -23, -20) i 0:3 (-19, -20, -21) 

O P miejsce
Gwardia Wrocław - Politechnika Warszawa 0:3

.(-20, -21,-23)

Miejscowych do walki poderwał 
Petr Zapletal. Czeski rozgrywają
cy, który przez ostatnie tygodnie

tytuł
Marszałek. Raz był siódmy z 5,5 
pkt., a raz szesnasty z 5 pkt. W 
czwartym turnieju zagrał również ju
nior z „Szacha”, Grzegorz Jarus. On 
także zdobył 5 pkt., ale wyższa 
punktacja pomocnicza dała mu 13. 
miejsce. W „generalce” Marszałek zaj
muje 18., a Jarus 29. lokatę.

Ostatni turniej mistrzowski odbę
dzie się 6 maja.

JJ 

zmagał się z 
chorobą ne
rek, wrócił 
do pełni sił. 
Przy do
kładnym 
przyjęciu 
gubił blok 
R e s o v i i, 
dobrze grał 
w obronie, 
mocno za- 

rywal

serwisowe) 
i popisał 
się kilkoma 
skuteczny
mi kiwka- 
mi. Do gry 
swojego 
kapitana 
dostroiła 
się reszta 
drużyny. W 
ataku szalał 
Marcel

Świetnie
blokiem grali obaj środkowi, a w 
polu trudne pilkTbronili Rafał Mu
sielak i Arkadiusz Olejniczak.

- W końcu zagraliśmy jak ze
spół. Każdy walczył do końca. 
Bardzo chcieliśmy przerwać tę 
fatalną passę i pożegnać się z ki
bicami zwycięstwem - powiedział 
nam Rafał Musielak.

Goście, którzy do Kędzierzyna- 
Koźla przyjechali w dziewięcio
osobowym składzie, tylko momen
tami starali się stawić czoła rywa
lom.

- Po przegranym secie Mosto
stal się obudził. Chłopcy walczy
li tak, jakby grali o medale - 
komplementował przeciwników 
Jan Such, trener Resovii Rzeszów.

fWA NOŻNA: Puchar Polski

Wyjazdowa porażka
Zespoły odrabiają zaległości w roz

grywkach piłkarskiego Pucharu Polski 
na szczeblu wojewódzkim. W minioną 
środę wystąpił ostatni z przedstawicie
li naszego powiatu i odpadł z niżej no
towanym rywalem.

Victoria Cisek grała swoje spotka
nie w Zdzieszowicach z występują
cym w lidze okręgowej Ruchem. 
Niestety, nasz drużyna dość szybko, 
bo już w 16. minucie straciła goła. I 
co najgorsze, do końca meczu nie 
zdołała straty odrobić, mimo iż było 
ku temu sporo okazji. Tym samym 
Yictoria podzieliła los TKKF-u Bla- 

- Nie odpuszczamy walki o siód
me miejsce, bo sportowcy powin
ni zawsze grać do końca. Trudno 
mi jednak zmotywować chłopa
ków. Wciąż nie mogą sobie daro
wać przegranych spotkań z 
Gwardią Wrocław.

ANDRZEJ KUBACKI O ROLI 
PIERWSZEGO TRENERA:

- Na razie gramy o siódme miejsce. 

Nie chcę składać żadnych deklaracji, 

że zależy mi, aby być pierwszym tre

nerem zespołu. Po sezonie ja i zawod- 
nicy, którym kończą się kontrakty, bę
dziemy rozmawiali z prezesem. Wtedy 

zagadną decyzje.

Po końcowym gwizdku sędziego 
najwierniejsi kibice (jak policzył 
nasz redakcyjny kolega Piotr War
ner, było ich 316) podziękowali 
zawodnikom za zwycięstwo. Wie
lu zastanawiało się, jak by skoń
czył się ten sezon, gdyby zmiana 
szkoleniowca w Mostostalu nastą
piła wcześniej.

- W ciągu tygodnia czy dwóch 
nie da się zmienić drużyny. 
Chciałem zdjąć z chłopaków 
ciężar odpowiedzialności, bo 
grać w siatkówkę to oni umieją - 
uważa trener Andrzej Kubacki.

Nieco innego zdania był szkole
niowiec Resovii.

- Czasem jednym słowem 
można zmienić nastawienie za
wodników i przywrócić ducha 
walki w zespole. I to się Andrze
jowi udało - twierdzi Jan Such.

- Brakowało nam stabilizacji. 
Trener Drzyzga jest świetnym 
fachowcem, ale jego ciągłe zmia
ny składu nie służyły nam. Do
piero trzeci mecz gramy w jed
nym ustawieniu i wygląda to 
zdecydowanie lepiej - dodaje 
Rafał Musielak.

Tekst i foto: Grzegorz ŁABAJ

chowianka i odpadła w drugieir^rt- 
dzie rozgrywek. s'

Do rozegrania pozostąłrd^szcze trzy 
zaległe mecz drugi^-rundy rozgrywek, 
a 13 zespołówjfwtjuż w trzeciej rundzie 
rywal izacji.-Wśród pewniaków są LKS 
Poborszów i Orzeł Polska Cerekiew z 
naszego powiatu. Nasze zespoły znają 
już swoich przeciwników w kolejnej 
rundzie. LKS Poborszów pojedzie do 
Krapkowic na mecz z tamtejszą Unią, 
a Orzeł zagra w Zdzieszowicach z Ru
chem i będzie mógł się zrewanżować za 
porażkę Victorii.

WAR



PIŁKA NOŻNA: IV liga

Muszą poprawić 
celowniki
Derbowy mecz Poborszowa 
i Ciska odbył się w Koźlu, 
gdyż boiska obu zespołów 
są zalane. Lepsi okazali się 
wyżej sklasyfikowani gracze 
z Poborszowa.

Prochery, lecz zbyt długo zwlekał z 
oddaniem strzału i obrońca wybił mu 
piłkę spod nóg. Dwie minuty później 
po rzucie rożnym Marek Brym, bę
dąc pięć metrów od bramki, źle trafił 
w piłkę i jego strzał minął lewy słu
pek bramki Rafała Wolnego. Dwie 

najlepsze okazje

Wzięli sprawy w swoje ręce

Chemik wraca do życia

Michał Piwo
war, LKS Po- 
borszów: - Kil
ka sezonów 
grałem w ze
społach spoza 
naszego po
wiatu i dziś 
grało mi się 
trochę dziwnie

Mateusz Sa- 
dyk, Victoria 
Cisek: - Za
brakło nam 
dokładności 
w wykańcza
niu akcji, 
więc przegra
liśmy. Prze

w derbach. Ważne, że zdobyli
śmy trzy punkty, bo w naszej 
grze jest jeszcze sporo braków.

ciwnik był 
skuteczniejszy, choć na boisku 
nie ustępowaliśmy graczom Po
borszowa.

W szóstej minucie Dariusz Waw- bramkowe Poborszowa to strzały 
rzinek otrzymał podanie od Bartosza_ głową Marku Hań żela po wrzutach z 

■ ~~~ autu Roberta Ramsa. Znakomitą sy-

PROTOKÓŁ MECZU:

LKS Poborszów - Victoria Cisek 1:0 

(0:0)
Bramka: Makowski.

Poborszów: Rafał Wolny - Marek Han

zel, Robert Rams, Piotr Gnyla, Michał Pi

wowar, Tomasz Makarski, Adam Makow

ski, Paweł Dyczek, Przemysław Karabin, 

Łukasz Bawół, Łukasz Kluk.

Victoria. Piotr Adamczuk - Wojciech 

Bania, Wojciech Majewski, Rafał Dumała, 

Leszek Pietrzak, Bartosz Prochera, Grze

gorz Leżała, Marek Brym, Wojciech Wiluk, 

Dariusz Wawrzinek. Mateusz Sadyk.

tuację miał Mateusz Sadyk, lecz jego 
strzał przeleciał nad poprzeczką.

Po zmianie stron okazje mieli
Rams i Hanzel, lecz Piotra Adamczu
ka pokonał Adam Makowski. W 55. 
minucie meczu wykazał się przytom-
nością umysłu: po rzucie z autu Ram
sa skierował piłkę do siatki. Wyborną 
szansę na podwyższenie zmarnował 
Tomasz Makarski. Minął dwóch 
obrońców i bramkarza Ciska, lecz nie 
zdołał skierować piłki do siatki, gdyż 
przeszkodził mu nadbiegający Woj
ciech Bania.

Tekst i foto: Piotr WARNER

Są młodzi, ambitni, kochają 
piłkę nożną i klubowe bar
wy. Mają dość niekończącej 
się dyskusji etatowych dzia
łaczy o wskrzeszeniu futbo
lu w Kędzierzynie-Koźlu. Po
stanowili wziąć sprawy w 
swoje ręce i reaktywować 
piłkarską drużynę pod 
nazwą Chemika.

Z roku na rok futbol w Kędzierzy
nie-Koźlu ma się gorzej. Z wyjątkiem 
jednego sezonu MEC-u Sławięcice w 
III lidze w minionej dekadzie kibice 
piki nożnej skazani byli na oglądanie 
rozgrywek powiatowych. W zależ
ności od tego, jaka była kondycja po
szczególnych klubów w mieście, róż
ne były pomysły budowania silnej 
drużyny. Upadła idea połączenia 
Odry, Blachowianki, KS-u, Cisowej i 
KTS-u w jeden klub. Dziś Odry już 
nie ma, a najlepsze seniorskie zespo
ły z miasta grają w A-klasie. W klu
bach pozostali pasjonaci, a po bo
iskach biegają zawodnicy czerpiący 
większe korzyści z przyjemności sa
mej gry niż premii za wygrane me
cze.

Czy taka sytuacja kiedykolwiek się 
zmieni? Takie nadzieje i plany ma grupa 
młodych ludzi, którzy postanowili reak
tywować piłkarską drużynę Chemika.

- Jesteśmy kibicami Chemika i 
mimo że drużyny nie ma, nadal 
jesteśmy wierni jej barwom - po

wiedział nam Adam Sadłowski, który 
w miniony piątek został prezesem 
MKS Chemik. - Mieliśmy dość tych 
pustych dyskusji o futbolu w na
szym mieście i postanowiliśmy 
wziąć sprawy we własne ręce.

Nowy klub na razie utrzymuje 
się ze składek członkowskich, któ
re opłaca kilkadziesiąt osób. 
Wszyscy jednak wierzą, że gdy 
piłkarze Chemika wybiegną na bo
isko, pojawią się kibice i wiele

Czy na stadion przy ul. Grunwaldzkiej wróci wielka piłka i tłumy kibi
ców?

W piątek doszło do spotkania zało
życielskiego stowarzyszenia sporto
wego, które będzie działało pod nazwą 
MKS Chemik Kędzierzyn-Koźle.

- W najbliższym czasie będzie
my chcieli załatwić wszystkie for
malności związane z rejestracją 
klubu, tak żeby w czerwcu zdążyć 
zgłosić seniorską drużynę Chemi
ka do gry w C-klasie - twierdzi pre
zes klubu.

osób, które będą chciały wesprzeć 
klub.

- Nazwa zobowiązuje. Chemik 
to liczne sukcesy i wielka tradycja. 
Wiemy, że na początku będzie 
trudno. Wielu pewnie będzie puka
ło się w głowę lub rzucało nam 
kłody pod nogi, ale wierzymy, że o 
Chemiku kiedyś znowu będzie 
głośno - twierdzą członkowie klubu. 

Grzegorz ŁAB AJ

SIATKÓWKA: Rozgrywki kadetów

Chcą powtórzyć sukces juniorów
SZACHY: Liga szkolna

Zadecyduje 
ostatnie spotkanie
W klubie "Szach” rozegra
no przedostatnią kolejkę w 
lidze szkolnej w szachach 
sportowych. Liderująca w 
tabeli drużyna z I Liceum 
Ogólnokształcącego w Kę
dzierzynie-Koźlu wygrała 
dwa spotkania i jest bar
dzo blisko mistrzowskiego

1.1 LO
2. PG nr 5
3. PG nr 4
4. II LO
5. PG Komorno
6. ZS nr 4 Azoty
7. ZS Komorno

36,0
35,0
33,0

8.1 LO druga drużyna 32,5
9. PG Dlugomiłowice 28,5
10. PG nr 1 28,5
11. PGnr 6 22,0
12. PG nr 3 16,0

Do rozegrania pozostała tylko 
ostatnia 11. runda. O pierwsze miej
sce walczą ze sobą drużyny z pierw
szego LO i gimnazjum nr 5 w Kędzie
rzynie-Koźlu. Zespoły te spotkają się 
w ostatniej rundzie.

- Niestety, w końcówce ligi zda
rzają się walkowery. Tym razem 
swoich drużyn nie przysłały gim
nazja numer nr 1 i 3 z Kędzierzy- 
na-KoźIa oraz Długomiłowic, a 
także II LO. O terminie ostatniej 
rundy wszystkie drużyny zostaną 
poinformowane - zapewnia Jan 
Wużyński z klubu „Szach”.

Wyniki 9. rundy: PG nr 6 - PG nr 5 
0:8, PG nr 4 - PG Komorno 3:5,1 LO 
pierwsza drużyna -1 LO druga druży
na 7:1, ZS Komorno - PG Długomiłowi- 
ce 8:0 (walkower), PG nr 3 - ZS nr 4 0:4.

Wyniki 10. rundy: II LO - ZS nr 4 
0:4,1 LO druga drużyna - ZS Komor
no 2:6, PG Komorno - I LO pierw
sza drużyna 2:6, PG nr 5 - PG nr 4 
7:1, PG nr 1 - PG nr 6 0:6 (walkower).

LAG

Drużyna kadetów MMKS-u 
Kędzierzyn-Koźle jest na do
brej drodze do powtórzenia 
sukcesu swoich kolegów z 
zespołu juniorów, którzy się
gnęli po srebrne medale mi
strzostw Polski. Nasi młodzi 
siatkarze w Rzeszowie wy
walczyli awans do ósemki 
najlepszych drużyn w kraju.

mecz zakończył się zwycięstwem 
kędzierzynian 3:0 (27, 22, 20).

- Kolejnym naszym rywalem był 
Chemik Bydgoszcz. Powinniśmy 
ten mecz wygrać 3:0, ale stało się 
inaczej i o naszym awansie decy
dował ostatni pojedynek - powie
dział nam Andrzej Gąsior.

MMKS po pięciosetowej walce 
uległ Chemikowi Bydgoszcz 2:3 (19, 
-22, -22,17, -13). W ostatnim spotka
niu nasi młodzi siatkarze pokazali

- Turniej był ciężki, a chłopa
kom brakowało świeżości. Na 
szczęście finał jest dopiero za 
miesiąc, tak więc mamy czas odpo
cząć i zebrać siły - uważa szkole
niowiec MMKS-u. - Nie znamy za 
bardzo rywali. W eliminacjach 
przegraliśmy z drużynami z Czę
stochowy i Bydgoszczy, ale z tymi 
zespołami nie gramy w fazie gru-

KOŃCOWA KOLEJNOŚĆ TURNIEJU:

Kadeci MMKS-u zagrajp w finale mistrzostw Polski

Pierwszym rywalem MMKS-u 
podczas turnieju półfinałowego była 
ekipa gospodarzy. Tylko w pierw
szym secie rywale postawili naszemu 
zespołowi twarde warunki. W kolej
nych partiach przewaga podopiecz
nych Andrzeja Gąsiora i Rolanda 
Dembończyka była już wyraźna i

jednak klasę i ograli AZS Olsztyn 3:1 
(20, -23, 17, 8). Siatkarze ze stolicy 
Warmii przed meczem mieli jeszcze 
teoretyczne szanse awansu. Musieli 
pokonać zespół z Kędzierzyna-Koź- 
la i liczyć na potknięcie Chemika. 
Umiejętności starczyło im na wygra
nie tylko jednego seta.

1. BKS Chemik Bydgoszcz
2. MMKS Kędzierzyn-Koźle
3. MKS V LO Rzeszów
4. AZS Olsztyn

3 6 9:2
3 5 8:4
3 4 3:7
3 3 2:9

powej. Chcemy powalczyć o czwór
kę, a potem zobaczymy, co będzie.

Finały rozegrane zostaną w dniach 
17-21 maja. Rywalami MMKS-u w 
fazie grupowej będą: GTPS Gorzów 
Wielkopolski, Metro Warszawa i 
Maraton Świnoujście. W drugiej gru
pie zmierzą się: MOS Wola Warsza
wa, Chemik Bydgoszcz, Delie Pol 
Częstochowa i Skra Bełchatów.

MMKS zagrał w składzie: Jędrzej 
Brożyniak, Patryk Małecki, Mateusz 
Zarankiewicz, Mariusz Zaręba, Grze
gorz Wojtowicz, Adam Swaczyna, 
Dariusz Pająk, Paweł Misiak, Grze
gorz Wieloch, Maciej Jasiński, Ma
riusz Kasperski, Marcin Płocki, Ka
rol Młot. Trenerzy: Andrzej Gąsior i 
Roland Dembończyk.

Grzegorz ŁABAJ
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KOSZYKÓWKA: Liga miejska SiATKÓWKA: Gimnazjada

Ta mało magii na siłę Po medalu dla każdego
Dwie kolejki spotkań roze
grały w miniony weekend 
drużyny uczestniczące w 
rozgrywkach miejskiej ligi 
koszykówki. Na czele tabeli 
z kompletem zwycięstw 
znajduje się drużyna Baset.

Najciekawszym spotkaniem dru
giej rundy było starcie Basetu (Hu- 
dzik 13, Świstek 2, Jankiewicz 2,

Drużyna Azotow rozniosła Magików

Pałka 8, Dutkiewicz 4) i Siły (Mal
czewski 7, Duchnowicz 3, Jurek 10, 
Czajka 4). Młodzi zawodnicy Siły 
próbowali przełamać statecznie gra
jący zespół rywali. Nie wykorzy

TABELA LIGOWA:
1. Baset 3 6 108:63
2. Jeziorowcy 3 5 156:92
3. Azoty 3 5 119:59
4. Bezele 2 4 89:53
5. Siła 3 4 115:88
6. Magicy 3 3 45:176
7. Chłopaki Nie Płaczą 1 2 59:8
8. Damy Radę 2 2 26:71
9. Strażacy 2 2 25:116

stali jednak swoich atutów, przede 
wszystkim szybkości, i ulegli 
25:29.

Łatwe zwycięstwo odniosła eki
pa Azotów (Hycnar 2, Woźniak 18, 
Tracz 21), która rozgromiła Magi
ków (Suchański 2, Grabiński 2, 
Bury 4, Jankowski 2) 41:10. Wy
soką wygraną Jeziorowców (J. Ku

bala 21, Sawuła 5, Makowiecki 15, 
Neugebauer 1, Kwiczak 2) 58:27 za
kończyło się starcie z drużyną Stra
żaków.

Mecz pomiędzy drużynami Bez- 
eli i Chłopaki Nie Płaczą rozegrany 
zostanie 14 kwietnia o godz. 16.30.

W trzeciej kolejce bardzo ciekawy 
był pojedynek Jeziorowców (J. 
Kubala 12, Makowicki 8, Sawuła 6, 
Jezierny 5, Kwiczak 4)

z Bezelami (Czachor 16, Woju- 
tyński 12, Dużak 9, Wujtowicz 6, 

Wac 4, Małota 
2). Początek 
spotkania był 
bardzo wyrów
nany i dopiero w 
końcówce górę 
wzięło doświad
czenie koszy
karskich wyjada
czy grających w 
ekipie Bezeli, 
którzy wygrali 
49:35.

Rekordowy 
wynik padł w 
meczu Siły 
(Duchnowicz 
14, Przybyła 
12, Jurek 9, Ga
liński 9, Kulak 
8, Miszkiewicz 
8, Malczewski 
4, Buczma 4, 
Czajka 2, Skup- 
niewicz 2) i Ma

gików (Grabiński 4, Mrowieć 9, 
Bury 4, Jankowski 2). Silni, prowa
dzeni przez Zbigniewa Duchnowi- 
cza, rozgromili rywali 72:19.

Pogromem Strażaków (Kotrys 3, 
Hlama 5) zakończyło się spotkanie 
z drużyną Azotów (Woźniak 15, 
Tracz 22, Olszewski 6, Borecki 11, 
Nieluda 4). Uczniowie Zespołu 
Szkół nr 4 szybko objęli prowadze
nie, które systematycznie powięk
szali i ostatecznie wygrali 58:8.

W ostatnim spotkaniu żeńska 
drużyna Damy Radę (Gawlica 6, 
Burek 4, Kawała 2, Sujka 2, E. Ku
bala 2, Dorociak 2), wsparta mło
dzikami MMKS-u, zmierzyła się z 
Basetami (Dutkiewicz 12, T. Świ
stek 7, Przyboś 6, Pałka 6, Hudzik 
4, Piechulek 3) i przegrała 18:38.

Czwarta runda miejskiej ligi ko
szykówki odbędzie się 21 kwietnia, 
a zagrają w niej: Damy Radę - Ma
gicy, Strażacy - Siła, Chłopaki Nie 
Płaczą - Baset i Bezele - Azoty.

Tekst i foto: ŁAG

Dwie drużyny z Kędzierzyna-Koż- 
la wystąpiły w finale wojewódz
kim gimnazjady w siatkówce 
chłopców. Gimnazjaliści z „piąt
ki” stanęli na najwyższym stop
niu podium. Ich koledzy z koziel
skiej „jedynki” musieli zadowolić 
się brązowymi krążkami.

Obok naszych drużyn w turnieju ro
zegranym w sali Zespołu Szkół nr 2 w 
Kędzierzynie-Koźlu wystąpiły ekipy z 
Nysy i Głuchołaz. Zdecydowanymi fa
worytami mistrzostw byli siatkarze z 
PG nr 5 i zgodnie z oczekiwaniem wy
grali oni wszystkie mecze. Najpierw 
ograli po 2:0 zespół PG nr 1 Głuchoła
zy oraz swoich kolegów zza Odry. W 
decydującym o złotych medalach meczu

Brązowa drużyna z PG nr 1

KOŃCOWA KOLEJNOŚĆ TURNIEJU:

1. PG nr 5 Kędzierzyn-Koźle 3 6 6:1
2. PG nr 2 Nysa 3 5 5:2
3. PG nr 1 Kędzierzyn-Koźle 3 4 2:4
4. PG nr 1 Głuchołazy 3 3 0:6

TENIS STOŁOWY: III liga

Przegrane naszych drużyn
Obie nasze drużyny solidarnie prze

grały po 4:8. Odra K-K ze swoją 
imienniczką Odrą Brzeg, a LZS Za- 
krzów z Fab-Style Korfantów. Bardzo 
bliski zwycięstwa był Jarosław Tarasz- 
kiewicz z Odry K-K z Grzegorzem 
Dudą aktualną drugą rakietą Opolsz
czyzny. W piątym secie, w tie-bre- 
aku, prowadził już 10:6, by przegrać 
10:12. Również Andrzej Adamski uległ

TENIS STOŁOWY: Mistrzostwa 
województwa LZS

Zabrakło 
umiejętności

17-osobowa reprezentacja powiatu 
Kędzierzyn-Koźle zajęła cztery 
punktowane lokaty w mistrzostwach 
województwa LZS w tenisie stoło
wym. Zawody odbyły się w ostatnią 
niedzielę w Czepielowicach.

Wśród młodzików szósty był Ma
teusz Fielhauer (Cisek), a wśród ju
niorów tę samą lokatę zajął Adam Ja
rom Ósme pozycje przypadły Mireli 
Pawlik (oboje Polska Cerekiew) w 
kategorii młodziczek i Rafałowi Buli
kowi (Cisek) w kategorii kadetów.

JJ

Zwycięski zespół z gimnazjum nr 5

podopieczni Andrzeja Gąsiora wygrali z 
PG nr 2 z Nysy 2:1.

Z kolei siatkarze kozielskiej .jedynki” 
ulegli, co prawda, ekipie z Nysy 0:2, ale 
w meczu o brąz potrafili się pozbierać i 
pokonali gimnazjalistów z Głuchołaz 2:0.

w tie-breaku trzeciej rakiecie woje
wództwa, Rafałowi Bandrowskiemu 
2:3. Punktowali dla Odry: Jarosław 
Taraszkiewicz 1,5, Mateusz Albrecht 
1, Filip Knyszewski 1, Andrzej Adam
ski 0,5. W naszym zespole wystąpił 
też Krzysztof Stolarczyk. Punkty dla 
LZS Zakrzów zdobyli: Łukasz Chwe- 
dyna 2, Grzegorz Czuż 1, Andrzej 
Świerzewski 1.

TENIS STOŁOWY: Liga międzygminna

Cudu nie było
Decydujący o mistrzostwie mecz 

odbył się w Starym Koźlu. Tylko 
zwycięstwo do zera dawało tytuł 
gospodarzom. Zacięte spotkanie 
skończyło się remisem 8:8. Fortu
na zdobyła tytuł mistrzowski po

TABELA LIGOWA: I

1. Fortuna Witosławice 16 30 142-51
2. LZS Stare Koźle 16 28 134-68
3. Marco-Polo Jaborowice 16 21 118-99
4. LZS Tłustomosty 16 21 120-81
5. Fortuna Głogówek 16 17 110-88
6. Polska Cerekiew 16 15 106-107
7. Kantory Większyce 16 6 61-128
8. Kietrz 16 4 67-136
9. LZS Cisowa 16 2 40-131

- Cieszymy się z medali, bo to już 
trzeci finał naszej szkoły w tego
rocznej gimnazjadzie, a do tej pory 
nasze drużyny zajmowały czwarte 
miejsca. Do tego dochodzą trzy wy
stępy w półfinałach. To był dla nas 
dobry sezon - powiedział nam Andrzej 
Saczko, opiekun zespołu z gimnazjum nr 
1 w Kędzierzynie-Koźlu, które było or
ganizatorem turnieju finałowego.

Organizatorzy przyznali wyróżnienia 
.najlepszym zawodnikom turnieju. W 
drużynie PG nr 5 otrzymał je Tomasz 
Konior, a w zespole PG nr 1 Jakub Pa- 
rzonka.

Drużyna PG nr 5 zagrała w składzie: 
Grzegorz Wieloch, Marcin Płocki, Rafał 
Hermanowicz, Dariusz Szarf, Łukasz 
Golonka, Dariusz Kowalski, Tomasz 
Konior, Karol Młot, Przemysław Ster- 
nal, Sławomir Liminowicz, Piotr Roma- 
nowicz i Wojciech Żuchora.

W zespole PG nr 1 zagrali: Jakub Pa- 
rzonka, Paweł Szczerba, Szymon Linek, 
Paweł Kośmider, Piotr Ocipiński, Grze
gorz Krawczyk, Piotr Rypa, Dawid 
Czemer i Michał Dutka.

Grzegorz ŁABAJ

Sławomir KOWALIK

1. Odra K-K 16 28 122:55
2. Euroservices Niemodlin 14 26 104:46
3. Odra Brzeg 15 22 102:75
4. LZS Kujakowice 15 21 106:78
5. LZS Zakrzów 16 14 94:103
6. LZS Raclawiczki 16 10 83:109
7. Politechnika Korfantów 15 10 75:103
8. Fab-Style Korfantów 16 9 76:106
9. LUKS Nysa 16 7 71:110
10. Lellek Sławice 15 6 69:116

raz drugi w historii ligi. Jej barw 
bronili: Andrzej Świerzewski, 
Marcin Diobołek, Maciej Twarda-/ 
wa, Tomasz Raubal i Marcin. 
bal. -

Wyniki: Fortuną/rtosławice - 
LZS Tłustom/rt^9:4, Marco-Polo 
Jaborowję/M.ZS Stare Koźle 3:9, 
Kantory Progress PO-RA-WIE 
WJ^kszyce - Polska Cerekiew 4:9, 
LZS Cisowa - Kietrz 5:9, LZS Stare 
Koźle - Fortuna Witosławice 8:8, 
LZS Tłustomosty - Marco-Polo Ja- 
borowice 9:6, Polska Cerekiew - For
tuna Głogówek 5:9, Kantory Więk- 
szyce - Kietrz 9:6.

JJ
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PIŁKA NOŻNA: Klasa B juniorów

Okrzyki nie pomogły PUkarskie tabele
Nim rozpoczął się mecz, za
wodnicy Odry mobilizowali 
się do gry bojowym okrzy
kiem: „Czy wygramy czy nie, 
to je...ł ich pies”. Dwie go
dziny później okazało się, że 
okrzyk był za mało bojowy, 
gdyż drużyna z Bierawy prze
grała.

Już pierwsza akcja przyjezdnych 
przyniosła im prowadzenie. Piłka do
tarła do Tomasza Grześkowiaka, a 
ten mając przed sobą tylko Rafała 
Bujaka, nie dał mu żadnych szans. 
Strata gola podziałała mobilizująco na 
miejscowych. I w dziewiątej minucie 
po rzucie rożnym w okolicach pola 
karnego Bierawy Mateusz Gryń 
strzelił głową wyrównującą bramkę. 

Pod koniec pierwszej po-

HFLIGA

Polonia Nysa - Unia Krapkowice 1:0, Spar- 

ta Paczków - MKS Kluczbork 4:2, FA Raj- 

fel Krasiejów - Motor Praszka 3:3, LKS Po

borszów - Victoria Cisek 1:0 (Makowski), 

TOR Dobrzeń Wielki - Swornica Czarno- 

wąsy 1:0, Śląsk Łubniany - LZS Starościn 

0:0, MKS Gogolin • Start Namysłów 2:1,

8. LZS Raszowa 14 19 19-16

9. Polonia Prószków 15 18 21-26

10. LZS Pawłowiczki 15 15 18-27

11. Błyskawica Rozumice 14 15 25-41

12. Victoria Żyrowa 15 12 25-39

13. Rolnik Lewice 15 11 19-35

14. LZS Czyżowice 14 10 17-43

9. Polonia Biała

10. LZS Pawłowiczki

11. Troja Włodzienin

12. Orzeł Branice

15 16 36-49

15 14 28-43

14 13 34-46

15 10 16-47

13. Fortuna Głogówek 15 7 20-57

14. Po-Ra-Wie Większyce 15 6 15-47

KLASA A JUNIORÓW

łowy meczu goście mieli 
okazję do ponownego ob
jęcia prowadzenia, lecz 
Adam Ryba trafił w bram
karza.

Po zmianie stron znów 
chwila nieuwagi w szere
gach miejscowych i Klau
diusz Musioł z woleja 
strzelił w poprzeczkę. W 
rewanżu Adam Depta z 
ośmiu metrów trafił w 
wybiegającego bramkarza. 
W 53. minucie meczu po 
rzucie rożnym sprytnie 
do dośrodkowania do
szedł Sebastian Majnusz i 15. Skalnik Tarnów Opolski

Burza Lipki - OKS Olesno 1 :1, Skalnik

Tarnów Opolski - Orzeł Polska Cerekiew

0:0.

1. Swornica Czarnowąsy 19 44 44-13

2. TOR Dobrzeń Wielki 18 40 32-14

3. Motor Praszka 19 38 43-23

4. OKS Olesno 19 34 40-23

5. MKS Kluczbork 19 33 29-21

6. LKS Poborszów 19 32 36-25

7. FA Rajfel Krasiejów 19 30 38-37

8. MKS Gogolin 19 29 30-25

9. LZS Starościn 19 24 29-26

10. Start Namysłów 19 24 28-29

11. Sparta Paczków 19 24 34-43

12. Śląsk Łubniany 19 20 32-41

13. Orzeł Polska Cerekiew 19 19 23-44

14. Unia Krapkowice 19 18 18-31

Śląsk Reńska Wieś - Spartan Grudynia Wiel

ka 7:2 (M. Służałek 2, Bodusz 2, Czerner, 

Musial, B. Szeliga - Jasiński, Ziółkowski), 

Rolnik Urbanowice - LZS Kotlarnia 0:0, 

KTS Kłodnica - Solo Kobylice 1:0 (Jurkow

ski), Inter Mechnica - Po-Ra-Wie Większy - 

ce 1:6 (Wojtaczka - Bich 2, Dorosz, Jo- 

chem, Bednarski, Peliak), LZS DFK Łężce 

- LZS Gierałtowice 3:3, KS Cisowa - Vic- 

toria Łany 2:4 (Mizak, Segert - Ryborz 2, 

Miklis, Adam Stupek).

TKKF Blachowianka - LZS DFK Łężce 9:2,

Orzeł Polska Cerekiew - Zawisza Stara

Kuźnia przełożony, Rolnik Urbanowice - 

LKS Poborszów 4:1 (Kluska 2, Wycisk 2 dla 

Rolnika), Naprzód Długomiłowice - Od- 

rzanka Dziergowice 2:0 (Knedla 2), Solo 

Kobylice - Victoria Łany 3:1 (Bechta, D. 

Pawlik, Woch - Stopa).

Mateusz Gryń z Cisowej często konstruował 
akcje zaczepne miejscowych i strzelił wy
równującego gola

gami zaskoczonego bram
karza. W ciągu następnego 
kwadransa miejscowi mo
gli jeszcze podwyższyć, 
lecz Majnusz, Gryń i 
Depta strzelali niecelnie. 
Jeszcze w ostatniej minu
cie meczu w potwornym

LIGA OKRĘGOWA

.w—***-**'" -=*- 19 17 17-29

16. Polonia Nysa 19 17 20-33

17. Victoria Cisek 18 15 16-33

18. Burza Lipki 19 15 15-34

1. LZS Kotlarnia 12 29 43-10
2. Śląsk Reńska Wieś 13 28 40-19

3. Po-Ra-Wie Większyce 13 26 47-18

4. KTS Kłodnica 12 26 27-11

5. Victoria Łany 12 21 41-29

6. Rolnik Urbanowice 12 19 21-14

7. LZS Gierałtowice 13 16 22-40

8. LZS DFK Łężce 12 15 30-29

9. KS Cisowa 13 13 19-36

10. Inter Mechnica 13 10 23-44

11. Solo Kobylice 13 7 17-34

12. Spartan Grudynia Wiralka

12 6 17-63

KLAS A B JUNIORÓW

1. Solo Kobylice 11 26 44-12

2. Zawisza Stara Kuźnia 9 21 39-13

3. LKS Poborszów 10 20 33-25

4. Rolnik Urbanowice 10 18 33-28

5. TKKF Blachowianka 11 16 43-37

6. Victoria Łany 11 16 32-31

7. Naprzód Długomiłowicia

10 13 13-27

8. Orzeł Polska Cerekiew 10 9 32-41

9. Odrzanka Dziergowice 11 7 12-39

10. LZS DFK Łężce 11 6 21-49

RTS Koźle Rogi - KTS Kłodnica 2:1, KS 

Cisowa - Odra Bierawa 2:1, LZS Pokrzyw

PROTOKÓŁ MECZU
KS Cisowa - Odra Bierawa 2:1 (1:1)
Bramki: Mateusz Gryń, Sebastian Maj

nusz - Tomasz Grześkowiak
Cisowa: Rafał Bujak - Paweł Ujazda, 

Adrian Schutze, Rafał Kapłon, Mariusz Fal
kowski, Jarosław Raczyński, Mateusz Cichoń, 
Sebastian Majnusz, Adam Depta, Daniel Kra
mer, Mateusz Gryń oraz Mateusz Foks, Łukasz 
Bonk, Uawiu Cteinidtó, IWtA Goortich.

Bierawa: Piotr Kurka - Daniel Kubicki, 
Tomasz Skupin, Michał Kuśnierz, Tomasz 
Wyspiański, Marcin Kubina, Adam Ryba, 
Patryk Bohatymowicz, Patryk Pałac, Klau
diusz Musioł, Tomasz Grześkowiak.

zamieszaniu na polu kar
nym Cisowej okazję miał Tomasz 
Wyspiański, lecz strzelił w Bujaka, a 
dobitkę z linii bramkowej wybił 
obrońca.

- Dzisiaj kilka razy miałem spo
re problemy w bramce, ale gola 
puściłem tylko przy pierwszej ak
cji. Wszyscy zaspaliśmy przy tej 
akcji i jak interweniowałem, to 
było już Za pófhn-~prmzWaia| nam 
Rafał Bujak, bramkarz KS Cisowa.

Tekst i foto: 
Piotr WARNER

Czarni Korfantów - Finans Reńska Wieś 

1:0, KS Górażdże - Pogoń Prudnik 0:0, 

Fortuna Głogówek - Polonia Głubczyce 

3:1, LKS Rusocin - LKS Goświnowice 2:0, 

Czarni Otmuchów - Ruch Zdzieszowice 

2:1, Tęcza Kietrz Kozłówki - Orzeł Brani

ce 2:1, Orzeł Dzierżysław - Naprzód Ujazd 

Niezdrowice 1:2 (Profus 2 dla Naprzodu), 

Start Bogdanowice - Sudety Burgrabice 

5:1.

Plon Skoroszyce - Unia Krapkowice 5:1, 

LZS Domaszkowice - Polonia Nysa 2:1, 

TOR Dobrzeń Wielki - Ruch Zdzieszowice

nica - Inter Mechnica 8:0.

3:1, Koksownik Zdzieszowice - KP Kędzie

1. RTS Koźle Rogi 9 24 38-4

2. KS Cisowa 9 19 31-17

3. Odra Bierawa 9 18 27-12

4. LZS Pokrzywnica 8 14 19-11

5. KTS Kłodnica 9 10 18-21
6. Śląsk Reńska Wieś 8 9 11-20

7. Inter Mechnica 9 2 8-44

8. Spartan Grudynia Wiielka

7 1 9-32

TRAMPKARZE KLASA A

PIŁKA NOŻNA

Ciekawostki z murawy 10. Naprzód Ujazd Niezdrowice

1. Start Bogdanowice 17 41 54-24

2. Finans Reńska Wieś 17 33 23-13

3. Czarni Otmuchów 17 30 30-22

4. Polonia Głubczyce 17 29 24-27

5. Sudety Burgrabice 17 26 38-28

6. Pogoń Prudnik 16 24 23-15

7. Fortuna Głogówek 16 24 35-31

8. LKS Rusocin 17 23 29-24

9. Orzeł Dzierżysław 17 *23 25-34

rzyn-Koźle 1: (Rybacki dla KP), LZS Walce 

- OKS Olesno 1:6 (Kotysz dla Walec), MKS 

Gogolin - Piast Brzeg 0:1, Motor Praszka • 

Start Namysłów 1:0, Odra Opole - Olim-

pia Lewin Brzeski 4:0.

1. Odra Opole 17 44 60-9

2. Piast Brzeg 17 43 34-11

3. OKS Olesno 17 35 48-24

4. Plon Skoroszyce 16 30 42-26

5. Olimpia Lewin Brzeski 17 30 37-29

6. Start Namysłów 17 29 30-21

7. Koksownik Zdzieszowice

KP II Kędzierzyn-Koźle - Orzeł Polska Ce

rekiew 5:0 (Kalitowski 2, Kopij, Drewien- 

kowski, Hałgas), Odrzanka Dziergowice - 

LZS Pawłowiczki 2:2, KS Cisowa - LZS 

Gościęcin 3:0 v.o., KTS Kłodnica - Zawi

sza Stara Kuźnia 9:3, LZS Stare Koźle - 

KP I Kędzierzyn-Koźle 0:6.

‘Orzeł Polska Cerekiew w dwóch pierw

szych meczach wyjazdowych wywal

czył dwa razy więcej punktów niż w 

meczach z tymi samymi zespołami na 

własnym boisku. W Polskiej Cerekwi 

jesienią było 0:0 z Unią i 3:3 ze Skalni

kiem, a na wyjazdach wygrana z Unią i 

remis ze Skalnikiem.

*LKS Poborszów wygrał derby z Victo- 

rią Cisek i był to trzeci mecz derbowy 

tego zespołu w tym sezonie.

‘Bramki dla KS Kędzierzyn-Koźle w 

wyjazdowym meczu w Lewicach strze

lali tylko obrońcy: stoper Szymon Kup- 

ka i grający przed nim Paweł Koś.

*LZS>»niowiczki wygrał drugi mecz w 

sezonie n^-wyjeżdzie. Tym samym ma 

na koncie więcej punktów wywalczo

nych w meczach wyjazdowych niż w 

spotkaniach na swoim terehie.

‘TKKF Blachowianka prowadził już 2:0, 

lecz w 160 sekund stracił dwa gole i padł 

remis.

‘LZS Kotlarnia po raz drugi z kolei bez- 

bramkowo zremisował. Poprzednio na 

własnym boisku z KTS-em Kłodnica w 

ostatnim meczu rundy jesiennej.

‘KTS Kłodnica w piątym meczu z rzędu 

nie stracił bramki. Po raz ostatni Ma

riusz Niewiadomski kapitulował po strza

le Łukasza Steuera z LZS Gierałtowi

ce 9 października 2005 r.

‘Juniorzy LZS Pawłowiczki wygrali po 

raz pierwszy w tym sezonie mecz wy

jazdowy. W poprzednich sześciu spo

tkaniach zespół zanotował tylko dwa 

remisy.

‘Juniorzy KS Cisowa po raz piąty strze
lili w meczu dwa gole. Tylko jedno z 

tych spotkań Cisowa przegrała (w ubie

głym tygodniu z Kłodnicą), w pozosta

łych notując trzy zwycięstwa i remis.

‘Sędzia Jarosław Jurkowski w dwóch 

niedzielnych meczach podyktował pięć 

rzutów karnych. Cztery dla TKKF-u w 

meczu juniorów (dwa strzelone) oraz 

jeden dla KTS-u w meczu seniorów.

‘Trampkarze KP II Kędzierzyn-Koźle, 

jako pierwsza drużyna z naszego po

wiatu, strzelili w obecnym sezonie 

setną bramkę. Uczynił to Krzysztof 

Hałgas.

WAR

17 21 40-40

11. KS Górażdże 17 20 23-26

12. Ruch Zdzieszowice 16 20 21-24

13. Czarni Korfantów 17 19 22-39

14. Tęcza Kietrz Kozłówki 16 18 34-38

15. Orzeł Branice 17 16 25-46

16. LKS Goświnowice 17 13 16-31

i '' ................ : ,................ . Z

Polonia Prószków - LZS Pawłowiczki 0:1 

(Ł. Prochera), Rolnik Lewice - KS Kę

dzierzyn-Koźle 0:2 (Koś, Kupka), TKKF 

Blachowianka - LZS Bodzanów 2:2 (Su
lima, Szostak dla TKKF-u), Victoria Żyro- 

wa - LZS Czyżowice 7:1 (Kupka 3, Ko

wolik 2, Sznalik, Jucha dla Victori), LZS 

Obrowiec - LZS Raszowa 1:0, Błyskawi

ca Rozumice - Troja Włodzienin 1:3 (Iru- 

mak dla Błyskawicy), LZS Walce - Ra- 
cłavia Racławice Śląskie 3:0 (Zdonek, 

Niemczyk 2).

16 23 27-26

8. Ruch Zdzieszowice 16 22 20-29

9. LZS Domaszkowice 16 19 29-32

10. Motor Praszka 17 17 18-35

11. TOR Dobrzeń Wielki 17 16 23-38

12. LZS Walce 17 16 25-41

13. Unia Krapkowice 17 16 25-43

14. MKS Gogolin 17 14 19-30

15. Polonia Nysa 17 14 18-29

16. KP Kędzierzyn-Koźle 17 14 19-51

11 LIGA JUNIORÓW 1

Troja Włodzienin - Meble Pogoń Prudnik 

0:4, Orzeł Dzierżysław - LZS Kotlarnia 1:0 

(Panasiński), Polonia Biała - Polonia Głub

czyce 2:2, LZS Stare Koźle - LZS Pawło

wiczki 1:4 (P. Winnik 2, D. Winnik, D. Czuj 

dlą Pawłowiczek), Fortuna Głogówek - 

Włókniarz Kietrz 1:6, Po-Ra-Wie Większy- 

ce - Victoria Cisek 3:5 (Kabot 2, Koerner 

dla Większyc), Orzeł Branice - KS Kędzie

rzyn-Koźle 2:4 (Spodarzewski, Szałaj, Ste

1. LZS Walce 15 37 37-16
2. Racłavia Racławice Śląskie

15 35 43-20

3. TKKF Blachowianka 15 30 46-30

4. LZS Obrowiec 14 27 24-16

5. LZS Bodzanów 15 26 39-31

6. KS Kędzierzyn-Koźle 15 23 22-18

7. Troja Włodzienin 15 19 33-30

fanik, Warzecha dla KS-u).

1. Meble Pogoń Prudnik 15 43 70-13

2. Włókniarz Kietrz 15 33 48-15

3. Polonia Głubczyce

4. LZS Kotlarnia

5. KS Kędzierzyn-Koźle

6. Orzeł Dzierżysław

7. Victoria Cisek

8. LZS Stare Koźle

14 33 49-19

15 29 42-24

15 29 40-31

15 29 38-31

14 18 40-45

14 18 41-50

1. KP II Kędzierzyn-Koźle 11 31 102-8

2. Victoria Cisek 10 28 81-6

3. KP I Kędzierzyn-Koźle 11 24 66-14

4. LZS Pawłowiczki 11 22 43-24

5. KS Cisowa 11 21 35-34

6. KTS Kłodnica 11 15 41-40

7. Orzeł Polska Cerekiew 11 15 35-43

8. Odrzanka Dziergowice 11 8 19-33

9. Zawisza Stara Kuźnia 11 4 15-90

10. LZS Stare Koźle 11 3 8-59

11. LZS Gościęcin 11 0 5-111

Odra Bierawa - KS Kędzierzyn-Koźle 8:2 

(K. Kiebzak, M. Jaremko dla KS), Victoria

Łany - LZS Kotlarnia 1:4.

1. Odra Bierawa 10

2. Victoria Lany 10

3. TKKF Blachownia 9

4. LZS Kotlarnia 9

5. KS Kędzierzyn-Koźle 10

27 66-12

21 33-19

13 18-23

6 11-33

2 11-52

TRAMPKARZE KLASA B GRUPA

LZS Maciowakrze - LKS Poborszów 3:1 (Ł. 

Golenia dla LKS-u), Naprzód Długomiło

wice - Po-Ra-Wie Większyce 0:10 (Los 6, 

Gawlica 2, Konsek, Konighaus).

1. LKS Poborszów 1 2140-14

2. LZS Maciowakrze 2 18 24-15

3. Po-Ra-Wie Większyce 1 15 41-15

4. Ruch Steblów 1 15 21-27

5. Naprzód Długomiłowice 1 0 4-59

Zebrał Piotr WARNER
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Pracujemy 
dla Twojej firmy

O zaletach współpracy 
z agencjami pracy tymczaso
wej mówi Mariusz Wiecha, 
właściciel firmy MSC JOB.

Agencja Pracy Tymczasowej 
Doradztwo Personalne

Szybki i trafny dobór Personelu

- Wynajem pracowników czasowych
- Rekrutacje personelu na zlecenie firm
- Pośrednictwo pracy w kraju i za granicą

Kędzierzyn-Koźle 
ul. Piastowska 1/212

Tel/fax 077 4821547
694416809,694477397

Pokrzywnica
ul. Cmentarna 4

e-mail biuro@mcsjob.pl 
www.mcsjob.pl

Szukasz pracy w kraju lub za granicą wyślij CV 
na praca@mcsjob.pl.

- Jakie korzyści płyną z zatrudnienia 
pracownika tymczasowego?

- Personel czasowy to idealne rozwiąza

niem problemów związanych z niedoborem 

kadrowym, sp 

robą pracownika i potrzebą jego zastąpienia 

czy też koniecznością pozyskania dodatko

wego personelu do wykonania pracy.

- Jaką mamy gwarancję, że zaofero
wany przez Państwa pracownik spełni 
nasze oczekiwania?

- Dobieramy personel zgodnie z życzeniem fir

my zlecającej usługę. Dysponujemy szeroką bazą 

danych kandydatów sprawdzonych pod względem 

kwalifikacji oraz deklarowanych umiejętności, po

zwala nam to zagwarantować szybką i pewną re

krutację.

- Ile trzeba czekać na kandydata i na jak dłu
go może podjąć pracę?

- Przekazanie pracownika następuje w bardzo 

krótkim czasie. Długość jego pracy zależy od po

trzeb firmy. Można zamówić pracownika zarówno 

na kilka godzin jak i kilka tygodni czy miesięcy.
- Co w swej ofercie ma MŚĆ JOB?
- Naszą specjalnością jest leasing pracowniczy 

czyli praca tymczasowa wykonywana przez naszych 

pracowników na rzecz pracodawcy. Ponadto w za
kres naszych usług wchodzą: outsourdng i doradz

two personalne. Proponujemy pracę czasową w cha

rakterze kasjera, hostessy, magazyniera, pomocy 

sklepowej w hipermarketach oraz stanowiska ope

ratora wózków widłowych, kontrolerów jakości, spa

waczy oraz pracowników budowlanych w firmach pro
dukcyjnych . Dysponujemy też personelem biuro

wym.

- Kto powinien podjąć współpracę z Pana 
firmą?

- Przede wszystkim osoby szukające pracy sezo
nowej stałej oraz pracownicy, którzy chcieliby wypro- 'f 

mować siebie na rynku pracy wśród pracodawców 

różnych branży.

- MSC Job współpracuje również z firmami 
zagranicznym.

- Tak. Nasza firma stale współpracuje z praco- 1 

dawcami zagranicznymi. Poszukujemy osób posia- s 

dających doświadczenie zawodowe do pracy w za-

/nictwem, ogrodnictwem 
oraz innymi branżami. Gwarantujemy legalną pra

cę, dobre warunki zakwaterowania i wynagrodzenia. 

W większości ofert wymagany jest jednak paszport 
niemiecki.

Reńska Wieś skrzyżowanie Opole - Racibórz K-Koźle - Głubczyce 
uLPawłowicka 24 tel. 4820215

Altany, architektura ogrodowa, krzewy, byliny, kosiarki,nasiona, meble ogrodowe
Marmur w Architekturze

www.Marblex.pl
OGRODNIK SALON
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Rabat 10%
MIMi

z tym kuponem

tęaKiiiuijtt 9.oo-15.oo
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